

ကြီးမားသောအကျိုးကိုရနိုင်
အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း နောင်ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်းပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မမေ့မလျော့ဘဲ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော မင်္ဂလာအကျိုးကို ရနိုင်၏။
ထိုသို့ပြုနိုင်ခြင်းကို မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။
လောကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံး ကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်တွင် တည်ဆောက်မည့် ကျောင်းဆောင်တော် ရတနာပန္နက်တော်တင် မင်္ဂလာအခမ်းအနား ကျင်းပ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဗဟိုပန္နက်တော်ဌာနတွင် ရတနာပန္နက်တော် စိုက်ထူစဉ်။

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်တွင် တည်ဆောက်မည့် ကျောင်းဆောင်တော် ရတနာပန္နက်တော်တင် မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပပြုလုပ်သည်။
ကြွရောက်ချီးမြှင့်
အခမ်းအနားသို့ လယ်ဝေးမြို့ပေါက်မြိုင် ကျောင်းတိုက် ဆရာတော် အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂုရု ဘဒ္ဒန္တဇနိန္ဒနှင့် တပ်ကုန်းမြို့ မဟာသီဟနာဒ ကျောင်းတိုက် ဆရာတော် အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂုရု ဘဒ္ဒန္တအာစိဏ္ဏတို့ အမှုပြုသည့် ဆရာတော် သံဃာတော်များ ကြွရောက် ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၊ ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❀

မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်
နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
မချမ်းဘော သုည ဒသမ ၀၄ လက်မ
ကျော့သောင်း သုည ဒသမ ၀၄ လက်မ
မိုး/ဇလ

ယနေ့ ဖတ်စရာ

သူတစ်ပါးထိခိုက်မှုအာမခံ ပရီမီယံကြေးအား QR Code နှင့် MPU Card ဖြင့် အွန်လိုင်းမှ မြန်ဆန်ချောမွေ့စွာ ဝန်ဆောင်မှုပေးနေ
စာမျက်နှာ » ၅

မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု နိုင်ငံတကာရှေ့နေ Mr. Christopher Staker ၏ ပထမအကြိမ် လျှောက်လဲချက် ကနဦးကန့်ကွက်လွှာ ပထမနှင့် စတုတ္ထအချက်
စာမျက်နှာ » ၆



ရေအရည်အသွေးမြှင့်တင်ဖို့ ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်စို့
စာမျက်နှာ » ၁၈

သွက်သွက်လက်လက်ခရီးဆက် ပန်းခင်းစီမံချက်
စာမျက်နှာ » ၁၆



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၃၅၉ ဦး တွေ့ရှိ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၉ ဒသမ ၄၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိ
စာမျက်နှာ » ၂၂

ကျူးကျော်စစ်ပွဲများမှ အတိတ်သမိုင်းသင်ခန်းစာများ (၅) မကျေညက်တဲ့အတိတ်သမိုင်းနှင့်အတူ ယူကရိန်းကပေးတဲ့ သင်ခန်းစာ
စာမျက်နှာ » ၁၀၊ ၁၁

ကြေးမုံ

ညီညွတ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး တက်ညီလက်ညီကြိုးပမ်း

ယနေ့ကမ္ဘာကြီးတွင် နိုင်ငံရေးမတည်ငြိမ်မှု၊ စီးပွားရေးဂယက်ရိုက်ခတ်မှုများ လည်းရှိလာမည်ဖြစ်၍ နိုင်ငံများအနေဖြင့် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ကြုံတွေ့နိုင်ပေသည်။ လက်ရှိတွင် ရုရှား-ယူကရိန်း စစ်ပွဲဂယက်ရိုက်ခတ်မှုကြောင့် အာရှစတော့ဈေးကွက် ထိုးကျကာ ရေနံဈေးမြင့်တက်လာသည်။ ရုရှား၏ ရေနံတင်ပို့မှုအခြေအနေ ပြတ်တောက်နိုင်သောကြောင့် ရေနံစိမ်းတစ်စည်လျှင် သုံးဒေါ်လာနီးပါး ခုန်တက် သွားခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း ရိုက်ခတ်မှုရှိပြီး ယခုရက်ပိုင်းတွင် ဈေးနှုန်းများတက်လာသည်။ အခြားကုန်ပစ္စည်းဈေးနှုန်းများလည်း ယခင်ထက် ဈေးနှုန်းတက်လာသောကြောင့် ပြည်တွင်းစီးပွားတိုးတက်ရေးနှင့် ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ် ရေးအတွက် ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့်နိုင်ငံသားများ အကျိုးစီးပွားကိုအလေးထား၍ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး ဆိုင်ရာတို့တွင် လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်သည်တို့ကို မနားမနေ၊ အဆက်မပြတ်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

အထူးသဖြင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေး လုပ်ငန်းစဉ်နှစ်ခုဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာ ဝပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးကိစ္စများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှစ်ခုဖြစ်သည့် စစ်မှန်ပြီးစည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမို ကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အချုပ်အခြာ အာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ယခုနှစ်မှစတင်၍ ပြည်သူများနှင့်အတူ လက်တွဲပြီး အားသွန်ခွန်စိုက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည်။

နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာ၌ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးသည် အထူးအရေးကြီးသဖြင့် ပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ နေထိုင်လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များသည် ဒေသတွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိစေရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အတွက် လိုအပ်သောလုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများကို အချိန်ပြည့်ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိသည်။ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးသည် အရေး ကြီးသဖြင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များမှအပ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် လက်မှတ်မထိုးရသေးသောအဖွဲ့များပါ ထာဝရငြိမ်းချမ်း ရေးရရှိရေးအတွက် ဆွေးနွေးကြရန် ဖိတ်ခေါ်ထားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော် မငြိမ်းချမ်းမှုများကြောင့် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုမှာ အခြားနိုင်ငံများနေရာက ရောက်နေသည်ကို ကျော်ဖြတ်နိုင်အောင် ညီညွတ်ကြဖို့လိုအပ်သည်။ ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများကြောင့် နိုင်ငံတော် ၏အချုပ်အခြာအာဏာခိုင်မာမှုနှင့် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် ရှိသည့်သလောက် မရှိဘဲ ခွန်အားများ၊ စွမ်းအားများ ဆုံးရှုံးလျက်ရှိနေသည်ကို သတိပြုဖို့လိုအပ်သည်။ ပြည့်အင်အားသည် ပြည်တွင်းမှသာရှိသည်ဖြစ်၍ ၎င်းခွန်အား၊ စွမ်းအားများဖြင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် အပြည့်အဝအသုံးချနိုင်ရန်အတွက် တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကို မဖြစ်မနေရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်း မှသာ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အသီးအပွင့်များ ပြည့်စုံမည်ဖြစ်သည်။

လက်နက်ကိုင်ဖြေရှင်းခြင်း၏ ဆိုးကျိုးများကို ယနေ့မျက်ဝါးထင်ထင် မြင်တွေ့ နေကြရပြီဖြစ်သည်။ ဖြစ်ပေါ်လာသောဆိုးကျိုးများ၊ နောက်ဆက်တွဲရလဒ်များကို အများပြည်သူတို့ ခံစားကြရပေသည်။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောပြီး ပြည်သူများ အေးချမ်းလုံခြုံစွာဖြင့် စိတ်ချမ်းသာစွာနေထိုင်လုပ်ကိုင်စားသောက်ကြရန်အတွက် အချင်းချင်းစိတ်ဝမ်းမကွဲပြားဘဲ လက်တွဲလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ ယနေ့အချိန်အခါတွင် မြန်မာ့အခြေအနေ၊ ကမ္ဘာ့အခြေအနေများအရ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး စိတ်ဝမ်းမကွဲပြားဘဲ ညီညွတ်ညွတ်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရမည့်အချိန် အခါဖြစ်သည်။ ဘေးပြောတာကိုမယုံ၊ သွေးပြောတာကိုယုံကြည်ပြီး လက်တွဲပူးပေါင်း လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ကြမှသာ ကြုံတွေ့လာရမည့်စိန်ခေါ်မှုမှန်သမျှကို ကျော်လွှား သွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ တိုင်းပြည်သားများဘဝများလည်း သာယာချမ်းမြေ့ နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ရေခဲမြေခဲကောင်းသည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် များသည့်နိုင်ငံဖြစ်ရာ အဓိကမှာ ညီညွတ်ညွတ်ဖြင့် အလုပ်လုပ်ကြရန်အရေးကြီး သည်။ တိုင်းပြည်၏အနာဂတ်၊ ပြည်သူလူထု၏ အနာဂတ်တိုးတက်ကောင်းမွန်ရေး အတွက် မြန်မာ့အခြေအနေ၊ ကမ္ဘာ့အခြေအနေတို့ကို မှန်ကန်စွာရှုမြင်ပြီး လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုအပ်ပါသည်။ လက်ရှိတွင် နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရာ၌ အာဇာနည်များ၊ အမှန်းတရားများမရှိစေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက နားလည်မှုရှိစွာ၊ သက်ညှာစွာ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေး၊ ပြည်သူများ စားနပ်ရိက္ခာ ဖူလုံ၍ အဆင်ပြေစွာစားသောက်နေထိုင်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေး၊ ကြုံတွေ့လာနိုင်သည့် စိန်ခေါ်မှုများကို ကျော်လွှားနိုင်ရေးအတွက် ညီညွတ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး တို့ကို တက်ညီလက်ညီ ပိုင်းဝန်းလက်တွဲဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါ ကြောင်း။

(၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ

- ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသော ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် အမျိုးသား နိုင်ငံရေးဦးဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍတွင် တပ်မတော်က ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ရေး။
- နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် အဓိကဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တိုင်းပြည်သာယာ ဝပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာပေါများဖူလုံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ်တစ်အား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရေး။
- အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်က တိုင်းရင်းသား ပြည်သူအားလုံးနှင့် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာစေရေး၊ အရေးပေါ်ကာလ ဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။
- နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည် ထက်မြက်သော ခေတ်မီမျိုးချစ် တပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။

ကုန်းဘောင်ခေတ် အမျိုးသား/ အမျိုးသမီး ဝတ်စားဆင်ယင်မှုပုံဖြင့် စာပို့တံဆိပ်ခေါင်းသစ် ၂၀၀ ကျပ်တန် နှစ်မျိုး ရောင်းချပေးမည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့စာတိုက်လုပ်ငန်းမှ ကုန်းဘောင်ခေတ် အမျိုးသား/အမျိုး သမီး ဝတ်စားဆင်ယင်မှုပုံဖြင့် အထူး ထုတ်စာပို့တံဆိပ်ခေါင်းသစ် (၂၀၀ ကျပ် တန်) နှစ်မျိုးအား မတ် ၂ ရက် မြန်မာ သက္ကရာဇ် ၁၃၈၃ ခုနှစ် တပေါင်းလဆန်း ၁ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၉ နာရီခွဲ မှစတင်၍ နေပြည်တော်ဗဟိုစာတိုက် ကြီး၊ ရန်ကုန်စာတိုက်ကြီး၊ မန္တလေး စာတိုက်ကြီးတို့နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ စာတိုက်ကြီးများတွင် ရောင်းချပေးသွားမည် ဖြစ်သည်။
အထူးအစီအစဉ် တစ်ရပ်အနေဖြင့် နေပြည်တော်ဗဟိုစာတိုက်ကြီး၊ ရန်ကုန် စာတိုက်ကြီးနှင့် မန္တလေးစာတိုက်ကြီး



တို့တွင် မတ် ၂ ရက်တွင် ဝယ်ယူသော အမှတ်အသားတံဆိပ် ရိုက်နှိပ်ပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမကဏ္ဍက အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆန်၊ ဆီနှင့် အခြေခံ စားသောက်ကုန်များ ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်စေရန်နှင့် အသင်းသား ပြည်သူများ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရန်အတွက် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမအသင်းစုချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာန တို့ပူးပေါင်း၍ မြေပဲဆီ တစ်လီတာဘူး ၃၀၊ နှစ်လီတာဘူး ၆၀၊ ပဲလွမ်းဆီ တစ်လီတာပါကင် ၂၀၊ ကြက်သွန်နီ ၂၅ အိတ်၊ မော်လမြိုင်ဇီယာဆန် ၁၂ ပြည်အိတ် ၄၅၀ စုစုပေါင်းတန်ဖိုး ၄၄၅၀၀ ကို ဝယ်ယူသိုလှောင်ပြီး ဖြန့်ဖြူးရောင်းချ ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယုည၊
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်	သုတေသန	- ဒေါ်အိအိမွန်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်ခင်သက်မွန်နှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစည်သူလွင်နှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁
ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂
မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၂၄၅၄၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၇၁



ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်အတွင်းတည်ဆောက်မည့်ကျောင်းဆောင်။

○ သစ်ပင်များအား မိုးမကျမီ အပြီး စိုက်ပျိုးရန်၊ မြန်မာမှုလက်ရာများကို စနစ်တကျ ဖြစ်စေရေး ရှေးမှုလက်ရာများအား လေ့လာ၍ ဆောင်ရွက်

❁ ရှေးဦးမှ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ၊ ဝတ်အသင်း အဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြည့်ညို့ ကြသည်။
ဦးစွာ အခမ်းအနားကို နမော တသသုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရား ကန်တော့ဖွင့်လှစ်ပြီး ဆရာတော် ကြီးများက မေတ္တာပို့ဂါထာတော် များ ရွတ်ဆိုပူဇော်ကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်က ဗဟိုပန္နက်တော် ဌာနတွင် ရတနာပန္နက်တော်ကို စိုက်ထူ၍ ပရိတ်နံ့သာရည် ပက်ဖျန်းပူဇော်သည်။
ဆက်လက်၍ ပန္နက်တော် စိုက်ထူပူဇော်သည့်ရှေးထုံးစဉ်လာ ကျမ်းဂန်တော်လာ အစဉ်အလာ မြတ်များနှင့်အညီ နေရာယူကြပြီး ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ကောင်စီဝင်များဖြစ်ကြ သည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ်၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်နှင့် ဦးကိုကိုတို့ က သတ်မှတ်နေရာအသီးသီး၌ ရတနာပန္နက်တော်များကို စိုက်ထူ

ပူဇော်ပြီး ပရိတ်နံ့သာရည် ပက်ဖျန်းပူဇော်ကြသည်။ ထို့နောက် သံဃာတော် အရှင်သူမြတ်များ ဦးဆောင်၍ “ဇေယျော ဗောဓိယာ မူလေ” အစချီသည့် ဇေယမင်္ဂလာအောင် ဂါထာတော်များကို ရွတ်ဆိုပူဇော် ကြပြီး ဗုဒ္ဓသာသနံ စိရိတိဋ္ဌတု သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဆုတောင်း၍ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းကာ ရတနာရွှေမိုးငွေမိုးများ ရွာသွန်း ဖြိုးခဲ့ကြသည်။
ယင်းနောက် ရှင်းလင်းဆောင်၌ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်စွာလင်း နှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး နှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး က်မြင့်သန်းတို့က မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထား ကိုးကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများ တိုးတက်မှု အခြေအနေနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည့်အခြေအနေများကို ရှင်းလင်း တင်ပြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်က သစ်ပင်များအား မိုးမကျမီ အပြီးစိုက်ပျိုးရန်၊ မြန်မာမှု လက်ရာများကို စနစ်တကျ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ❁



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဗဟိုပန္နက်တော်ဌာနတွင် ရတနာပန္နက်တော်ကို စိုက်ထူ၍ ပရိတ်နံ့သာရည်ပက်ဖျန်းပူဇော်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ရတနာပန္နက်တော် စိုက်ထူပူဇော်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ရတနာပန္နက်တော် စိုက်ထူပူဇော်စဉ်။

❁ စာမျက်နှာ ၃ မှ
ဖြစ်စေရေး ရှေးမူလက်ရာများ
အား လေ့လာ၍ ဆောင်ရွက်ရန်၊
လုပ်ငန်းများ စနစ်တကျပြီးစီး
စေရေး ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် အခြား
လိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်
မှာကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ
အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်
များသည် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွား
တော်မြတ်ကြီး အပိုင်း (၁) နှင့်
အပိုင်း (၂) တို့အား ခေတ်မီစက်
ကိရိယာများ အသုံးပြု၍ ထွင်းထု
ပူဇော်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး
တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များ
အပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြား
ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ယင်းနောက် ဉာဏ်တော်ကိုးပေ
ရှိ ဆင်းတုတော်များကို CNC စက်
ဖြင့် ထုဆစ်ထားရှိမှုအခြေအနေ
များအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ ဗုဒ္ဓ
ဥယျာဉ်တော်အတွင်း မော်တော်
ယာဉ်များဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှု
စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ဆင်းတုတော်များကို CNC စက်ဖြင့် ထုဆစ်ထားရှိမှု အခြေအနေများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း ရတနာပန္နက်တော် စိုက်ထူပူဇော်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင် ရတနာပန္နက်တော် စိုက်ထူပူဇော်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ် ရတနာပန္နက်တော် စိုက်ထူပူဇော်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့် ရတနာပန္နက်တော် စိုက်ထူပူဇော်စဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် ရတနာပန္နက်တော် စိုက်ထူပူဇော်စဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို ရတနာပန္နက်တော် စိုက်ထူပူဇော်စဉ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင် ညောင်ရွှေမြို့နယ်အတွင်း ဆန်ရိက္ခာဖိုးထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်ခြင်းနှင့် အင်းလေးဒေသ ဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရားအား ဖူးမြော်ကြည်ညို

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေး
နှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး
ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်
နှင့် ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီးနှင့်
အင်းတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး
တို့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်
နံနက်ပိုင်းတွင် ညောင်ရွှေမြို့နယ်
အင်းလေးဒေသ ဖောင်တော်ဦး
မြတ်စွာဘုရားနှင့်အလိုတော်ပေါက်
ဘုရားတို့ကို ဖူးမြော်ကြည်ညိုကာ
ဂေါပကအဖွဲ့တာဝန်ရှိသူများထံ

ဝတ္ထုငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း
ခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍
သာလေးတောင်ကျောင်းတိုက်ရှိ
ဒက္ခိဏာသာခါ ရုပ်ပွားတော်အား
ဖူးမြော်ကြည်ညိုကာ ကျောင်း
တိုက် ဆရာတော် ဦးနန္ဒောဘာသာ
လင်္ကာရအား ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး
ဝတ္ထုငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း
သည်။
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ညောင်ရွှေ
မြို့ မြို့မရန်ကုန်ကျောင်းတိုက်သို့
ရောက်ရှိပြီး ကျောင်းတိုက်

ဆရာတော်ဦးဗာကုလအား ဖူးမြော်
ကြည်ညိုကာ သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်
ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်
လှူဒါန်းကြသည်။ ထို့နောက်
ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု
ဦးစီးဌာနဘတ်ဂျက်မှ ဆန်ရိက္ခာ
ဖိုး ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၁၂၂ ဒသမ
၂၂ သိန်းတို့ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်
ခဲ့ရာ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများ
ကိုယ်စား မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက
လက်ခံခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



လိုင်မြစ် - လှော်ကားရေအားဖြည့်ရေတွန်းစက်နှင့် လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ
(မြို့တော်ဝန်) ဦးဗိုလ်ဌေး၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့
အတွင်းရေးမှူး ဦးစိုးစိုးဇော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည်
ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက မှော်ဘီမြို့နယ် ဗဟိုစိုက်ပျိုး
ရေး သုတေသနဗဟိုဌာနအတွင်း ရန်ကုန်မြို့တော်
စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ တာဝန်ယူတည်
ဆောက်လျက်ရှိသည့် လိုင်မြစ်-လှော်ကားရေအား
ဖြည့် ရေတွန်းစက်ရုံစီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွင်နှင့်
ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန
လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းခွင်များကို ကွင်းဆင်း
ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။
တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် လိုင်မြစ်-
လှော်ကားရေအားဖြည့် ရေတွန်းစက်စီမံကိန်း
လုပ်ငန်းခွင်သို့ ရောက်ရှိရာ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်
ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ
အင်ဂျင်နီယာဌာန (ရေနှင့်သန့်ရှင်းမှု) ဆည်မြောင်း
နှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိ
သူများက လိုင်မြစ်- လှော်ကားရေအားဖြည့်ရေတွန်း
စက်ရုံ စီမံကိန်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ရန်ကုန်လျှပ်စစ်
ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌက စီမံ
ကိန်းလုပ်ငန်းခွင်အတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်

ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးနေသည့်
အခြေအနေများနှင့် မြို့တော်ဝန်က လုပ်ငန်းလိုအပ်
ချက်များကို ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
နွေရာသီအမိပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်
ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လိုင်မြစ်-
လှော်ကားရေအားဖြည့်ရေတွန်းစက် စီမံကိန်းသည်

တင်စခန်းမှ မှော်ဘီဗဟိုစိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဗဟို
အတွင်းသို့ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနမှ တည်ဆောက်
ထားသော မြေပေါ်ရေပေးမြောင်းကိုအဆင့်မြှင့်တင်
ပြီး ရေစစ်ကန်တွင် အနည်ထိုင် သန့်စင်စေကာ
ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ
အချင်း ငါးပေ ရေပိုက်လိုင်း ၃ ဒသမ ၂ မိုင် တည်
ဆောက်၍ ဂျိုးဖြူလှော်ကားရေပိုက် လိုင်းသို့
တစ်ရက်လျှင် ရေဂါလန်သန်း ၆၀ တွန်းပို့ပေးကာ
လှော်ကားကန်အတွင်းသို့ သောက်သုံးရေအားဖြည့်
ပို့လွှတ်ပေးသည့်လုပ်ငန်းကြီးဖြစ်၍ လာမည့်နှစ်ရာသီ
အမိ လုပ်ငန်းများပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ရန်
မှာကြားသည်။
ယင်းနောက် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံ
ခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၏ လျှပ်စစ် မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းခွင်
များဖြစ်သည့် မှော်ဘီမြို့နယ် ကန်ကလေးလျှပ်စစ်
မြစ်ရေတင်စခန်း တည်ဆောက်ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊
တိုက်ကြီးမြို့နယ် သပြေတန်းလျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်
စခန်းများသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ဒေသခံ
တောင်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်
ပေးရမည့်လိုအပ်ချက်များကို သက်ဆိုင်ရာဌာန
ဆိုင်ရာများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့
ကြောင်း သိရသည်။
တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



သူတစ်ပါးထိခိုက်မှုအာမခံပရီမီယံကြေးအား QR Code နှင့် MPU Card ဖြင့် အွန်လိုင်းမှ မြန်ဆန်ချောမွေ့စွာ ဝန်ဆောင်မှုပေးနေ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်း၌ အသက်အာမခံလုပ်ငန်းနှင့် အထွေထွေ
အာမခံလုပ်ငန်းနှစ်ရပ်အား ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိရာ သူတစ်ပါးထိခိုက်
မှုအာမခံနှင့် မော်တော်ယာဉ်အာမခံ ပရီမီယံကြေး ပေးသွင်းရာတွင်
ရုံးများသို့ လာရောက်ရန်မလိုဘဲ QR Code နှင့် MPU Card ဖြင့် မိမိ
နေအိမ်မှ လွယ်ကူမြန်ဆန်စွာ ပေးသွင်းနိုင်ရန် မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်းက
အများပြည်သူအား ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
နိုင်ငံတကာရှိ ဖွံ့ဖြိုးနိုင်ငံတို့တွင် နိုင်ငံပိုင်အာမခံလုပ်ငန်းများ၌
အသက်အာမခံလုပ်ငန်းများ တွင်ကျယ်လျက်ရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင်
အထွေထွေအာမခံလုပ်ငန်းများဖြစ်သော မီးအာမခံ၊ မော်တော်ယာဉ်
အာမခံ၊ လေကြောင်းနှင့် ရေကြောင်းအာမခံ၊ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်
ငွေ့တူးဖော်မှုလုပ်ငန်းအာမခံ၊ ကိုယ်အင်္ဂါထိခိုက်မှုအာမခံ၊ လုပ်ငန်းရှင်
တာဝန်ရှိမှုအာမခံ၊ အင်ဂျင်နီယာလုပ်ငန်းအာမခံ၊ သတ္တုတွင်းတူးဖော်ရေး
လုပ်ငန်းရှင်များ တာဝန်ရှိမှုအာမခံအပါအဝင် အထွေထွေအာမခံ
အမျိုးအစားပေါင်း ၂၀ ကျော်နှင့် အသက်အာမခံလုပ်ငန်းအမျိုးအစား
၂၀ ကျော်ဖြင့် အာမခံအမျိုးအစား ၄၀ ကျော်အား မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်း
က ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိသည်။
“အသက်အာမခံလုပ်ငန်းဟာ နိုင်ငံတကာမှာ အင်မတန်ဖွံ့ဖြိုးတဲ့
လုပ်ငန်းအမျိုးအစားဖြစ်ပါတယ်။ မတော်တဆထိခိုက်မှုကြောင့်
ကျန်ရစ်သူမိသားစု အထောက်အပံ့ဖြစ်စေဖို့ထားရှိတဲ့ အာမခံ

အမျိုးအစားနဲ့ မိမိငွေစုဆောင်းပြီး ကာလတစ်ခုရောက်တဲ့အခါ
ငွေပြန်ထုတ်ယူနိုင်တဲ့ အမျိုးအစားဆိုပြီးရှိတယ်။ ပြီးတော့ အာမခံထားရှိ
ရာမှာ အသက်အာမခံလုပ်ငန်းနဲ့ အထွေထွေအာမခံလုပ်ငန်းဆိုပြီး အဲဒီ
နှစ်မျိုးကို ဝန်ဆောင်မှုပေးနေတာပါ။ မိမိနိုင်ငံရဲ့ ရေမြေနဲ့ လိုက်လျော
ညီထွေတဲ့ အာမခံထုတ်ကုန်အသစ်တွေ လုပ်ဆောင်ဖို့လည်းလိုပါတယ်။
ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံဖြစ်တဲ့အတွက် တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေပေါ်မှာမူတည်ပြီး
အထွေထွေအာမခံလုပ်ငန်းအနေနဲ့ ဝန်ဆောင်မှုပေးတာများတယ်။
အများပြည်သူမတော်တဆ ထိခိုက်နစ်နာမှုမှာလျော်ကြေးရရှိအောင်
မြန်မာ့အာမခံက ဝန်ဆောင်မှုပေးတဲ့အခါမှာ ကိုဗစ်ကာလဖြစ်တဲ့အတွက်
မိမိနေအိမ်ကနေ ငွေသွင်းနိုင်တဲ့ QR Code ၊ MPU Card နဲ့ မြန်ဆန်
လွယ်ကူစွာ ပေးသွင်းနိုင်အောင် ဝန်ဆောင်မှုပေးထားပါတယ်” ဟု
စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်း(ရန်ကုန်)မှ
အထွေထွေမန်နေဂျာ ဦးလွင်ဦးက ပြောသည်။
မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်းမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေ
သော Digital Transformation အစီအစဉ်တွင် အာမခံအကာအကွယ်
ရလိုသော ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့ရွေးချယ်ဝယ်ယူလိုသည့် အာမခံ
Product များကို ခေတ်နှင့်အညီ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ရွေးချယ်ဝယ်ယူ
နိုင်ရန် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလတွင် သူတစ်ပါးထိခိုက်မှုအာမခံပရီမီယံကြေး
အာမခံထားရှိသူများ ကိုယ်တိုင်လာရောက်ပေးသွင်းရန်မလိုဘဲ Online/
Mobile Payment ဖြင့် ပေးသွင်းနိုင်ရန်အတွက် QR Code နှင့် MPU

သူတစ်ပါးထိခိုက်မှု မော်တော်ယာဉ် အာမခံ ပရီမီယံကြေးအား Online မှ ပေးသွင်းနိုင်ပါပြီ။

Card ဖြင့် လွယ်ကူမြန်ဆန်စွာပေးသွင်းမှုအား မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်းမှ ဝန်ဆောင်မှုပေးထားကြောင်း သိရသည်။
သတင်း - ညိုမီးသူ(သတင်းစဉ်)၊ ဓာတ်ပုံ - မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်း

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတရားရုံး (ICJ) ၌ မြန်မာနိုင်ငံက တင်သွင်းခဲ့သော ကနဦးကန့်ကွက်လွှာဆိုင်ရာကြားနာပွဲတွင်

မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု နိုင်ငံတကာရှေ့နေ Mr. Christopher Staker ၏ ပထမအကြိမ် လျှောက်လဲချက် ကနဦးကန့်ကွက်လွှာ ပထမနှင့် စတုတ္ထအချက်

Genocide Convention အရ လျှောက်ထားသောအမှု

(ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ)

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၅ ရက်

MR CHRISTOPHER STAKER ၏ ပထမအကြိမ် လျှောက်လဲချက်

ကနဦးကန့်ကွက်လွှာ ပထမနှင့် စတုတ္ထအချက်

နိဒါန်း

ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ဂုဏ်သရေရှိ တရားသူကြီးမင်းများ ခင်ဗျာ၊

၁။ ပထမအကြိမ် ကြားနာမှုအပြီးမှာ ဒုတိယအကြိမ်ကြားနာမှုတွင် မည်သည့် ယခင်လျှောက်ထားချက်များကိုမျှ ထပ်မံပြောကြား ရန်မလိုကြောင်း ကျွန်တော်တို့ကို သတိပေးခဲ့ပါတယ်။

၂။ ယခု ဒုတိယအကြိမ်တင်သွင်းမှုတွင် ကျွန်တော်အနေဖြင့် ပထမနှင့်စတုတ္ထ ကနဦးကန့်ကွက်ချက်များကို ဦးစွာတင်ပြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ Professor Talmon အနေဖြင့် ဒုတိယ ကနဦး ကန့်ကွက်ချက်များကိုတင်ပြမှာဖြစ်ပြီး အဲဒီနောက်မှာတော့ Professor Kolb က တတိယ ကနဦးကန့်ကွက်ချက်များကို တင်ပြမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၏ ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်သူက မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြိမ် တင်သွင်းမှု နိဂုံးချုပ်မိန့်ခွန်းပြောကြားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အထွေထွေကိစ္စရပ်များ

- ၃။ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော်တို့ တစ်ဦးချင်းစီရဲ့ ကနဦးကန့်ကွက်ချက် များ မတင်သွင်းမီ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ဂမ်ဘီယာရဲ့ ပထမအကြိမ် နှုတ်ဖြင့် တင်သွင်းမှုမှ ထွက်ပေါ်လာတဲ့ အထွေထွေကိစ္စရပ် (၃)ခုကို ဦးစွာ တင်သွင်းမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
- ၄။ ပထမကိစ္စက ယခုကဲ့သို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမအကြိမ် တင်သွင်းမှု အတွင်းမှာ ကြားဖြတ်စီမံဆောင်ရွက်ချက်အမိန့်ဟာ တရား စီရင်ရေးနှင့် ခွင့်ပြုရေးကိစ္စရပ်များအတွက် ကနဦးအခြေခံ ဖြစ်တယ်ဆိုတာကို ဂမ်ဘီယာက အကြိမ်ပေါင်းများစွာ အသိ အမှတ်ပြုခဲ့ပါတယ်။ အဲဒါမှန်ကန်ပါတယ်။ အဆိုပါအမိန့်တွင် တရားရုံးက ကြားဖြတ်စီမံဆောင်ရွက်ချက်များ အဆင့်တွင် ၎င်းသည် “အမှု၏ အကြောင်းခြင်းရာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရား စီရင်ပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟူသော ပုံစံဖြင့် မိမိဘာသာ သေချာနေရန် မလိုအပ်ကြောင်း” အတိအလင်း သိရှိထားပါတယ်။ တရား စီရင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကိုလည်း ကနဦးအခြေခံ အဆင့်မျှ ဖြင့်သာ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမိန့်မှာ ဖော်ပြထားပါတယ်။
- ၅။ ဒါကြောင့်မို့ ကြားဖြတ်စီမံဆောင်ရွက်ချက်အမိန့်ရဲ့ စာပိုဒ် ၈၅ မှာ အဆိုပါအမိန့်သည် “တရားရုံး၏ တရားစီရင်ပိုင်ခွင့်နှင့် လျှောက်ထားမှုအား လက်ခံနိုင်မှုကို မည်သည့်နည်းဖြင့်မျှ ကြိုတင် ဆုံးဖြတ်မှာမဟုတ်ကြောင်း” ပြတ်သားစွာဖော်ပြထားပြီး “အဲဒီ မေးခွန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အငြင်းပွားခွင့်များနှင့် အထောက် အထား တင်ပြပိုင်ခွင့်ကို မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရပိုင်ခွင့်အား မထိခိုက် စေဘဲ” လည်း အမိန့်မှာပါရှိပါတယ်။ နောက်ဆက်တွဲ ကနဦး ကန့်ကွက်မှုအဆင့်တွင် တိကျသောအခြေခံဖြင့် တူညီသော တရားစီရင်ပိုင်ခွင့်နှင့် လျှောက်ထားမှုကို လက်ခံနိုင်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆုံးဖြတ်ပေးရန် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တောင်းဆိုပိုင်ခွင့် ကို တရားရုံးကိုယ်တိုင်က ရှင်းရှင်းလင်းလင်း အသိအမှတ်ပြုပါ တယ်။
- ၆။ တရားရုံးမှ ဤရှင်းလင်းသည့်ဖော်ပြချက်ရှိသော်လည်း ပထမ အကျော့ လျှောက်လဲမှုတွင် ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံ၏ တင်ပြချက်များ တွင် ကနဦးကန့်ကွက်မှုလေးရပ်ကို ယာယီအစီအမံအဆင့်တွင် တရားရုံးက တစ်နည်းနည်းဖြင့် ဆုံးဖြတ်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယခုအချိန်တွင် မည်သည့်အရာမျှ မပြောင်းလဲခဲ့သဖြင့် တရားရုံး၏ ဆုံးဖြတ်ချက်မှာလည်း မပြောင်းလဲသင့်ကြောင်း ဖော်ပြထား ပါတယ်။
- ၇။ သို့ရာတွင် ကြားဖြတ်စီမံဆောင်ရွက်ချက်အမိန့် အပိုဒ် ၈၅ တွင် ရှင်းရှင်းလင်းလင်းဖော်ပြထားသည့်အတိုင်း ကနဦးကန့်ကွက် ချက်များကို မည်သည့်နည်းနဲ့မျှ ကြိုတင်ဆုံးဖြတ်ခြင်းမပြုရဟု ဆိုလျှင် လက်ရှိတရားစွဲဆိုမှုအဆင့်တွင် နှစ်ဦးနှစ်ဖက်၏ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ငြင်းခုံမှုများနှင့် အထောက်အထားများအား



မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု နိုင်ငံတကာရှေ့နေ Mr. Christopher Staker လျှောက်လဲချက်တင်သွင်းစဉ်။

- ကနဦးကန့်ကွက်ချက်များတွင် အပြည့်အဝ ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် လိုအပ်ပါတယ်။ ကြားဖြတ်စီမံဆောင်ရွက်ချက်အမိန့်သည် အဆုံး အဖြတ်မဟုတ်ရုံသာမက အစပျိုးသည့်အချက်ပင်မဟုတ်ပါ။ ဤအဆင့်တွင် ယခုစဉ်းစားနေသော ကိစ္စရပ်များအတွက် ဆုံးဖြတ်ချက် လုံးဝမဟုတ်ပါ။
- ၈။ ဒုတိယကိစ္စက ယခုကဲ့သို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ကနဦးကန့်ကွက်ချက်များ ဟာ အမှုကိစ္စ၏ အကြောင်းအချက်များနဲ့ လုံးဝမသက်ဆိုင်ပါ။ သို့သော်လည်း ပထမအကျော့တွင် ဂမ်ဘီယာ၏ ဥပဒေအကျိုးဆောင် သည့် အဆိုပါကိစ္စရပ်တွင် ကနဦးကန့်ကွက်မှုများနှင့် မသက်ဆိုင် သည့် ဂမ်ဘီယာ၏ အခိုင်အမာပြောဆိုချက် သို့မဟုတ် မြန်မာ နိုင်ငံရှိ အခြားဖြစ်ရပ်များနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ပြောကြားချက် များကို ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ကနဦးကန့်ကွက်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လက်ရှိကြားနာမှုအခြေအနေတွင် ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံ၏ အဆိုပါ ပြောကြားချက်များအား လုံးဝအကြောင်းပြန်ခြင်းမရှိကြောင်း ရှင်းရှင်းလင်းလင်း သိသာထင်ရှားပြီး အဆိုပါပြောကြားချက်များ အား မြန်မာနိုင်ငံမှ ဖြေရှင်းမှုမပြုခြင်းသည် မည်သည့်နည်းဖြင့်မျှ လိုက်လျောမှုအဖြစ် မယူဆနိုင်ပါ။
- ၉။ တတိယကိစ္စက ယခုကဲ့သို့ဖြစ်ပါတယ်။ ကနဦးကန့်ကွက်မှုများအား တရားရုံး၏ စီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာနှင့် အမှုများကို လက်ခံနိုင်မှုအား ဥပဒေတို့နှင့်အညီ ဆုံးဖြတ်ရမည်ဖြစ်ပါတယ်။ ဤသည်မှာ ထုတ်ဖော် ပြောဆိုရန် မလိုအပ်သော အချက်သာဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော်လည်း ဂမ်ဘီယာက အခြားနည်းဖြင့် အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်နိုင်သော ပြောကြားချက်များ ပြုလုပ်ခဲ့သောကြောင့် ကျွန်တော်အနေနဲ့ ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပထမအကျော့တွင် ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် တရားရုံးကသာ ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုရှိသည်ဟူသော အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိကြောင်း၊ တရားရုံးသည် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် စီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာကို ကျင့်သုံးခြင်းမရှိပါက မြန်မာနိုင်ငံသည် မည်သူ့ကိုမျှ တာဝန်ခံမည်မဟုတ်ကြောင်း၊ လက်ရှိ ကြားဖြတ်စီမံ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ထိန်းသိမ်းထားရန်မှာ မရှိမဖြစ် လိုအပ် ကြောင်း၊ လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်မှုဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းကို ခိုင်မာစွာ ထိန်းသိမ်းရန် တရားရုံးတွင် တာဝန်ရှိကြောင်းနှင့် ကနဦးကန့်ကွက် မှုများသည် အဆိုပါကွန်ဗင်းရှင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ကွဲလွဲမှု ရှိနေကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။
- ၁၀။ ကနဦးကန့်ကွက်လွှာသည် အမှု၏ အဓိကအကြောင်းအရာနှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိပါ။ ထို့ကြောင့် စီရင်ပိုင်ခွင့်နှင့် အမှုလက်ခံခွင့် ဆိုင်ရာ ဥပဒေကို တရားရုံးက ဂမ်ဘီယာပြောသည့်အတိုင်း ပြုပြင် ပြောင်းလဲပေးသင့်ကြောင်း ဂမ်ဘီယာက တိုက်တွန်း အကြံပြုနေ တာမျိုးသာမဟုတ်ခဲ့လျှင် အမှု၏ လက်ရှိအဆင့်တွင် ဂမ်ဘီယာ

က အမှုအကြောင်းအရာတွေ ဘာကြောင့်ထည့်သွင်းလျှောက်လဲ တင်ပြနေတယ်ဆိုတာ စဉ်းစားရခက်နေမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဂမ်ဘီယာရဲ့ ပြောပုံအရဆိုရင် Genocide Convention အမှုကိစ္စ မှာ ကနဦးကန့်ကွက်ချက်ဆိုတာ “ရောသမမွေးထားတဲ့ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းတွေ” ဆိုတဲ့ ပုံစံမျိုးပေါက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ် အမှုမှာပဲဖြစ်ဖြစ် တရားရုံးက သူ့ရဲ့ စီရင်ပိုင်ခွင့်ကို လိုသလို ချဲ့ထွင်ပိုင်ခွင့်မရှိသလို အမှုလက်ခံပိုင်ခွင့်နယ်ပယ်ကိုလည်း တိုးချဲ့လို့မရပါဘူး။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ တရားရုံးအနေနဲ့ အခြေအနေအပေါ်မူတည်ပြီး မီးစင်ကြည့်ကလေးတယ်လို့ သွေးဆောင်စည်းရုံးခံရသလိုဖြစ်သွားမှာမို့လို့ပါပဲ။ ဒါကြောင့် ဂမ်ဘီယာရဲ့ ဖော်ပြလျှောက်လဲချက်တွေဟာ ဒီကြားနာမှုနဲ့ စပ်ဆိုင်မှုမရှိသလို မြန်မာဘက်ကလည်း ဒီကိစ္စတွေကို တုံ့ပြန် ဖြေရှင်းဖို့လိုမှာမဟုတ်ပါဘူး။

၁၁။ ရေးသားတင်သွင်းထားသော ကနဦးကန့်ကွက်ချက်များသည် Genocide Convention ၏ အရေးကြီးမှုကို အသိအမှတ်ပြုပါ တယ်။ သို့ရာတွင် မည်မျှအရေးကြီးသည်ဖြစ်စေ တရားရုံး၏ တရားစီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာနှင့် အမှုများကိုလက်ခံနိုင်မှုတို့ ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာဥပဒေများ၏ ယေဘုယျစည်းမျဉ်းများအပေါ် မူတည်သကဲ့သို့ ဥပမာအားဖြင့် စာချုပ်များအား ခြွင်းချက်ပြုလုပ် သည့် ဆက်စပ်သော စည်းမျဉ်းများတွင်လည်း မူတည်ပါတယ်။ တရားရုံးသည် အခြေအနေတိုင်းတွင် နိုင်ငံတိုင်းမှ နိုင်ငံတကာ ဥပဒေများကို ချိုးဖောက်သည်ဟု စွပ်စွဲမှုတိုင်းအတွက် တရား စီရင်ပိုင်ခွင့်မရှိဟူသော အချက်မှာ ဖန်တစ်ရာကျေအောင် သုံးစွဲ နေပြီးသော ဥပဒေဖြစ်ပါတယ်။ တရားရုံးသည် စီရင်ပိုင်ခွင့် အာဏာရှိ-မရှိနှင့် အမှုကို လက်ခံသင့်-မသင့်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆုံးဖြတ်ရမည်ဖြစ်ပြီး အမှုဖြစ်ရန် ဆန္ဒရှိမှုကိုအခြေခံရမည် မဟုတ်ပါ။

ကနဦးကန့်ကွက်လွှာ ပထမအချက်

ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ဂုဏ်သရေရှိ တရားသူကြီးမင်းများ ခင်ဗျာ၊

၁၂။ ကျွန်တော် ကနဦးကန့်ကွက်လွှာ ပထမအချက်ကို တင်ပြပါ မယ်။ ကျွန်တော် ပထမအကျော့မှာ ရှင်းလင်းခဲ့သလို ဒီမှာ အကြောင်းခြင်းရာ အဓိကပြဿနာတစ်ခုနဲ့ ဥပဒေဆိုင်ရာ အဓိကပြဿနာတစ်ခု ပါဝင်ပါတယ်။

၁၃။ အကြောင်းခြင်းရာပြဿနာကတော့ ပထမအကျော့မှာ ဂမ်ဘီယာ နိုင်ငံက OIC နဲ့ တခြားအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေနဲ့ ဆက်ဆံခဲ့တဲ့ အသေးစိတ်အချက်အလက်တွေကို မဖော်ပြခဲ့သလို၊ အဲဒီကိစ္စ တွေအတွက် နောက်ထပ်အထောက်အထားလည်း မဖော်ပြခဲ့ ပါဘူး။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် ဂမ်ဘီယာက သက်သေအထောက်အထား မရှိတဲ့ ယေဘုယျလျှောက်လဲချက်တစ်ခုကိုတော့ ပြုလုပ်ခဲ့ပါ တယ်။ အဲဒါကတော့ “ဂမ်ဘီယာက ဦးဆောင်မှုကဏ္ဍကို ရယူ ခဲ့တယ်” ဆိုတာမျိုးပါ။ ဒါအပြင် ဒီအမှုကို စဖွင့်ဖို့ ဂမ်ဘီယာကပဲ အကြံပေးခဲ့တယ်ဆိုတာမျိုးဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလျှောက်လဲချက် တွေကို အကြောင်းအရာအချက်အလက်(သို့မဟုတ်) သက်သေခံ အဖြစ် မှတ်ယူလို့မရပါဘူး။

၁၄။ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံသည် တရားရုံးရှေ့မှောက်ရှိ သက်သေခံတွေကို “ပေါက်တတ်ကရဝက်ဘ်ဆိုက်များ၊ ဆောင်းပါးများ၊ တွစ်တာများ နှင့် သတင်းထုတ်ပြန်မှု” တွေလို့ နှိမ့်ချဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ သို့သော် လည်း ဤအထောက်အထားများ၏ အရင်းအမြစ်တွေက OIC၊ ကုလသမဂ္ဂ၊ ဂမ်ဘီယာအစိုးရ သို့မဟုတ် ၎င်း၏ ကိုယ်စားလှယ် များနှင့် အခြားသော OIC အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအပြင် အစိုးရများ၏ ထုတ်ပြန်ချက်ဆိုင်ရာ မီဒီယာအစီရင်ခံစာများဖြစ်ပါတယ်။ ဂမ်ဘီယာသည် အဲဒီအချက်အလက်တွေမှာပါဝင်တဲ့ သီးခြား အကြောင်းအရာတွေကို ငြင်းဆိုမှုမရှိတဲ့အချက်က ပြဿနာ အဖြစ် ကျန်ရှိနေပါတယ်။ **စာမျက်နှာ ၇ သို့ ***

* စာမျက်နှာ ၆ မှ

၁၅။ အမှန်စင်စစ် ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံသည် OIC ၏ အဆိုပြုချက်ကို ၎င်းအစိုးရအဖွဲ့မှ အတည်ပြုခဲ့သည့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် သာ အမှုစွဲတင်ရန် ၎င်း၏ ၎င်းအစိုးရအဖွဲ့မှ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်ဟု ယခု အတိအလင်း အတည်ပြုလိုက်ပြီဖြစ်ပါသည်။

၁၆။ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံသည် အမှုကိစ္စအတွက် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု အစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သက်သည့် အထောက်အထားများကို ငြင်းဆိုခြင်းမရှိခဲ့သလို တကယ်တမ်းမှာတော့ သွယ်ဝိုက်ပြီး လက်ခံထားခဲ့ပါသည်။

၁၇။ မြန်မာနိုင်ငံသည် “အရေးကြီးသော သက်သေအထောက်အထား များကို ရှောင်လွှဲသွားခဲ့သည်” ဟု ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက ပြောကြား ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ “အရေးကြီးသော အထောက်အထားများ” ကို ကြားဖြတ်စီမံဆောင်ရွက်ချက်များကြားနာမှုတွင် ဂမ်ဘီယာ အေးဂျင့်၏ အဖွင့်မိန့်ခွန်းတွင်ထည့်သွင်းခဲ့ကြောင်း ဆိုထားပါ တယ်။ သို့သော်လည်း ဂမ်ဘီယာအေးဂျင့်သည် သက်သေအဖြစ် လာရောက်တာမဟုတ်သလို ၎င်း၏ ပြောကြားချက်အား သက်သေအဖြစ် သတ်မှတ်၍မရပါ။ မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ အဆိုပါအဖွင့်ပြောကြားချက်များသည် ဂမ်ဘီယာ၊ OIC နှင့် ယင်း၏ အခြားအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ဤအမှုကိစ္စကို ရှေးရှု ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နောက်ထပ်သီးခြားအကြောင်း အရာများကို ဖော်ပြနိုင်ခြင်းမရှိပါ။ OIC ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ အဖွဲ့ဝင်အနေဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် အစောပိုင်းတွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ရှိ ဒုက္ခသည်စခန်းများသို့ ဂမ်ဘီယာအေးဂျင့်က သွားရောက်ခဲ့ သည့် ခရီးစဉ်ကို ဖော်ပြခြင်းမျှသာဖြစ်ပါသည်။

၁၈။ ဂမ်ဘီယာမှ ထုတ်ဖော်ထားသော အခြား “အရေးကြီးသော အထောက်အထား” မှာ အထွေထွေညီလာခံသို့ ၂၀၁၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ဂမ်ဘီယာသမ္မတ ပြောကြားခဲ့ သည့် မိန့်ခွန်းနှင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၁ ရက်စွဲပါ သံတမန်စာ (Note Verbale) တို့ဖြစ်ပါသည်။ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက ဒီအထောက်အထားသည် ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံဟာ သူ့ကိုယ်တိုင် အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့တာတွေ၊ ကိုယ့်အမည်နဲ့ကိုယ် ဆောင်ရွက် ခဲ့ပြီး မိမိဆန္ဒအလျောက်လုပ်ဆောင်ခဲ့တာကို ပြသနေတယ်လို့ ငြင်းဆိုနေပုံရပါသည်။

၁၉။ သို့သော် ထိုအချက်သည် အရေးမပါလှပါ။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံသည် တတိယအဖွဲ့အစည်း၏ ကိုယ်စား proxy အဖြစ် ဆောင်ရွက်သည့် ကိစ္စများတွင် proxy သည် ပုံမှန်အားဖြင့် သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်း ရပ်များကို ၎င်း၏အမည်ဖြင့် ၎င်းကိုယ်တိုင်လုပ်ဆောင်မည် ဖြစ်ပြီး လုပ်ရမည့် လမ်းကြောင်းအတိုင်း မိမိဆန္ဒနဲ့ လုပ်ဆောင် သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်း၏ proxy အဖြစ် တတိယအဖွဲ့အစည်း ကိုယ်စား မိမိဆန္ဒအလျောက်လုပ်ဆောင်ရန် အကြောင်းပြချက် များစွာ ရှိနိုင်သော်လည်း ဂမ်ဘီယာက ပြောသည့်အတိုင်း စိတ်ဆန္ဒ လှုံ့ဆော်မှုသည် တရားစီရင်ပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များနှင့် မသက်ဆိုင်ပါ။ ထို့ကြောင့် လျှောက်ထားသူ နိုင်ငံသည် ၎င်း၏အမည်ဖြင့် ဆန္ဒအလျောက် ဆောင်ရွက်ပေးနေခြင်း ရှိ- မရှိမေးရန်မဟုတ်ပါ။ မေးစရာမှာ ၎င်းသည် ၎င်း၏ကိုယ်ပိုင် အမည်ဖြင့် လုပ်ဆောင်နေသော ဆန္ဒအလျောက် လုပ်ဆောင်မှု များသည် အမှန်တကယ်တွင် တတိယအဖွဲ့အစည်း၏ ကိုယ်စား တတိယအဖွဲ့အစည်း၏ proxy အဖြစ် ဆောင်ရွက်နေခြင်းရှိ၊ မရှိဖြစ်ပါသည်။ သက်သေအထောက်အထားအပေါ်မူတည်ပြီး အချက်အလက်မေးခွန်းကို ဆုံးဖြတ်ရမှာ ဖြစ်ပါသည်။

၂၀။ အတိုချုံးပြောရရင် ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံ၏ ပထမအကြိမ် လျှောက်လဲ ချက်မှာ ဘာမှ ထူးထူးခြားခြား မတင်သွင်းနိုင်ပါဘူး။ ပြီးခဲ့သည့် အကြိမ်က တရားရုံးသို့တင်သွင်းခဲ့သည့် အချက်အလက်များ အတိုင်းပဲ ရှိနေပါသည်။

၂၁။ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံရဲ့ ပြောကြားချက်နဲ့ဆန့်ကျင်ပြီး ၎င်းတို့အနေနဲ့ အခြားမှ အထောက်အပံ့ရယူပြီး တရားလိုဖြစ်ချင်ရုံ အကြောင်း ပြချက်တစ်ခုနဲ့ ဒီကိစ္စဟာ မြန်မာရဲ့အမှု မဟုတ်ပါဘူး။ မြန်မာ နိုင်ငံက ယခင်ကတည်းက တင်ပြထားသည့် အခြေအနေ အကြောင်းအရာများကြောင့် OIC ကသာ တရားလိုအမှန်စင်စစ် ဖြစ်တယ်လို့ အခိုင်အမာပြောကြားလိုပါတယ်။ အသေးစိတ်တွေ ထပ်မံပြောတော့ပါဘူး။ သက်သေအထောက်အထားတွေအရ အစွဲလားမှုထိ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှာ OIC ကိုယ်စား OIC ကော်မတီက အမှုတင်သွင်းပေးဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီးနောက် OIC ရဲ့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများကောင်စီ သီးခြားကော်မတီက ဖွဲ့စည်း ခဲ့တဲ့ OIC ကော်မတီက ယခုအမှုတင်သွင်းဖို့ အဆိုပြုခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီနောက် OIC မှ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံအနေနဲ့ တရားလိုနိုင်ငံအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး အဆိုပြုပြောကြားခဲ့ပြီး ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံမှ လည်း သဘောတူလက်ခံခဲ့ပါတယ်။ ဒီဟာက OIC က ဂမ်ဘီယာ ကို ကူညီတာထက် ဂမ်ဘီယာက OIC ကို ပံ့ပိုးကူညီတာနဲ့ ပိုတူပါတယ်။

၂၂။ ဥပဒေကြောင်းပြဿနာနဲ့ပတ်သက်တဲ့အချက်ကို ရှင်းလင်းသွား ပါမယ်။ တတိယနိုင်ငံ အဖွဲ့အစည်းကို ကိုယ်စားပြု တရားစွဲဆို ပေးသည့်နိုင်ငံ (proxy States) ကိစ္စမျိုး အရင်က ပေါ်ပေါက်ခဲ့တာ မျိုးမရှိသေးပါဘူး။ အချက် (၂) ချက်နဲ့ ဖြေကြားသွားပါမယ်။

၂၃။ ပထမအချက်အနေနဲ့ ဂမ်ဘီယာ၏ ပြောကြားချက်နဲ့ဆန့်ကျင်ပြီး တရားရုံးဥပဒေရဲ့ အပိုဒ် ၃၅၊ အပိုဒ် ၃၆ ဟာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လျှောက်ထားမှုကို အလဲထိုးစေနိုင်သည့် အချက်မရှိပါဘူး။ ၎င်းအပိုဒ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လျှောက်ထားချက်အပေါ် သက်ရောက်မှု လုံးလုံးလျားလျားမရှိပါဘူး။

၂၄။ ဒီပြဋ္ဌာန်းချက်က တရားရုံးအနေနဲ့ လက်ရှိတည်ဆဲစာချုပ်ဝင် နိုင်ငံများ အားလုံးကို ဖွင့်ပေးထားသည်လို့ပဲ ပါပါတယ်။

၂၅။ အခြားကိစ္စများမှလွဲပြီး ဒီအချက်သည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ တရားရုံးရဲ့ Statute အပိုဒ် ၃၄၊ အပိုဒ် ၃၅ ဟာ တရားရုံးရဲ့ မှောက်သို့ ရောက်ရှိလာသော အမှုများတွင် အမှုရင်ဆိုင်ကြသူများမှာ နိုင်ငံများသာလျှင်ဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့အချက်ကို ဘယ်လိုနည်းနဲ့မှ အရည်အချင်းပြည့်မီခြင်း သို့မဟုတ် ခြွင်းချက်တစ်ခု ဖန်တီးနိုင် ခြင်းမရှိပါဘူး။ အပိုဒ် ၃၅၊ အပိုဒ် ၃၆ ဟာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ သို့မဟုတ် အခြားသော နိုင်ငံမဟုတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းများမှ ရုံးတော်တွင် အမှုလျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း မညွှန်းဆိုထားပါဘူး။ ဒါ့အပြင် အပိုဒ် ၃၅၊ အပိုဒ် ၃၆ ဟာ တရားရုံး က ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ဥပဒေအရ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်ရုံနဲ့ တင်သွင်း လာတဲ့ ဘယ်အမှုကိုမဆို လက်ခံစီရင်နိုင်တယ်လို့ မဆိုလိုပါဘူး။

၂၆။ အပိုဒ် ၃၄၊ အပိုဒ် ၃၅ နဲ့ ပတ်သက်ပြီး အရင်က တင်ပြခဲ့တဲ့အချက် များသည် အပိုဒ် ၃၅၊ အပိုဒ် ၃၆ ဟာ အတူတူ အကျိုးဝင်ပြီး နောက်ဆုံးပြဋ္ဌာန်းချက်သည် ပို၍ပြဋ္ဌာန်းဖော်ပြခြင်းမရှိပါဘူး။ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက အခုအမှုနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကိုးကားတဲ့ ပညာရပ် ဆိုင်ရာစာသားများသည် တရားရုံးရဲ့ မှောက်သို့တင်စွဲရပ်ကို ဖြေရှင်းမှုမရှိဘဲ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ တင်ပြချက်တွေနဲ့လည်း ကိုက်ညီ မှု မရှိပါဘူး။

၂၇။ ဒုတိယအချက်အနေနဲ့ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံဟာ တစ်ချက်က နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံရဲ့ တရားစွဲဆိုလိုတဲ့ အရင်းခံအကြောင်းတရားဆိုတဲ့ အချက်နဲ့ တရားလိုနိုင်ငံအနေနဲ့ အခြားတစ်နိုင်ငံ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စား အမှုတင်သွင်းခြင်း ရှိ-မရှိ မေးခွန်းစတဲ့ မတူညီတဲ့ကိစ္စနှစ်ခု ပေါင်းထားပါတယ်။ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက တရားလိုအနေနဲ့ အခြားတစ်နိုင်ငံ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းက အမှုတင်သွင်းချင်လို့ အမှုတင်သွင်းခဲ့တယ်ဆိုရင်တောင် ဒီလို လုပ်တာက တရားလိုနိုင်ငံရဲ့ ဆောင်ရွက်လိုတဲ့ စေ့ဆော်မှုသာ ဖြစ်ပြီး ဒီစေ့ဆော်မှုဟာ တရားစီရင်ပိုင်ခွင့်နဲ့ မသက်ဆိုင်ကြောင်း ငြင်းဆိုထားပါတယ်။ ဒီလိုပြောကြားမှုဟာ မမှန်ပါဘူး။ နိုင်ငံများ သို့မဟုတ် အမှုတင်သွင်းနိုင်ခြင်းမရှိတဲ့ အဖွဲ့အစည်းများကိုယ်စား အမှုတင်သွင်းသည့် နိုင်ငံ (Proxy states) အသုံးပြု၍ အမှု တင်သွင်းခြင်းသည် အပြန်အလှန် အကျိုးရှိမှုက ရိုးဖြောင့်မှုနဲ့ ထိရောက်မှုဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများနဲ့ ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်နေ တယ်ဆိုတာကို ပြောကြားပြီးဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော့်အနေနဲ့ လျှောက်လဲပြီး အချက်များကို ထပ်ခါတလဲလဲ ပြောကြားမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ တတိယအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုကိုယ်စား အမှု တင်သွင်းခြင်းဟာ စေ့ဆော်မှုသည် စီရင်ပိုင်ခွင့်အတွက် သက်ဆိုင်မှု မရှိဘူး ဆိုသည့် စည်းမျဉ်းကို ကောင်းကောင်းကျော်လွန်သည့် စည်းမျဉ်းနှင့်ကိစ္စများကို ထိတွေ့စေပါတယ်။ ဒီသိသာထင်ရှားမှု သည် “အတုအပ” မှ ဝေးကွာပါတယ်။

ကနဦးကန့်ကွက်လွှာ စတုတ္ထအချက်
ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ဂုဏ်သရေရှိ တရားသူကြီးမင်းများခင်ဗျာ -

၂၈။ ကနဦး ကန့်ကွက်လွှာ စတုတ္ထအချက်ကို ဆက်လက်တင်ပြ လျှောက်လဲသွားပါမယ်။

၂၉။ ဥပဒေ အခြေခံစည်းမျဉ်းများနဲ့ ပတ်သက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံက စာနဲ့ပေးပို့ထားတဲ့ ကနဦးကန့်ကွက်လွှာမှာ ဖော်ပြထားတဲ့ ဘယ်အချက်ကိုမှ မပစ်ပယ်ထားပါဘူး။

၃၀။ စီရင်တဲ့ဥပဒေမှာပါတဲ့ အငြင်းပွားမှုနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ကျွန်တော် မှတ်သားရတဲ့ အဓိပ္ပာယ် ဖွင့်ဆိုချက်အချို့က အမှန်တကယ်က အငြင်းပွားမှု ရှိ-မရှိ ဆုံးဖြတ်ရန် သက်ဆိုင်မည့် အခြေခံမူများက အနည်းငယ် ကျယ်ပြန့်လွန်းပါတယ်။ မှန်ကန်သော အခြေခံမူ များဟာ ရေးသားတင်ပြချက်များနဲ့ နှုတ်ခွင့်လျှောက်လဲချက်များ တွင် ပါပြီးဖြစ်တယ်လို့ မြန်မာကအတည်ပြုပါတယ်။ ကျွန်တော့် အနေနဲ့ တရားလိုနဲ့ တရားပြိုင် နှစ်ဖက်လုံးအနေနဲ့ တစ်ဖက်စီရဲ့ ရပ်တည်ချက်ကို အရင်သိအောင်လုပ်ရန် လိုအပ်ချက်ရှိရမည်ဟု Marshall Islands အမှုနဲ့ ရှင်းပြခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဂမ်ဘီယာ ရဲ့စွဲစွဲတာနဲ့မတူစွာ တရားရုံးရဲ့ မှောက်အမှုတင်သွင်းတဲ့အပေါ် အထက်ပါလိုအပ်ချက်က တရားပြိုင်ကို “silent veto” ပေးမထား ပါဘူးဆိုတာကို ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ရှင်းပြပြီးဖြစ်ပါတယ်။

၃၁။ ဂမ်ဘီယာပြောသလို ကျွန်တော့်အနေနဲ့ တရားယှဉ်ပြိုင်ဘက်

တွေဟာ တရားရုံးရဲ့မှောက် အမှုမတင်သွင်းမီ ကြိုတင်ညှိနှိုင်း ရမယ်လို့ မပြောခဲ့ပါဘူး။ တရားယှဉ်ပြိုင်ဘက်တွေဟာ တစ်ဖက်ရဲ့ရပ်တည်ချက်ကို တစ်ဖက်မှ သိပြီးသားဖြစ်နေရမယ် လို့သာ ပြောခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်ဖက်အကြား ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး ခြင်းမလုပ်ဘဲ ဆန့်ကျင်နေတဲ့ ရပ်တည်ချက်ကို သိနိုင်ပါတယ်။ ဒါက ဖြစ်ရိုးဖြစ်စဉ် အခြေအနေတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့် အနေနဲ့ တရားရုံးသို့မရောက်မီ တရားယှဉ်ပြိုင်ဘက်တွေအကြား ခင်မင်ရင်းနှီးစွာဖြေရှင်းနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းကြရမယ်လို့ မပြောခဲ့ပါ ဘူး။ ယင်းအစား တရားရုံးဟာ အငြင်းပွားမှုများကို တိုက်ရိုက် နဲ့ကောင်းမွန်စွာ ဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ ရွေးချယ်စရာ အခြားနည်းလမ်း တစ်ခုဖြစ်တယ်လို့သာ ပြောခဲ့ပါတယ်။ ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ဖြေရှင်း နိုင်တဲ့ အငြင်းပွားမှုဖြစ်နိုင်တာကလွဲပြီး တရားစွဲဆိုနိုင်ဖို့ ရည်ရွယ်ချက်များအတွက် အငြင်းပွားမှုဆိုတာရှိမှာမဟုတ်ပါ။ ဒီအကြောင်းအချက်တွေကြောင့် တရားလိုနဲ့ တရားပြိုင် နှစ်ဖက်လုံးမှ တစ်ဖက်စီရဲ့အမြင်ကို အရင်သိရှိရန် လိုအပ်ပါ တယ်။

၃၂။ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံရဲ့ ထင်မြင်ချက်နဲ့မတူစွာ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ တရားလိုဟာ ၎င်းရဲ့ စွဲစွဲချက်ကို အမှုလျှောက်လွှာ (မူကြမ်း) မှုဝေတာလိုမျိုး အသေးစိတ် ရှင်းရှင်းလင်းလင်း တရားပြိုင် ဖြစ်လာဖွယ်ရှိသူကို ထုတ်ဖော်ပြောဆိုရမယ်လို့ မပြောခဲ့ပါဘူး။ တကယ်က အနိမ့်ဆုံး အချက်အလက်တွေ ရှိဖို့လိုအပ်တယ်လို့သာ ပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

၃၃။ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက ထင်မြင်ချက်နဲ့ ဆန့်ကျင်ပြီး the Court's case law မှာ တရားပြိုင်အနေနဲ့ တုံ့ပြန်မှုတစ်စုံတစ်ရာ မပြု လုပ်ဘဲ တိတ်ဆိတ်နေခြင်းဟာ ဘယ်အချိန် အတိုင်းအတာအထိ ထင်ရှားစွာ ဆန့်ကျင်နေတယ်လို့ သတ်မှတ်ရန်အချက် မဖော်ပြ ထားပါဘူး။ တုံ့ပြန်ဖြေကြားဖို့တောင်းဆိုခြင်း ရှိ-မရှိ မေးခွန်း အနေနဲ့ကတော့ ကိစ္စတစ်ခုချင်းစီအပေါ်မူတည်ပြီး ဆောင်ရွက် သွားရမယ်ဆိုတာ ရှင်းပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ ဟာ တုံ့ပြန်ဖြေကြားဖို့ အချိန်အကန့်အသတ်မရှိ ရခွင့်ရှိတယ် လို့မဆိုလိုပါဘူး။ အဲဒီသံတမန်စာက တုံ့ပြန်ဖြေကြားဖို့ မတောင်း ဆိုခဲ့ဘူး။ တကယ်လို့ တောင်းဆိုခဲ့တယ်ဆိုရင်တောင် မြန်မာ နိုင်ငံဘက်မှ ပြန်လည်ဖြေကြားဖို့ လုံလောက်တဲ့အချိန်က (၁) လထက်တော့ ကျော်ပါလိမ့်မယ်။

၃၄။ ရှေးမှာ စာနဲ့ရေး၊ နှုတ်ခွင့်လျှောက်လဲချက်မှာရော အကြောင်း ပြချက်များနဲ့ ရှင်းပြထားတဲ့အတိုင်း ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၁ ရက်တွင် ပေးပို့ခဲ့သော သံတမန်စာမှလွဲပြီး ဂမ်ဘီယာက ဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့ကိစ္စများဟာ အငြင်းပွားမှုဖြစ်ပေါ် စေရန် လုပ်ဆောင်ချက်များဟု ဆိုနိုင်မည်မဟုတ်ပါ။

၃၅။ သံတမန်စာ (Note Verbale) မှာ ဘာအချက်မှ ဖော်ပြထားတာ အမှန်အကန်ပင် ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီသံတမန်စာမှာ FFM အစီရင် ခံစာနဲ့ အဲဒီအိုင်စီရီ အဆိုဆုံးဖြတ်ချက်ပါ အချက်အလက်များ ကိုသာ ကိုးကားဖော်ပြထားတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဂမ်ဘီယာ အနေနဲ့ FFM အစီရင်ခံစာမှာပါသော မူလသက်သေအထောက် အထားတွေကို ပုံမှန်ပေးခဲ့တဲ့ မျက်မြင်သက်သေအဖြစ် ဖြေကြား ပေးခဲ့သူများနဲ့ တွေ့ဆုံနိုင်ခဲ့တယ်ဆိုတဲ့ အချက်မရှိတာလဲ အမှန်အကန်ဖြစ်ပါတယ်။ စာနဲ့ရေး နှုတ်ခွင့် လျှောက်လဲချက်တွေ မှာ ရှင်းပြပြီးဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီသံတမန်စာက တုံ့ပြန်ဖြေကြား ချက်ပေးရန် တရားဝင်တောင်းဆိုမှု မဟုတ်ပါ။

၃၆။ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၁ ရက်စွဲဖြင့် သံတမန်စာကို မပေးပို့မီ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်က ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံမှာ ကြေညာခဲ့တာဟာ ဒီတရားရုံးရဲ့မှောက်မှာ အမှုတင်သွင်းရန် ရည်ရွယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး သံတမန်စာဟာ ကြိုတင်အငြင်းပွားမှု လိုအပ်ချက်အဖြစ် ထည့်သွင်းစဉ်းစားသင့်တယ်လို့ မဆိုလိုပါဘူး။ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက အမှန်တကယ် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်မှာ တရားရုံး ရဲ့မှောက် ဒီအမှုကိုတင်သွင်းရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း လူသိရှင်ကြားတစ်ကြိမ် ကြေညာခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအချက်ကို သံတမန်စာမှာ ထည့်သွင်းဖော်ပြရန် ပျက်ကွက်ခဲ့မှုဟာ ဥပဒေ ကြောင်းအရ တောင်းဆိုတဲ့ စာတမ်းအမှတ်အသားမဟုတ်ဘူး ဆိုတာကို ပိုမိုခိုင်မာစွာကောက်ချက်ချနိုင်ပါတယ်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက် နောက်ပိုင်းမှာ သံတမန်စာက ဥပဒေ ကြောင်းအရ တောင်းဆိုမှုတစ်ခုအဖြစ် တရားရုံးရဲ့သို့ အမှု တင်သွင်းရန် ရည်ရွယ်ချက်ကို ညွှန်ဆိုနိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်ချက် ကြီးကြီးမားမားရှိခဲ့ပါလိမ့်မယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ဂုဏ်သရေရှိ တရားသူကြီးမင်းများခင်ဗျာ -

၃၇။ ဒီမှာ ကျွန်တော့်ရဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ ကနဦးကန့်ကွက်လွှာပထမနဲ့ စတုတ္ထကန့်ကွက်ချက် ပြီးဆုံးပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ Professor Talmon မှ ဒုတိယကန့်ကွက်ချက် တင်သွင်းသွားနိုင်ရေး အတွက် ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၁၃၈၃ ခု၊ တပို့တွဲလဆုတ် ၁၂ ရက်
၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၇ ရက်

၁။ လူမျိုးသုဉ်းစေမှုကို တားဆီးရန်နှင့် ပြစ်ဒဏ်ပေးရန် နိုင်ငံတကာ သဘောတူစာချုပ်ကို ကျူးလွန်သည်ဟူသော စွပ်စွဲချက်ဖြင့် ဂမ်ဘီယာ နိုင်ငံမှ OIC အဖွဲ့ကိုယ်စားပြု၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတရားရုံး ICJ တွင် တရားစွဲဆိုခဲ့ပါသည်။

၂။ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက ICJ သို့ ဒုတိယအကြိမ်ဦးတိုက်လျှောက်ထား မှုကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၁ ရက် နယ်သာလန်နိုင်ငံရှိ ICJ တရားရုံးတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားလှယ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် နှင့် အလှည့်ကျကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါ်သီတာဦးတို့

ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၃။ တရားရုံး ပထမနေ့ တင်သွင်းခဲ့သော ကနဦးကန့်ကွက်လွှာနှင့် ပတ်သက်သည့် ကြားနာမှု၌ မြန်မာကိုယ်စားလှယ် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်၏ အဖွင့်မိန့်ခွန်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ရှေ့နေကြီးများအနေဖြင့် တရားရုံး၏ရှေ့မှောက်မှာ တရားစီရင်ပိုင်ခွင့် မရှိကြောင်း၊ ဆိုင်ရာဥပဒေများဖြင့် တိကျစွာဆန်းစစ်ကိုးကား၍ တင်ပြလျှောက်လဲနိုင်ခဲ့သော ဥပဒေကြောင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များမှာ ကျေနပ်အားရဖွယ်တွေ့ရှိရပါသည်။

၄။ တရားရုံး၏ ဒုတိယနေ့ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၅ ရက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်၏ နိဂုံးချုပ်မိန့်ခွန်း ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါ်သီတာဦးတို့ မြန်မာကိုယ်စားပြု ရှေ့နေကြီးများ၏ လျှောက်လဲချက်များပါ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက တင်သွင်း

ခဲ့သည့်အပေါ် တရားရုံးကစီရင်ပိုင်ခွင့်မရှိကြောင်းနှင့် သို့မဟုတ် ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံသည် တရားစွဲဆိုပိုင်ခွင့်မရှိကြောင်း ကြေညာပေးရန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားချက်အား မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့အနေဖြင့် ကြိုဆိုထောက်ခံပါသည်။

၅။ ဤအမှုကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ တရားမျှတမှုအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ တော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ အကျိုးစီးပွားကို ဥပဒေနှင့်အညီ ကြိုးပမ်း ကာကွယ်လျက်ရှိသော ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်ဦးစီးသည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ရှေ့နေကြီးများကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့သည် ယင်းတို့နှင့်တစ်သားတည်း ရပ်တည်လျက်ရှိပါကြောင်း ထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့

တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများက

ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမယ် လေးမျိုး၊ နေ့ဆွမ်းများနှင့် နဝကမ္မအလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အရာရှိ စစ်သည်၊

အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့် စေတနာရှင် အလှူရှင် များက မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း

များ၊ သာသနာ့ဇနနယ်ဝင် သီလရှင်ကျောင်းများနှင့် ဘာသာရေးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမယ် လေးမျိုးနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခြင်း၊ နေ့ဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ကျောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့နယ် ကံသာယာကျေးရွာရှိ ကံသာယာထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓ သာသနာ့ဗဟိုကျောင်းတိုက်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ဆုထူးပန်ဇေယျသိဒ္ဓိ ကျောင်းတိုက်နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့ ရွာဘဲရပ်ကွက် ဓမ္မသီရိမင်းကျောင်းတိုက်တို့ရှိ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့ဇနနယ်ဝင် သီလရှင်များအား ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမယ် လေးမျိုး၊ နဝကမ္မအလှူငွေများ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ၊ နေ့ဆွမ်းများနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး ဆေးအဖွဲ့ များက လိုအပ်သည့်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်နှင့် ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ကွမ်းလုံမြို့ရှိ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာ့ဗဟိုကျောင်း တိုက်နှင့် မဟာဝံသ ကမ္ဘောဇလောကသရဖူ အောင်တော်မူသိမ်ကျောင်းတိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး တာမွေမြို့နယ် မလ္လကုန်းဌေးကြွယ်(က) ရပ်ကွက်ရှိ နန္ဒဝန်ကျောင်းတိုက်၊ မှော်ဘီမြို့နယ် အောက်ဝါးနက်ချောင်းရှိ ပါရမီဖြည့်ကျောင်းတိုက်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့ ကွက်ပြင်ကြီး

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော် လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင်/ဝန်ထမ်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစုများက မြို့နယ် အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန် တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းကို ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရှိ သရက်ကုန်းစာသင်တိုက်သို့လည်းကောင်း၊ ကချင် ပြည်နယ်မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်ရှိ ကျောင်းတိုင်ဘုန်းကြီး သင်တန်းကျောင်းတိုက်သို့လည်းကောင်း၊ ကရင် ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်ရှိ လေသာကျောင်းတိုက်သို့

လည်းကောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာ မြို့နယ်ရှိ အုတ်ကံတောရကျောင်းတိုက်သို့လည်း ကောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့နယ် ရှိ မြို့မယဉ်ဇေးသာသနာ့ရိပ်သာကျောင်းတိုက် သို့လည်းကောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်ရှိ ဥက္ကံဆည်ပေါ် ကျောင်းတိုက်သို့လည်းကောင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ်ရှိ မဟာသီရိ မင်္ဂလာရာမပရိယတ္တိစာသင်တိုက်သို့လည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော် များကို တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးတွင် ဆက်လက်လက်ခံလျက်ရှိ



နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဝင်ရောက်လာသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား များကို နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးတွင် လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရာ ယမန်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူ အမျိုးသား ၄၇ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၃၆ ဦး စုစုပေါင်း ၈၃ ဦးတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူ အမျိုးသား ၁၁၄ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၈၃ ဦး စုစုပေါင်း ၁၉၇ ဦးတို့ကိုလည်းကောင်း လက်ခံခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့လက်ခံရာတွင် သက်ဆိုင်ရာပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တပ်မတော်ဆေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ Quarantine

ဝင်ရောက်ရမည့် အထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းများ ပြုလုပ် ပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ညွှန်ကြားချက်များ ရှင်းလင်း ပြောကြားခြင်းတို့ကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်ပေးပြီး တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်အသီးသီးမှတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များက လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များက စီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးသည့် ခရီးသည်တင်မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ၎င်းတို့နေရပ်အသီးသီးသို့ လိုက်လံပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများအား သက်ဆိုင်ရာနေရာများတွင် သီးသန့်ထားရှိ၍ လိုအပ်သည့်ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာများနှင့် အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို အဆင်ပြေချောမွေ့အောင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရှေးခေတ်သုခုမအနုလက်ရာများကို ထူးချွန်ပြောင်မြောက်စွာ တွေ့မြင်နိုင်သည့်စကုမြို့မှ ရုပ်စုံကျောင်းများ

မင်းဘူး ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရုပ်စုံကျောင်းပေါင်းများစွာ ရှိသည့်အနက် စကုမြို့ရှိ ကန်ဦးရုပ်စုံကျောင်း၊ သုံးထပ်ရုပ်စုံကျောင်း၊ မှန်ကင်းရုပ်စုံကျောင်းများမှာ ထင်ရှားလျက်ရှိပြီး အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ခရီးသွား ပြည်သူများ ဝင်ထွက်လေ့လာလျက်ရှိကြသည်။

စကုမြို့သည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင်အတွင်း တည်ရှိပြီး မင်းဘူးမြို့မြောက်ဘက် ၁၀ မိုင်၊ ပွင့်ဖြူမြို့တောင်ဘက် ၁၃ မိုင်အကွာတွင် တည်ရှိကာ နရပတိစည်သူမင်းက သက္ကရာဇ် ၁၂၀၀ ပြည့်နှစ်တွင် လူ ၄၀၀၊ မြို့တံခါး ကိုးပေါက်ဖြင့် တည်ထားကြောင်း သိရသည်။ ရှေးအခါက ကျေးငှက်ပေါများရာ အရပ် ဖြစ်၍ သကုနအရပ်ဟု ခေါ်တွင်ရာမှ စကုမြို့ဟူ၍ ဖြစ်လာသည်။

စကုမြို့တွင် စေတီပုထိုးပေါင်း ၁၄၄ ဆူရှိပြီး အလွန်ထင်ရှားသည့် နံရံဆေးပန်းချီများကို ထေရ်ကြီးစေတီ၊ ဘိုးနန်းသူစေတီ၊ ကျွတ်စေတီ၊ ဆုတောင်းပြည့်ရုပ်စုံစေတီများမှာ သုခုမအနုလက်ရာ ထူးချွန်ပြောင်မြောက်စွာ မြင်တွေ့နိုင်တာကြောင့် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ စိတ်ဝင်စားစရာ နေရာတစ်ခု ဖြစ်လာခဲ့ပေသည်။ ထိုအထဲတွင် စကုသုံးထပ် ရုပ်စုံကျောင်းနှင့်



မှန်ကင်းရုပ်စုံကျောင်း၏ ရှေးဟောင်း ပန်းပုလက်ရာများသည်လည်း လွန်စွာပြောင်မြောက်လှသည်။

စကုရုပ်စုံကျောင်းများကို ကျောင်းဒါယကာ စကုမြို့ဝန်မင်းကြီး ဦးဆိုင်၊ ဝန်မင်းကတော် ဒေါ်ငွေ (သား) မြို့အုပ်မင်း ဦးသိုက်၊ မြို့အုပ်မင်းကတော် မရီး၊ (သမီး) မဝတ်တို့က ကောဇာသက္ကရာဇ် ၁၂၆၆

ခုနှစ် နယုန်လပြည့်ကျော် ၆ ရက်တွင် သုံးထပ်ရုပ်စုံကျောင်း၊ မှန်ကင်းရုပ်စုံကျောင်းနှင့် ကန်ဦးဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတို့ကို ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ဦးဩသထေမှ သိရသည်။

စကုသုံးထပ် ရုပ်စုံကျောင်းမှာ နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော် ကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်ကာ အလျား ၁၃၁ ပေ၊ အနံ

၆၅ ပေခွဲရှိပြီး တိုင်လုံးပေါင်း ၁၇၂ တိုင်ဖြင့် ဆောက်လုပ်၍ ကျောင်းအပြင်ဘက် တိုင်တစ်တိုင် ချင်းစီ၏ တိုင်ဖုံးများတွင် ရှေးခေတ်နန်းတွင်း သုခုမအနုလက်ရာများဖြင့် ပုဂံခေတ်နှင့် ၅၅၀ နိပါတ်တော်လာ ဗုဒ္ဓဖြစ်စဉ်များကို လက်ရာမြောက်စွာ ထုဆစ်ထားသည့် ပန်းပုရုပ်ပုံများမှာ ရင်သပ်ရှုမော အံ့ဩမဆုံးအောင် တွေ့မြင်ကြရပေမည်။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ များပြားလှသော ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများအနက် ဗုဒ္ဓဖြစ်စဉ်တော်များ၊ ၅၅၀ ဇာတ်နိပါတ်တော်လာ ဓမ္မပဒကျမ်းများမှ ဇာတ်ဝတ္ထုများကို သရုပ်ဖော်ထုလုပ်ထားသည့် သစ်သားပန်းပုရုပ်ပုံများဖြင့် အလှဆင်ထားသော ကျောင်းများကို ရုပ်စုံကျောင်းများဟု ခေါ်ကြသည်။ ထိုရုပ်စုံကျောင်းများအနက် မန္တလေးရွှေအင်ပင်ရုပ်စုံကျောင်း၊ စစ်ကိုင်းရုပ်စုံကျောင်း၊ စလင်းရုပ်စုံကျောင်း၊ စလေမြို့ရှိ ပန်းပုရုပ်စုံကျောင်းများအပြင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင်အတွင်းရှိ စကုမြို့ ကန်ဦးရုပ်စုံကျောင်း၊ စကုသုံးထပ်ရုပ်စုံကျောင်းနှင့် မှန်ကင်းရုပ်စုံကျောင်းများမှာ အထင်ရှားဆုံး ဖြစ်ကြသည်။

ဇေယျာထက် (မင်းဘူး)



အင်းစိန်မြို့နယ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် အင်းစိန်မြို့နယ်၌ ပြည်သူများအတွက် ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီသည့် နိုင်ငံသားများ မကျန်ရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် အထက(၂)ရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၈၈ ဦးတို့ကို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အဆိုပါကျောင်း၌ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသိန်းထိုက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးမင်းထွဋ်၊ မြို့နယ် ဦးစီးဌာနမှူး ဦးညီညီစိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးစည်းကမ်းချက်နှင့် အညီ ကျင်းပခဲ့သည်။

ထို့နောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၈၈ ဦးအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ၈၈ ကတ်ကို တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ခဲ့ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုယ်စား ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ချိုချိုမြင့်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြင့်ဦး

ဟားခါးမြို့၌ နှာခေါင်းစည်းနှင့် ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ

ဟားခါး ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

ဟားခါးမြို့၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကိုဦး ဦးဆောင်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး နှာခေါင်းစည်းနှင့် ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းသို့ဖြန့်ဝေရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နှင့် ကြက်ခြေနီအသင်းတို့ ပူးပေါင်းကာ ရာလ်ဒေါ်နန်းဈေးရှိ ဈေးရောင်း၊ ဈေးဝယ်ပြည်သူများနှင့် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းရှိ လမ်းသွား၊ လမ်းလာပြည်သူများအား နှာခေါင်းစည်း ၇၀၀ နှင့် အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင် ၇၀၀ ကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မောင်တက်လမ်း

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ မိုးရာသီ စိုက်ပျိုးရန်အတွက် ပျိုးပင်ပေါင်း တစ်သိန်းခွဲကျော် ပျိုးထောင်ထားရှိ

ပွင့်ဖြူ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ယခုနှစ် မိုးရာသီတွင် မြို့နယ်အတွင်း သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်စိမ်းလန်းစိုပြည်စေရေး၊ သဘာဝတောများ ကောင်းမွန်စေရေးနှင့် သစ်တောပြုန်းတီးမှုကြောင့် ကြုံတွေ့ရသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့် ရာသီဥတု အပူဒဏ်ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရန် ပျိုးပင်ပေါင်း တစ်သိန်းခွဲကျော် ပျိုးထောင်ထားရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပွင့်ဖြူမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနအနေဖြင့်

နှစ်စဉ် မြို့နယ်အတွင်း သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် စိမ်းလန်းစိုပြည်စေရန်နှင့် သစ်တောပြုန်းတီးမှုကြောင့် ကြုံတွေ့ရသည့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု ဂေဟစနစ်များ မျှတကောင်းမွန်စေရန်၊ ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးသည့် သဘာဝတောများ ပြန်လည်ကောင်းမွန်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ယူကလစ်၊ ကျွန်း၊ ကံ့ကော်၊ ရှား၊ တမာ၊ ဝါး၊ မဲလီ၊ ကုက္ကို၊ ရေတမာ၊ ခရေ၊ ပိန္နဲ၊ ကဗွီး၊ မန်ကျန်ရှား စသည့် အရိပ်ရပျိုးပင်များကို ပြုစုပျိုးထောင်၍ အကောင်အထည်ဖော် စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင်

ကျေးလက်ဒေသ စိမ်းလန်းစိုပြည်စေရေးအတွက် အရိပ်ရပျိုးပင်များ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ ကျေးရွာနေပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်းကာ ဒေသခံပြည်သူများ အစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောစိုက်ခင်းများ တည်ထောင်စိုက်ပျိုးခြင်း၊ မုန်းချောင်းကမ်းပါးပြိုကာကွယ်ရေး ဗာတီဗာ မြက်မျိုးများစိုက်ပျိုးခြင်း၊ သဘာဝဘေးကြောင့် ပျက်စီးသည့် သစ်တောသစ်ပင်များ ကောင်းမွန်ရေးအတွက် ရေဝေရေလဲစိုက်ခင်းများ အကောင်အထည်ဖော်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ် မိုးရာသီတွင်လည်း မြို့နယ်အတွင်း သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော်စိုက်ပျိုးရန် လူထုဖြန့်ဝေအနေဖြင့် အရိပ်ရပျိုးပင်ပေါင်း ၄၀၀၀၀၊ ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင် သစ်တောစိုက်ခင်း ၇၂၇ ဧက တည်ထောင်စိုက်ပျိုးရန် အရိပ်ရပျိုးပင်ပေါင်း ၁၀၉၅၀၊ ရေဝေရေလဲစိုက်ခင်းဧက ၃၀ စိုက်ပျိုးရန်အတွက် အရိပ်ရပျိုးပင် ၇၂၀၀ စုစုပေါင်း အရိပ်ရပျိုးပင် ၁၅၆၂၅၀ အား အကောင်အထည်ဖော် စိုက်ပျိုးရန်အတွက် ပြုစုပျိုးထောင်ထားရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရဲဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)



ဟင်္သာတ တက္ကသိုလ်၌ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်

ဟင်္သာတ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးအရာရှိ ဦးစိုးမြင့်အောင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ဟင်္သာတ တက္ကသိုလ်ရှိ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ မှီခိုသူများအားကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်ပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကတ်ပြားများပေးအပ်ပွဲသို့ ဟင်္သာတတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာသိင်္ဂီရွှေနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် မှီခိုသူမိသားစုများ တက်ရောက်ကြပြီး မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးစီးမှူး ဦးစိုးမြင့်အောင်က ကတ်ပြားများ ပျက်စီးပျောက်ဆုံးမှုမရှိစေရေး ဂရုပြု ထိန်းသိမ်းရမည့် အချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ကတ်ပြားများကို တာဝန်ရှိသူများထံ ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ၃(က)၊ ၆(က)၊ လဲလှယ်၊ မိတ္တူတို့ကို



အမျိုးသား ၄၂ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၁၇ ဦး စုစုပေါင်း ၁၅၉ ဦးတို့အား ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ဟင်္သာတမြို့နယ်တွင် ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ယမန်နေ့အထိ အိမ်ထောင်စု ၄၆၈၄၈၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ၁၄၅၇၅ ဦးကို ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုဇော်(ဟင်္သာတ)

ကျူးကျော်စစ်ပွဲများမှ အတိတ်သမိုင်းသင်ခန်းစာများ (၅) မကျေညက်တဲ့အတိတ်သမိုင်းနှင့်အတူ ယူကရိန်းကပေးတဲ့ သင်ခန်းစာ

အတိတ်ကပေးတဲ့သင်ခန်းစာဆိုတာ အတိတ်မှာပဲ ထားခဲ့လို့မရပါဘူး။ သင်ခန်းစာကို အခွင့်အလမ်းအဖြစ်မှတ်ယူပြီး ပစ္စုပ္ပန်အတွက် အကျိုးရှိအောင် အသုံးပြုနိုင်ဖို့ လိုပါမယ်။

ဒီတစ်ကြိမ်မှာလည်း ရုရှား- ယူကရိန်း စစ်ပွဲက သင်ခန်းစာပေးသွားပြန်ပါပြီ။ လက်ရှိ ကမ္ဘာ့အခင်းအကျင်းကို သင်ခန်းစာမယူတတ်တဲ့ ယူကရိန်းနိုင်ငံဟာ ဗုံးသံ သေနတ်သံတွေအောက်မှာ အပျက်အစီးများစွာနဲ့ အများကြီး ပေးဆပ်နေရတယ်။ ယူကရိန်းအနေနဲ့ အနီးဆုံး အာဖဂန်နစ္စတန်စစ်ပွဲကို သင်ခန်းစာယူရပါမယ်။ အဝေးဆီက ဗီယက်နမ်စစ်ပွဲမှလည်း သင်ခန်းစာထုတ်တတ်ရပါမယ်။ အမေရိကန်ရဲ့ ကျူးကျော်စစ်ပွဲတွေကြောင့် အီရတ်၊ လစ်ဗျား၊ ဆီးရီးယားပြည်တွင်းစစ်တွေရဲ့ ဓားစာခံဖြစ်ခဲ့ရတဲ့ ပြည်သူ့ ပြည်သားတွေရဲ့ ဆိုးရွားလှတဲ့ ဆင်းရဲဒုက္ခတွေ၊ အဖတ်ဆယ်မရတော့တဲ့ ပျက်စီးသွားတဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ ဘယ်သူကများ တာဝန်ယူ၊ တာဝန် ခံခဲ့ကြပါသလဲ။ ခေတ်သစ် ကျူးကျော်စစ်တွေရဲ့ အဓိကလက်သည် အမေရိကန်ကြီးအနေနဲ့ရော ဒီစစ်ပွဲတွေအားလုံးအတွက် တာဝန်ယူခဲ့ပါသလား။

မြင်သာတဲ့ခေါင်းဆောင်မှုကွာခြားချက် လက်ရှိ ယူကရိန်းနဲ့ ရုရှားဖြစ်စဉ်မှာ ခေါင်းဆောင်မှု ကွာခြားချက်တွေကို ထင်ထင်ရှားရှား တွေ့မြင်လိုက်ရတယ်။ ဉာဏ်ပညာအမြော်အမြင်နဲ့ ရှေ့ကို ကြိုမြင်ပြီး ကိုယ့်ရဲ့ ခွန်အားနဲ့ စစ်ရေး၊ စီးပွားရေးအင်အားကို သိုသိုသိပ်သိပ် ကြိုပြီး တည်ဆောက်ထားတတ်တဲ့ ခေါင်းဆောင်နဲ့ ကာကွယ်ရေးအမြင်၊ လုံခြုံရေးအမြင် ဘာမှမရှိဘဲ သူများ ကြိုးဆွဲရာက ရုပ်သေးရပ်ဖြစ်ရတဲ့ ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးအကြား ဖြစ်စဉ်နဲ့ ရလဒ်ကအများကြီး ကွာသွားပါတယ်။ ခေါင်းဆောင်ညံ့ပြီး ဆင်ခြင်တုံတရား မရှိရင် ပြည်သူတွေအများကြီး ခံရပါတယ်။ တိုင်းပြည်ပျက်ရတယ်။ ပါးနပ်မှု မရှိ ညံ့ဖျင်းတဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေကြောင့် အိုးမဲ့အိမ်မဲ့နဲ့ စွန့်ခွာထွက်ပြေးရပြီး ဘာမှအပြစ်မရှိဘဲ ထိခိုက်သေဆုံးကြ ရတဲ့ စတေးခံပြည်သူတွေရဲ့ဘဝဟာ တကယ် ဝမ်းနည်းစရာကောင်းလှပါတယ်။



ယူကရိန်းမြို့တော် ကိယက်ဗ်ဗ် လက်နက်ကြီးထိမှန်ပြီး ပျက်စီးနေသည့် အဆောက်အအုံကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

ယူကရိန်းမှာ ဒီလိုဖြစ်ရတာ ပြည်သူတွေ မှာလည်း တာဝန်ရှိတယ်လို့ပြောရင် မမှားပါဘူး။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ သူတို့ကိုယ်တိုင် သူတို့ရဲ့ခေါင်းဆောင် ရွေးချယ်မှု မှားခဲ့လို့ပါ။ နိုင်ငံရေး လုပ်တယ်ဆိုတာ စိတ်ကူးယဉ်ဆန်ဆန်နဲ့ ရုပ်ရှင်ရိုက်နေတာမဟုတ်။ လူများတိုင်း လည်း ဤ ကဲ့သို့ဖြစ်တာမဟုတ်။ သမိုင်း ကျေမှသာ နိုင်ငံရေးလုပ်သင့်ပြီး တကယ် လက်တွေ့ကျတဲ့ နိုင်ငံရေးသည်သာ လျှင် ဦးထိပ်ပန်ဆင်ရမယ့်အရာလို့ မှတ်ယူသင့်ပါတယ်ဆိုတာ ကွဲပြားပြား

မြင်ရပါလိမ့်မယ်။ အမြော်အမြင်ရှိတဲ့ခေါင်းဆောင်နဲ့ ညီညွတ်မှုရှိတဲ့ပြည်သူသာပမာ နိုင်ငံကြီးတွေကြားမှာ ညှပ်နေတဲ့ နိုင်ငံငယ်တွေအတွက် ပိုပြီး သတိထားဖို့ လိုတယ်ဆိုတာ ယူကရိန်းက သက်သေပြ နေတယ်။ စစ်ရေးအရရော ပထဝီနိုင်ငံ ရေးအရပါ မဟာဗျူဟာကျတဲ့ နိုင်ငံငယ် တွေအတွက်ဆို ပိုအရေးကြီးတာပေါ့။ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်တွေမှာ buffer zone ခံထားခံရတဲ့ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တွေ ရှိနေတဲ့ နိုင်ငံငယ်တွေရဲ့ ခေါင်းဆောင်

တွေမှာ စစ်ရေး၊ နိုင်ငံရေးအမြင် ထက်မြက်ဖို့ လိုပါတယ်။ ဆင်ခြင်တုံ တရားနဲ့ အကွက်မြင်နေဖို့ လိုတယ်။ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်တစ်လျှောက် လက်နက် ကိုင်အဖွဲ့တွေနဲ့ ပဋိပက္ခဖြစ်တိုင်း မိမိ တိုင်းပြည်နဲ့ ကိုယ့်ပြည်သူတွေမနစ်နာဖို့ လျှို့ဝှက်စွာ ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် လုပ်ကိုင် ရတာတွေ၊ အပေးအယူအလျှော့အတင်း လုပ်လိုက်ရတဲ့ဖြစ်စဉ်တွေဟာ ပါးနပ်ပြီး အမြော်အမြင်ရှိတဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေနဲ့ သာလုပ်နိုင်တာဖြစ်တယ်။ ပြည်သူတွေ အတွက်တော့ စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိပြီး

မြင့်မြတ်

နိုင်ငံရေးရေးချိန်လည်း မြင့်မားဖို့လိုတယ် ဆိုတာ အထူးပြောစရာလိုမယ်ထင်ပါ ဘူး။ ယူကရိန်းဖြစ်စဉ်မှာ မြင်နေရတာ တော့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ အချုပ်အခြာဟာ ခေါင်းဆောင်မှုနဲ့ ညီညွတ်မှုအပေါ် အဓိကမူတည်နေတယ်ဆိုတာ ထင်ရှား နေခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ကိုယ့်ပြည်တွင်းအားနဲ့ ကိုယ့်အမျိုးသား

အကျိုးစီးပွားသာထားရ

လိုခြံမှုရှိမှသာ တည်ငြိမ်မယ်၊ ငြိမ်းချမ်းနိုင်မယ်ဆိုတာ ယူကရိန်းစစ်ပွဲ က ပြနေပါတယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံ၊ ကိုယ့် ယဉ်ကျေးမှုနဲ့နန်းတွေနဲ့ ကိုက်ညီမှု ရှိလားမသိ၊ လူ့အခွင့်အရေးနဲ့ ဒီမိုကရေစီ စကားလုံးလောက် ပြောတတ်ရင်ကို နိုင်ငံရေးလိုထင်ပြီး အလုပ်ဖြစ်နေတဲ့ နိုင်ငံရေးသမားတွေနဲ့ ပြည်သူတွေ အတွက်တော့ လူ့အခွင့်အရေး၊ ဒီမို ကရေစီအရေးထက် ကိုယ့်ပြည်သူတွေ ရဲ့လိုခြံရေးနဲ့ နိုင်ငံရဲ့ အင်အား၊ ကိုယ့်ရဲ့ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကသာ ပိုအရေး ကြီးပါလားဆိုတာ သဘောပေါက် လောက်ပါတယ်။

ယခုတော့ ယူကရိန်းနဲ့ ယူကရိန်း ပြည်သူတွေကို US ကလည်း လာမကယ် နိုင်၊ UN ကလည်း လာမကူနိုင်၊ NATO ကလည်း အဖက်မလုပ်၊ ယူကရိန်း သမ္မတကိုယ်တိုင်လည်း ကူရာမဲ့၊ ဘယ် ခေါင်းဆောင်ကမှလည်း တာဝန်မယူ။ “ကျားသနားမှ နွားချမ်းသာရမယ့်” ဘဝ၊ ပြည်တွင်းအားသည် ပြည်တွင်းမှာသာ ရှိတယ်ဆိုတာ အမှန်ပဲဆိုတာ ဒီနေရာမှာ တွေ့လိုက်ရတယ်။ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ အနေနဲ့လည်း ယူကရိန်းအစိုးရအနေနဲ့ မိမိအမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ထိန်းသိမ်းနိုင်မယ့် မူဝါဒကို သာ ကိုင်စွဲထားရမယ်ဆိုတာ မေ့လျော့ ခဲ့တယ်လို့ ထင်မြင်မိပါတယ်။

ရုရှားနဲ့ယူကရိန်းဟာ သွေးရင်း သားချင်း ညီအစ်ကိုဖြစ်ခဲ့ကြသူတွေပါ ပထဝီနိုင်ငံရေးရှုထောင့်က ကြည့် ရင် ဘယ်နိုင်ငံက ကိုယ့်အတွက် မဟာ ဗျူဟာအရ ဘယ်လိုအချက်အချာကျနေ သလဲ၊ မြင်ကြည့်တော့ကြည့်တတ်ဖို့လို ပါတယ်။ ပကတိ ကိုယ့်နိုင်ငံနဲ့ စပ်အပ်တဲ့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးလမ်းစဉ် တွေသာလျှင် ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ အင်အားနဲ့ လုံခြုံရေးကို တည်ဆောက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ တကယ်တော့ ရုရှားနဲ့ ယူကရိန်းဆိုတာ ဆိုဗီယက် တစ်ပြည်ထောင်စုထဲမှာ အတူရှိခဲ့ကြပြီး မိခင်ရုရှားအောက်မှာ စည်းလုံးခဲ့ကြတဲ့ သွေးရင်းသားချင်းညီအစ်ကိုတော်တွေ ပါ။

နိုင်ငံကြီးတွေကြားမှာ ညှပ်နေတဲ့ နိုင်ငံငယ်တွေအတွက် ပိုပြီးသတိထားဖို့လိုတယ်ဆိုတာ ယူကရိန်းကသက်သေပြ နေတယ်။ စစ်ရေးအရရော ပထဝီနိုင်ငံရေးအရပါ မဟာဗျူဟာကျတဲ့ နိုင်ငံငယ်တွေအတွက်ဆို ပိုအရေးကြီးတာပေါ့။ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်တွေမှာ buffer zone ခံထားခံရတဲ့ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တွေရှိနေတဲ့ နိုင်ငံငယ်တွေရဲ့ ခေါင်းဆောင် တွေမှာ စစ်ရေး၊ နိုင်ငံရေးအမြင်ထက်မြက်ဖို့ လိုပါတယ်။ ဆင်ခြင်တုံတရားနဲ့ အကွက်မြင်နေဖို့လိုတယ်။ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်တစ်လျှောက် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တွေနဲ့ ပဋိပက္ခဖြစ်တိုင်း မိမိတိုင်းပြည်နဲ့ ကိုယ့်ပြည်သူတွေမနစ်နာဖို့ လျှို့ဝှက်စွာ ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် လုပ်ကိုင်ရတာတွေ၊ အပေးအယူအလျှော့အတင်း လုပ်လိုက်ရတဲ့ဖြစ်စဉ်တွေဟာ ပါးနပ်ပြီး အမြော်အမြင်ရှိတဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေနဲ့သာလုပ်နိုင်တာဖြစ်တယ်။ ပြည်သူတွေအတွက်တော့ စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိပြီး နိုင်ငံရေးရေးချိန်လည်း မြင့်မားဖို့လိုတယ်ဆိုတာ အထူးပြောစရာလိုမယ်ထင်ပါဘူး။ ယူကရိန်းဖြစ်စဉ်မှာ မြင်နေရတာတော့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ အချုပ်အခြာဟာ ခေါင်းဆောင်မှုနဲ့ ညီညွတ်မှုအပေါ် အဓိကမူတည်နေတယ်ဆိုတာ ထင်ရှားနေခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

□ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ ယူကရိန်းဟာ ဆိုဗီယက် ပြည်ထောင်စုကြီးမှာ ရှိစဉ်ကတည်းက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခဲ့တဲ့ နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ် သလို ခွဲထွက်ပြီး နိုင်ငံဖြစ်တဲ့အခါမှာ လည်း စစ်ရေး၊ စီးပွားရေး အတော် တောင့်တင်းတဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ပါ တယ်။ ၁၉၉၀ မှာ CIA ရဲ့စနစ်ကြောင့် ဆိုဗီယက်ပြည်ထောင်စုကြီး အစိတ်စိတ် အဖြာဖြာပြိုကွဲခဲ့ကြတဲ့အခါမှာတောင် ယူကရိန်းဟာ US နဲ့ NATO အုပ်စု နောက်မလိုက်ဘဲ ရုရှားနဲ့အတူ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိကို ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်းနဲ့ နှစ်ကိုယ့်တစ်စိတ် ရှိခဲ့ကြပါသေးတယ်။ နောက်ပိုင်းတော့ ရုရှားလိုလားတဲ့ အစိုးရကို US နဲ့ UK တို့ရဲ့ မြှောက်ပင့် သွေးခွဲ ဖြုတ်ချအပြီးမှာ အနောက် လိုလားတဲ့အစိုးရ အုပ်ချုပ်နေခဲ့တာ ယနေ့ထိတိုင်ပါ။

US နဲ့ NATO ရဲ့အကြံ
ခံရတာက ယူကရိန်း
US ဟာ ဒါကို အားမရသေးဘဲ ရုရှားကို အလုံးစုံပိုင်းပတ်ပတ်ဆို့ပြီး နောက်ဆုံး ရုရှားကြီး အင်အားချညှိနဲ့ ပျက်စီးအောင်အကြံနဲ့ ယူကရိန်းကို NATO ထဲဆွဲသွင်း၊ ယူကရိန်းမှာ NATO တပ်ဖွဲ့နဲ့ လက်နက်တွေ ချထားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရုရှားခေါင်းဆောင် ဗလာဒီမီယာပူတင် အနေနဲ့လည်း သူ့နိုင်ငံခြံစည်းရိုးတမ်းမှာ ရန်သူကို အခြေချခွင့်ပြုရအောင် ဆင်ခြင်တဲ့ တရားမဲ့တဲ့ ခေါင်းဆောင်မျိုး မဟုတ်ပါ ဘူး။ ယူကရိန်းနိုင်ငံ NATO အဖွဲ့ဝင် ဖြစ်သွားရင် ရုရှားနိုင်ငံရဲ့ လုံခြုံရေးဟာ အလွန်စိုးရိမ်ရတဲ့ အခြေအနေအောက် ရောက်သွားရမယ်ဆိုတာ အားလုံးက မှန်းဆကြည့်နိုင်ပါတယ်။

ယူကရိန်းသမ္မတ ဇာလန်စကီး အနေနဲ့ တင်းမာမှုလျော့ချရေးအတွက် အဖြေရရမယ့်အစား ယူကရိန်းကို NATO အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်ဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဟာ ရုရှားအနေနဲ့ ဘယ်လိုမှ လက်ခံလို့

မရတဲ့ အနေအထား ဖြစ်သွားပါတယ်။ ဒီအနေအထားမှာ နှစ်ဖက် စေ့စပ် ညှိနှိုင်းမှုတွေနဲ့ အကြိမ်ကြိမ် ဆွေးနွေး အဖြေရှာခဲ့ကြပေမယ့် ရုရှားရဲ့ လုံခြုံ ရေးနဲ့ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို အမေရိကန်ကရော NATO ကပါ အာမခံ ချက် မပေးနိုင်တဲ့အပြင် ရုရှားနဲ့ တစ်ချိန် က ဆွေမျိုးဖြစ်ခဲ့ဖူးသူ ယူကရိန်းကပါ US နောက်လိုက်ပြီး သစ္စာဖောက်ခဲ့တဲ့အခါ မှာတော့ ယခုလိုပဲ ယူကရိန်းမှာ စစ်မီး တောက်ပြီး အဖြစ်ဆိုး ကြုံကြရတော့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ တကယ် စစ်ပွဲဖြစ်လာတဲ့အခါ မှာတော့ ယူကရိန်းဟာ NATO အဖွဲ့ဝင် မဟုတ်တဲ့အတွက် ယူကရိန်းဘက်က ကူတိုက်ပေးမယ့် အခြေအနေမှာ မရှိပါ ဘူး။ တကယ်တော့ ရုရှား - ယူကရိန်း စစ်ပွဲဟာ သူတို့ဆွေမျိုးအချင်းချင်း ပြည်သူ အချင်းချင်း လက်ထောက်ချ ပြန်သတ်ခိုင်း တဲ့ US နဲ့ NATO တို့ရဲ့ အကြံပေးဖြစ်ပါတယ်။

အကြောင်းအကျိုးဆီလျော်မှု၊ ပရမ်း ပတာဖြစ်မှု ရှိ၊ မရှိ၊ အသေအပျောက်နှုန်း စတာတွေနဲ့ ဆန်းစစ်ပြီးပြောပြသွားခြင်း ဖြစ်တယ်လို့ မှတ်သားမိပါတယ်။ ရုရှားရဲ့ အကြောင်းပြချက်က အချုပ်အခြာနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးထိန်းသိမ်းဖို့က အဓိကပါ။ နယ်နိမိတ်ချင်းထိကပ်နေတဲ့ နှစ်ရပ် လူများ မိသားစုဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကို ငြိမ်းချမ်းရေးအကြောင်းပြ ဝင်ရောက် ခြင်းလို့ ယူဆနိုင်ပါတယ်။ နိုင်ငံငယ် တွေအပေါ် US ဦးဆောင်ပြီး ဝင်ရောက် တိုက်ခိုက်၊ နှစ်ကာလရှည်သိမ်းပိုက်ခြင်း ရဲ့ အကြောင်းပြချက်တွေကို ကြည့်ရင် လူ့အခွင့်အရေးနဲ့ ဒီမိုကရေစီ အကြမ်း ဖက်နိမိတ်ခင်းမှု စတဲ့အကြောင်းပြချက် တွေချည်းဖြစ်တယ်ဆိုတာ တွေ့ရပါတယ်။ သူ့အကြောင်းနဲ့သူ့ရှိကြပေမယ့် US နဲ့ NATO ကျူးကျော်မှုက မိုင်ထောင်ချီ ဝေးကွာတဲ့ နိုင်ငံများကို ဝင်ရောက်တိုက်

ဝင်ရောက်ခဲ့မှုကိုကြည့်ရင် အပြောနဲ့ အလုပ် ညီညွတ်မယ်လို့တော့ ယူဆရပါ တယ်။ ရုရှားနဲ့ ယူကရိန်းအတွက် ငြိမ်း ချမ်းရေးနဲ့ တည်ငြိမ်မှု၊ လုံခြုံမှုအာမခံချက် ရအောင်လုပ်မှာဖြစ်ပြီး နှစ်ချီကြာမယ့် စစ်ဆင်ရေးအသွင် မဖြစ်နိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းမိပါတယ်။

မလွဲမသွေ ကြုံတွေ့ခံစားရတဲ့ စစ်ရဲ့ နောက်ဆက်တွဲလက္ခဏာတွေနဲ့အတူ အရင်းခံ အကြောင်းတရားများ ရှာနိုင်ဖို့လို အားလုံး ခန့်မှန်းတဲ့အတိုင်း ဖြစ်လာ တာတွေတော့ ရှိပါတယ်။ စစ်ရဲ့ နောက်ဆက်တွဲ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး ဂယက်တွေပဲပေါ့။ လက်ရှိ ရေနံလောင်စာ ဈေး၊ ရွှေဈေး အကုန်တက်သွားပါပြီ။ ရုတ်တရက်တစ်ဖက်ကျ၊ စတော့ဈေးတွေကျ၊ ဒေါ်လာတန်ဖိုးကျပြီး US ရဲ့ ငွေကြေး ဖောင်းပွမှု မြင့်တက်သွားပါတယ်။

တွေကိုပဲ ကြည့်လို့မရပါဘူး။ hidden cause ခေါ်တဲ့ မမြင်သာတဲ့အကြောင်း တရားတွေကိုလည်း ရှာနိုင်မှသာ ရေရှည် အဖြေရမှာဖြစ်တယ်ဆိုတာ မြင်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ root cause ခေါ်တဲ့အရင်းအမြစ်အကြောင်းခံကိုမရှာ နိုင်ရင် ဘယ်လိုပဋိပက္ခမျိုးကိုမှ ဖြေရှင်း ဖို့ လွယ်မှာမဟုတ်ပါဘူးဆိုတဲ့ အချက် က ရထိုက်တဲ့ သင်ခန်းစာတစ်ခုပါ။

နောက်ဆုံး အချုပ်ဆိုရရင်တော့ ဥရောပမြေမှာ တုန်ဟည်းခဲ့ရတဲ့ ယခု ရုရှား-ယူကရိန်းစစ်ပွဲကြီးကို ဥရောပ ခေါင်းဆောင်တွေနဲ့ အမေရိကန် ခေါင်းဆောင်တွေအကြား အဆိပ်နဲ့ သကာရည်ရောထားပြီး ခါးသီးလှတဲ့ စစ်ပွဲတစ်ခုအဖြစ်ပဲ မြင်မိပါတယ်။ ရုရှား နိုင်ငံမှာ ပြည်သူလေးသန်းခန့်ကသာ ရုရှားရဲ့စစ်ဆင်ရေးကို ကန့်ကွက်ကြပေ မယ့် ကြားက စစ်ပွဲဒဏ်ခံရတဲ့ ယူကရိန်း ပြည်သူတွေကတော့ အဖြစ်မဲ့မြေစာပင် တွေပဲ ဖြစ်ကြရပါတယ်။ စစ်ဆိုတာ ခေါ်မိရင် မပြီးနိုင်၊ မစီးနိုင် ဖြစ်တတ် ပါတယ်။ ဘယ်သူနိုင်နိုင်ရုံနဲ့ ဘယ်လို စစ်ပွဲမျိုးမှ မကောင်းပါဘူး။

ကိုယ့်နိုင်ငံက တိုင်းရင်းသားပြည် သူတွေအတွက်ကတော့ ညီညွတ်ချိန် တန်ပြီ၊ စည်းလုံးချိန်တန်ပါပြီ။ တိုက်ကြ ခိုက်ကြတာတွေ ရပ်သင့်ပါပြီလို့သာ မေတ္တာရပ်ခံချင်ပါတယ်။ တို့နိုင်ငံက ပြည်သူတွေ၊ တိုင်းရင်းသားတွေ သူများနိုင်ငံ၊ သူများအကျိုး အတွက် ဘာဖြစ်လို့ အသက်တွေ၊ ဓနုဥစ္စာတွေ အဆုံးရှုံးခံကြရမှာလဲ။ တွေးကြည့်ဖို့ ကောင်းပါတယ်။

ကိုယ့်နိုင်ငံက တိုင်းရင်းသားပြည်သူတွေအတွက်ကတော့ ညီညွတ်ချိန်တန်ပြီ၊ စည်းလုံးချိန်တန်ပါပြီ။ တိုက်ကြခိုက်ကြတာတွေ ရပ်သင့်ပါပြီလို့သာ မေတ္တာရပ်ခံချင်ပါတယ်။ တို့နိုင်ငံက ပြည်သူတွေ၊ တိုင်းရင်းသားတွေ သူများနိုင်ငံ၊ သူများအကျိုး အတွက် ဘာဖြစ်လို့ အသက်တွေ၊ ဓနုဥစ္စာတွေ အဆုံးရှုံးခံကြရမှာလဲ။ တွေးကြည့်ဖို့ ကောင်းပါတယ်။

မတူတဲ့အကြောင်းပြချက်နဲ့ မတူတဲ့စစ်ပွဲအသွင်အပြင် ရုရှားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဆာဂျီ လက်ဗ်ရော့ဗ်က ပြောနေပါတယ်။ NATO တပ်ဖွဲ့တွေ အီရတ်၊ လစ်ဗျား၊ ယူဂို ဆလားဗီးယားကို ဝင်တိုက်စဉ်ကတော့ ဒီမိုကရေစီကို အကြောင်းပြခဲ့ပါတယ်တဲ့။ ဒါပေမဲ့ ရုရှားက ယူကရိန်းကို ဝင်တာ ကိုတော့ အတင်းအဓမ္မကျူးကျော်မှု aggression, invasion လို့ ခေါ်ဝေါ် သမုတ်နေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဖြစ်စဉ်တွေကို နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ရင်

ခိုက်သိမ်းပိုက်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အရပ် သားပြည်သူ သေဆုံး၊ ပျောက်ဆုံး၊ ဒဏ်ရာရ၊ ဆုံးရှုံးပျက်စီးမှုပမာဏက ကြီးမားလွန်းလှပါတယ်။ ယခုထိတိုင် ထိုတိုင်းပြည်တွေမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးလည်း မရရှိကြသေးပါဘူး။

ရုရှားတပ်ဖွဲ့တွေရဲ့ အထူးစစ်ဆင်ရေး လို့ခေါ်တဲ့ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်မှုက ဘယ်လောက် ရှည်ကြာမယ်ဆိုတာ ခန့်မှန်းရခက်ပေမယ့် လွန်ခဲ့တဲ့ရက် များက အိမ်နီးချင်း ကာဇက်စတန်နိုင်ငံကို ငြိမ်းချမ်းရေးထိန်းသိမ်းဖို့ ရက်ပိုင်းလေး

ကိုယ့်ပြည်တွင်းမှာပဲ Production အားကောင်းတဲ့ နိုင်ငံကြီးတွေအနေနဲ့ မထောင်းသာပေမယ့် ကုန်ဈေးနှုန်း ကြီးမြင့်မှုဒဏ်ကို သာမန်ပြည်သူတွေ အပါအဝင် အားလုံးက ခံစားရတော့မှာပါ။ ကပ်တွေပါပဲ။ အကြောင်းကြောင့် အကျိုး ဖြစ်လာတာဆိုတော့ အစွဲကင်းကင်းနဲ့ ကြည့်ရင် စစ်ပွဲဖြစ်ရခြင်းရဲ့ တကယ့်မူလ အရင်းခံ အကြောင်းတရားက ဘာလဲ။ ဘယ်လိုသဘောတရားတွေက လွှမ်းမိုး factors တွေလဲ။ ရှာတတ်ဖို့လိုတဲ့အပြင် တကယ့်မြင်သာတဲ့ အကြောင်းတရား

ကောင်းပါတယ်။ ဒါကြောင့်ပဲ ယူကရိန်းကပေးတဲ့ သင်ခန်းစာကိုရယူရင်းနဲ့ ဆုတောင်း လိုက်မိပါတယ်။ ယူကရိန်းပြည်သူတွေ အားလုံး အဆိပ်အတောက်ကင်းတဲ့ ရိုးသားဖြောင့်မတ်ပြီး ဉာဏ်ပညာရှိတဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေအောက်မှာ ငြိမ်းချမ်း အေးချမ်းတဲ့ဘဝတွေကို ပြန်လည် ပိုင်ဆိုင်နိုင်ကြပါစေ ... လို့သာ။ ။

တိုက်ကြီးမြို့နယ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်

တိုက်ကြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန တိုက်ကြီး မြို့နယ် ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်း များက ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် တိုက်ကြီးမြို့နယ် အထက (တိုက်ကြီး) ရှိ ကျောင်းသား

ကျောင်းသူများအား ပန်းခင်း စီမံချက်ဖြင့် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ပေးခဲ့သည့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားများ ပေးအပ်ပွဲအခမ်း အနားကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီ တွင် အဆိုပါကျောင်းရှိ အနော်ရထာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် (၂) ဦး၊ မောင်မောင်လတ်၊ တိုက်ကြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးမှ ဦးစီးမှူး ဦးအောင်မင်းထွေးနှင့် တာဝန်ရှိ သူများ တက်ရောက်ကြသည်။



နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြား များ ပေးအပ်ရာတွင် တိုက်ကြီး မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် (၂) ဦးနှင့် မြို့နယ်ဦးစီးမှူး တို့က နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား အသုံးဝင်ပုံနှင့် ပန်းခင်းစီမံချက် အကြောင်း သိကောင်းစရာများကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ကျောင်း သား ကျောင်းသူ ၁၂၉ ဦးအတွက် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကို တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ဉာဏ်ဟိန်း

မိတ္ထီလာမြို့နယ်၌ အထည်အလိပ်ကျွမ်းကျင်သူ သင်တန်းနှင့် လက်ရက်ကန်းသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်

မိတ္ထီလာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာ သင်တန်း ကျောင်းမှ ရက်ကန်းပညာ ကျွမ်းကျင်သည့် မျိုးဆက်သစ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရန် ချည်မျှင်နှင့် အထည်အလိပ် ကျွမ်းကျင်သူ သင်တန်းနှင့် လက်ရက်ကန်း သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြား လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေး ပညာ သင်တန်းကျောင်းမှ မြန်မာ့ ရိုးရာရက်ကန်းပညာနှင့် တိုင်းရင်း သားများ၏ ရိုးရာရက်ကန်း ပညာကို ထိန်းသိမ်းရန်၊ ရက်ကန်း ပညာကျွမ်းကျင်သည့် မျိုးဆက် သစ်များ မွေးထုတ်ရန်နှင့် ခေတ်မီ ရက်ကန်း နည်းပညာများ တိုးတက်ပြန့်ပွားရေးတို့အတွက် လက်ရက်ကန်း၊ စက်ရက်ကန်း ပညာရပ်များကို နှစ်စဉ် အခမဲ့ ဖွင့်လှစ် သင်ကြားပေးလျက်

ရှိသည်။ ယင်းသို့ဖွင့်လှစ် ကျွမ်းကျင်သူ တစ်နှစ်သင်တန်း သင်ကြားပေးလျက်ရှိရာမှ ချည် မျှင်နှင့် အထည်အလိပ်ကျွမ်းကျင် သူ တစ်နှစ်သင်တန်းနှင့် လက်ရက် ကန်း ခြောက်လသင်တန်းတို့ကို ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှစတင်၍ အခမဲ့ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိရာ ချည်မျှင်နှင့် အထည်အလိပ်

ကျွမ်းကျင်သူ တစ်နှစ်သင်တန်း တွင် သင်တန်းသူ ၂၀ တက် ရောက်ပြီး လက်ရက်ကန်း ခြောက်လ သင်တန်းတွင် သင်တန်းသူ ကိုးဦး တက်ရောက် လျက်ရှိသည်။

သိန်းမြင့်ကျော် (မိတ္ထီလာ)

နေတိုး၊ အီးယူနှင့် ရုရှားတို့အကြား လုံခြုံရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးမှုများ ပြန်လည်ပြုလုပ်ရေးထောက်ခံကြောင်း တရုတ်ပြောကြား

ပေကျင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

ရုရှား၊ နေတိုးအဖွဲ့နှင့် ဥရောပသမဂ္ဂတို့အကြား လုံခြုံရေး ကိစ္စရပ်များပြန်လည်ဆွေးနွေးရေး တရုတ်က ထောက်ခံကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝမ်ယိက ယမန်နေ့တွင် ပြောကြား သည်။

ဂျာမနီနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး အနာလီနာဘဲဘွန်နှင့် ဝမ်ယိ တို့ကြား တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆွေးနွေးအပြီး ဝမ်ယိက အထက်ပါ အတိုင်းပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဥရောပဒေသအတွင်း ဟန့်ချက်ညီပြီး အစွမ်းထက်ထိရောက်သောလုံခြုံရေးစနစ်

ဖြစ်လာစေရန်အတွက် နေတိုးနှင့် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများအကြား ဆွေးနွေးမှုများကိုကြိုဆိုကြောင်း ၎င်းကပြောကြားသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် လက်ရှိယူကရိန်းနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပွားနေ သော အရေးအခင်းများကို စိုးရိမ်ပူပန်ပြီး အမြန်ဆုံးဖြေရှင်းသွား နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝမ်ယိကပြောကြား သည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် ယူကရိန်းအရေးအင်အားသုံးဖြေရှင်း မှုကိုမလိုလားဘဲ ငြိမ်းချမ်းစွာဖြေရှင်းရန်သာ ဆန္ဒရှိကြောင်း ၎င်းကပြောကြားသည်။

ကိုးကား - စီဂျီတီအင်န်၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ



အီရန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဟူစ်အမန် အဒီလာဟင်

အီရန်နျူကလီးယားအရေးတွင် ကျန်ရှိနေသေးသောအချက်များကို ဆက်လက်ဆွေးနွေးသွားမည်ဟု အီရန်တာဝန်ရှိသူ ပြောကြား

တီဟီရန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

အီရန်နျူကလီးယားဆွေးနွေးပွဲအတွင်း ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးရန်ကျန်ရှိနေသေးသော အချက်များကို ဆက်လက်ဖြေရှင်းဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အီရန်နျူကလီးယားထိပ်တန်းညှိနှိုင်းရေးမှူး အလီ ဘက်ဟာရီကာနီက ယနေ့ပြောကြားသည်။

ယခုလက်ရှိဆွေးနွေးမှုများ၏ရလဒ်ကို ပြန်လည် သုံးသပ်၍ တရားဝင်တောင်းဆိုမှုများကို အီရန်က ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အီရန်အမျိုးသား လုံခြုံရေးကောင်စီ၏ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

အီရန်သည် ၎င်း၏တောင်းဆိုချက်များကို

အနောက်နိုင်ငံများသို့ တရားဝင်တောင်းဆိုပြီး ဆောင်ရွက်သည်များကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဟူစ်အမန် အဒီလာဟင်က ပြောကြားသည်။ အီရန်သည် အနောက်အုပ်စုနိုင်ငံများနှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် နျူက လီးယားအရေးသဘောတူညီချက်ရရှိခဲ့သော်လည်း ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်က အဆိုပါသဘော တူညီချက်မှ နုတ်ထွက်ခဲ့သည်။ အီရန်ကလည်း အပြန်အလှန်အနေဖြင့် ၎င်း၏ နျူကလီးယား ထုတ်လုပ်မှုများကို ပြန်လည်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

အာဖရိကတိုက်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၁ ဒသမ ၁၇ သန်းကျော်ရှိလာ

အခမဲ့အဘဘာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်းတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက် ညနေပိုင်းအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရသူစုစုပေါင်း ၁၁၁၇၅၂၅၇ ဦးရှိလာကြောင်း အာဖရိက ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေး စင်တာက ပြောကြားသည်။

အာဖရိကသမဂ္ဂကျန်းမာရေးအေဂျင်စီများအား ကိုယ်စားပြုသည့် အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာ၏ ပြောကြားချက်အရ အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၂၄၈၄၉၂ ဦးရှိလာကြောင်းနှင့် လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှပြန်လည်ကျန်းမာလာ သဖြင့် ဆေးရုံအသီးသီးမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူစုစုပေါင်း ၁၀၃၉၇၄၈၄ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။

တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၊ မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၊ တူနီးရှား

နိုင်ငံနှင့် အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံတို့သည် အာဖရိက တိုက်တစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ဖြစ်ပွားမှုအများဆုံးနိုင်ငံများဖြစ်ကြောင်း အာဖရိက ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ပြောကြားသည်။

အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်းတွင်အာဖရိကတောင်ပိုင်း ဒေသသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရမှုအများဆုံး ဒေသဖြစ်ကြောင်း၊ အာဖရိကမြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်းဒေသတို့သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရမှု ဒုတိယအများဆုံးဒေသများဖြစ်ကြောင်းနှင့် အာဖရိကအလယ်ပိုင်းဒေသသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရမှုအနည်းဆုံးဒေသဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

မလေးရှားနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၇၂၉၉ ဦးရှိ

ကွာလာလမ်ပူ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

မလေးရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၇၂၉၉ ဦးထပ်မံ တွေ့ရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၃၃၉၅၁၇၀ ရှိလာ ကြောင်း မလေးရှားကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါတစ်ရက်အတွင်း ကူးစက်ခံရသူများ အနက် ၂၇၀၄၃ ဦးသည် ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်ခံရသူ များဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၂၅၆ ဦးသည် ပြည်ပမှပြန်လည် ရောက်ရှိလာသူများအနက်မှ ကူးစက်ခံရခြင်းဖြစ် ကြောင်း မလေးရှားကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြထားသည့်အချက်အလက် များအရ သိရသည်။

ထို့ပြင် မလေးရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက် အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၄၃ ဦး

ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ ပေါင်း ၃၂၆၃၄ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။

မလေးရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည် ကျန်းမာလာသူ ၂၂၇၁၀ ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၃၀၆၃၅၆၀ ရှိလာကြောင်းနှင့်လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိဆဲလူနာစုစုပေါင်း ၂၉၈၉၇၆ ဦးရှိကြောင်း သိရ သည်။

မလေးရှားနိုင်ငံ၌ နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၈၂ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အနည်းဆုံးတစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ၇၈ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း နှင့် ၄၄ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် တတိယအကြိမ် အပိုဆောင်း ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

<p>ကမ္ဘာတစ်ဝန်း</p> <p>ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ</p> <p>နောက်ဆုံးအခြေအနေ</p>	<p>ပိုင်းရပ်စပ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ ၄၃၂၂၃၂၅၇ ဦး</p>
	<p>သေဆုံးသူ ၂၅၆၅၆၀၂ ဦး</p>
	<p>ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၃၀၆၃၅၆၀၆ ဦး</p>

အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ တစ်သိန်းနှစ်သောင်းကျော်ရှိလာ

ဗျူနိုအေးရိစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက် အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၉၀ ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၁၂၆၀၀၀ ရှိလာ ကြောင်း အာဂျင်တီးနားကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့တွင် ပြောကြားသည်။

ကူးစက်ခံရသူ ၅၅၉၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက် အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၅၅၉၅ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၈၈၉၃၅၆၈ ဦးရှိလာ ကြောင်း သိရသည်။

အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၌ လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိဆဲလူနာ စုစုပေါင်း ၁၀၉၄၅၂ ဦး ရှိကြောင်းနှင့် ယင်းကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ များအနက် ၁၁၇၀ သည် အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင် များ၌ ဆေးဝါးကုသမှုခံယူလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

အသုံးပြုပြီးဖြစ်

အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၌ နိုင်ငံသားများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၉၃၄၃၄၇၇ လုံး အသုံးပြုပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၌ ရုရှားကို မဲပေးပိုင်ခွင့်ပိတ်ပင်ထားရန် ကုလသမဂ္ဂအကြီးအကဲအား ယူကရိန်းသမ္မတဇီလန်စကီး တောင်းဆို

ကိုယ်တိုင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဂူတာရက်စ်နှင့် ယူကရိန်းသမ္မတ ဇီလန်စကီးတို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက် က ဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ဆွေးနွေးခဲ့ရာတွင် ယူကရိန်း သမ္မတဇီလန်စကီးက ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၌ ရုရှားကို မဲပေးပိုင်ခွင့်ပိတ်ပင်ထားရန် ဂူတာရက်စ် အား တောင်းဆိုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂူတာရက်စ်နှင့် ဇီလန်စကီးတို့ ဖုန်းဖြင့် ပြောကြားရာတွင် ကုလသမဂ္ဂအနေဖြင့် ယူကရိန်း နိုင်ငံနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လူသားချင်းစာနာထောက်ထား မှုဆိုင်ရာကြိုးပမ်းမှုများ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယင်းကြိုးပမ်းမှုများအတွက် ရန်ပုံငွေထည့်ဝင်ကြရန်လည်း နိုင်ငံတကာ အသိုက်အဝန်းထံ တောင်းဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဂူတာရက်စ်က

ယူကရိန်းသမ္မတ ဇီလန်စကီးအား ပြောကြားခဲ့ သည်။

ကုလသမဂ္ဂအနေဖြင့် ယူကရိန်းနိုင်ငံအား လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီ များပေးအပ်ရေးကို ဦးတည်လုပ်ဆောင်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယူကရိန်းအရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးပွဲများမှတစ်ဆင့် ငြိမ်းချမ်းစွာဖြေရှင်းရန် လည်း ရုရှားအား တောင်းဆိုထားကြောင်း သိရသည်။

မိမိတို့အနေဖြင့် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှုများမှတစ်ဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ် ကြောင်းလည်း ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဂူတာရက်စ်က သတင်းထောက်များအား ပြောကြား ခဲ့သည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



ရုရှားတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယူကရိန်းစစ်ဘက်အဆောက်အအုံ ၉၇၅ ခု ဖျက်ဆီးခဲ့

မော်စကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရုရှားနိုင်ငံက ယူကရိန်းနိုင်ငံသို့ စစ်ဆင်ရေး စတင်ဆင်နွှဲခဲ့သည့် နောက်ပိုင်း ယူကရိန်း စစ်ဘက် အဆောက်အအုံ ၉၇၅ ခုကို ရုရှားတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖျက်ဆီး ခဲ့ကြောင်း ရုရှားကာကွယ်ရေး

ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။ ရုရှားတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ဖျက်ဆီး ခံလိုက်ရသည့် ယူကရိန်း စစ်ဘက်အဆောက်အအုံများထဲ တွင် ကွပ်ကဲမှုစင်တာ ၂၃ ခုနှင့် မြေပြင်မှ ဝေဟင်ပစ်ဒုံးကျည်စနစ် ၃၁ ခုတို့လည်း ပါဝင်ကြောင်း

ကြောင်းလည်း ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာ မင်းကြီးရုံးက ပြောကြားသည်။

ရုရှားနိုင်ငံ၏ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် အရပ်သားများ နေထိုင်သည့် လူနေအိမ်ရာနှင့်ချီ ပျက်စီးခဲ့ ကြောင်းနှင့် တံတားများနှင့် လမ်းများလည်း ပျက်စီးမှုရှိခဲ့ ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့် အရေးဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီးရုံးက ပြောကြားသည်။

ယူကရိန်းနိုင်ငံ၏ ဒေသတချို့ တွင် လျှပ်စစ်နှင့် ရေပေးဝေမှုများ လည်း ပြတ်တောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည် များအေဂျင်စီ၏ ပြောကြားချက် အရ ယူကရိန်းနိုင်ငံ၌ လူပေါင်း တစ်သိန်းခြောက်သောင်းကျော် သည် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာမှု များရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

နှစ်နိုင်ငံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ရန် ရုရှားနှင့် ယူကရိန်း သဘောတူညီ

ကိုယ်တိုင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ယူကရိန်းနိုင်ငံသမ္မတ ဇီလန်စကီးနှင့် ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင် တို့သည် ယူကရိန်းနှင့် ဘီလာရုစ်နယ်စပ်အနီး၌ နှစ်နိုင်ငံညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ရန် သဘောတူညီချက်ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကနဦးက ယူကရိန်းနိုင်ငံသမ္မတ ဇီလန်စကီးသည် ဘီလာရုစ်နိုင်ငံ၌ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်မည့် ရုရှားနိုင်ငံ၏ ကမ်းလှမ်းချက်ကို ငြင်းဆိုခဲ့ပြီး အဆိုပါနှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲအတွက် ဘုဒ္ဓါပက်နှင့် ဝါဆောတို့ တွင် ပြုလုပ်ရန်ဆန္ဒရှိကြောင်း အကြံပြုပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရုရှားကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဘီလာရုစ်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိခဲ့ ကြောင်းနှင့် ဘီလာရုစ်နိုင်ငံ ဂိုမယ်လ်မြို့တွင် ယူကရိန်းနိုင်ငံနှင့် ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ရန်အသင့်ရှိကြောင်း ကရင်မလင်က ထုတ်ပြန် ကြေညာပြီးနောက် ယူကရိန်းသမ္မတ ဇီလန်စကီးက ၎င်း၏ တယ်လီဂရမ်ချန်နယ်မှတစ်ဆင့် ဘီလာရုစ်နိုင်ငံ၌ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမည့် အရေးကိစ္စကို ငြင်းဆိုခဲ့သော်လည်း လက်ရှိတွင် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ရန် သဘောတူညီခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရုရှားနိုင်ငံ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒီမီထရီပက်စ်ကော့ဗ်ကမူ ရုရှားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရုရှားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အခြားသော အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်သည့် ရုရှားကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဘီလာရုစ်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ် ကြောင်းလည်း ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



ယူကရိန်းနိုင်ငံ၏ ဒုတိယမြို့တော် ခါကစ်ဗ်သို့ ရုရှားတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်လျက်ရှိ

ကိုယ်တိုင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရုရှားတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ယူကရိန်းနိုင်ငံ၏ ဒုတိယမြို့တော်အဖြစ် ဆို ဖြို့တော်ဖြစ်သည့် ခါကစ်ဗ်မြို့သို့ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်လျက်ရှိကြောင်း ကြောင့် ယူကရိန်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များကလည်း ခါကစ်ဗ်မြို့လယ်၌ ရုရှား တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ပြန်လည်တိုက်ခိုက်လျက်ရှိကြောင်း ယူကရိန်း

အစိုးရက ပြောကြားသည်။ ယင်းသို့ တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိခြင်းကြောင့် ပြည်သူ များအား ဘေးလွတ်ရာသို့ ရှောင်တိမ်းနေထိုင်ရန်နှင့် လုံခြုံမည့်နေရာ များတွင် ခိုလှုံရန် ဒေသန္တရအစိုးရများက တိုက်တွန်းထားကြောင်းလည်း သိရသည်။

ဒေသတွင်းမီဒီယာများ၏ ပြောကြားချက်အရ ရုရှားတပ်ဖွဲ့ဝင်များ သည် ခါကစ်ဗ်မြို့ရှိ ပိုက်လိုင်းတစ်ခုကိုလည်း ဖောက်ခွဲပစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယူကရိန်းနိုင်ငံ အရှေ့မြောက်ပိုင်းရှိ ခါကစ်ဗ်မြို့သည် လူဦးရေ ၁ ဒသမ ၄ သန်းနေထိုင်လျက်ရှိသည့် မြို့ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ရုရှား၏စစ်ဆင်ရေးများကြောင့် ယူကရိန်းလူမျိုးအများအပြား အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများသို့ ထွက်ပြေး

ကိုယ်တိုင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ လက်ရှိအချိန်တွင် ရုရှား၏စစ်ဆင်ရေးများကြောင့် ယူကရိန်းလူမျိုးအများအပြားသည် အိမ်နီးချင်း ပိုလန်၊ စလိုဗက်ကီးယားနှင့် ဟန်ဂေရီနိုင်ငံများသို့ ယမန်နေ့ က ထွက်ပြေးသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယခုအချိန်တွင် အမျိုးသမီးများ၊ ကလေးငယ်များ နှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများသည် နေရာလုံလောက်မှု မရှိသဖြင့် အားကစားလေ့ကျင့်ရေးခန်းမများတွင် ခိုလှုံနေကြကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် ယူကရိန်းလူမျိုး အများစု သည် ပိုလန်နိုင်ငံသို့ ခြေလျင်ခရီးဖြင့် သွားရောက်ခိုလှုံ နေကြကြောင်း ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီး၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဂျူးအာဒါဂါဒီနာ ဝီလျံက ပြောကြားသည်။ “ဒုက္ခသည်တွေဟာ အခု ဆိုရင် အိုးပစ်အိမ်ပစ်နဲ့ ထွက်ပြေးနေရပြီး ပိုလန်နိုင်ငံ တောင်ပိုင်း မက်ဒီအီမြို့အနီး နယ်စပ်မှာ ဒုက္ခသည်

အဖြစ်ခိုလှုံခွင့်ရဖို့ စောင့်ဆိုင်းနေတဲ့ ယူကရိန်းလူမျိုး တွေဟာ အရေအတွက် ထောင်ချီပြီးရှိနေပါတယ်”ဟု ကက်သရိနာအဆိုဘွန်း အမည်ရှိအမျိုးသမီးတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

“ကျွန်မရဲ့သားသမီးတွေက ကျွန်မကို အစား အစာရိက္ခာရဖို့ ဟန်ဂေရီမှာ သွားရောက်ခိုလှုံရမယ် လို့ ပြောတယ်။ ဒါပေမယ့် ကျွန်မအနေနဲ့မွေးရပ်မြေ ယူကရိန်းကို စွန့်ခွာဖို့ဟာ အတော်ခဲယဉ်းတဲ့ကိစ္စ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု အီလိုနာဘာဂါ အမည်ရှိ သက်ကြီး ရွယ်အိုတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ ရိုမေးနီးယားနိုင်ငံ၌ လည်း ခရစ်ယာန်ဘုရားရှိခိုးကျောင်း တစ်ကျောင်းက ထွက်ပြေးလာသော ယူကရိန်းလူမျိုးများကို လက်ခံ စောင့်ရှောက်ပေးနေပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် ယူကရိန်း လူမျိုး ၁၆၀၀၀၀ ခန့် ယူကရိန်းနိုင်ငံပြင်ပတွင် ခိုလှုံ လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-စီဂျီတီအင်န်၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန်နှင့် လိုင်စင်မဲ့မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက် တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အမ်းမြို့နယ်နှင့် မောင်တော မြို့နယ်တို့အတွင်း တရားမဝင်သစ်မျိုးစုံ ၅ ဒသမ ၈၃၄၆ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၇၀၉၂၀)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး သစ်တော ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။



(ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၂၅၀၀၀၀) ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေ နှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအထူး အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ကော့သောင်းမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့နှင့် အကောက်ခွန်အဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ကော့သောင်းမြို့နယ် ပဲခေါ်တံ ဆိပ်တွင် တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက် အထားတစ်စုံတစ်ရာတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၆၀၀၀၀) ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့် အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် ယနေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသ

ကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဦးဆောင်သော စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ကသာခရိုင် ထီးချိုင့်မြို့နယ်အတွင်း လိုင်စင်မဲ့ YAMAHA DT 125 မော်တော်ဆိုင်ကယ် နှစ်စီး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀၀) ကို သိမ်းဆည်းရမိ ခဲ့ပြီး ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်၊ ၂၆ ရက် နှင့် ၂၇ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ခြောက်မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၀၈၁၉၂၀) ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ မှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အလားတူ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် မွန်ပြည်နယ် မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေး ရေးစခန်း၌ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ဦးဆောင် သော ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှု များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြဝတီမြို့က ရန်ကုန်မြို့သို့ ထွက်ခွာလာသည့် ၁၂ ဘီး ကုန်တင်ယာဉ် တစ်စီးပေါ်၌ သွင်းကုန်ကြေညာလွှာ (ID) တွင် ကြေညာထားသည့် ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ရောနှောတင်ဆောင်လာသော တရားဝင် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တစ်စုံ တစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ဖိနပ်မျိုးစုံ

သာစည်မြို့နယ်နှင့် ဟိုပုံးမြို့နယ်တို့တွင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ



မနန်းမိုခမ်း(ခ)မိုလင်း အား သိမ်းဆည်းရမိ သည့် စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် သာစည်မြို့နယ် ဘုရားငါးဆူ (တောင်) ကျေးရွာ တောင်ကြီး-မိတ္ထီလာ သွားကားလမ်းတွင် စန်းလွင်(ခ)ကာကာ မောင်းနှင်ပြီး စိုးမိုးအောင်(ခ) ကုလားကြီး(ခ)သွာစင် လိုက်ပါလာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေး ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၇၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ အလားတူ ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဟိုပုံးမြို့နယ် လုံ့ခတ်ကျေးရွာအုပ်စု ဟိုနမ့်ကျေးရွာအနီး ဟိုပုံး-လှိုင်လင်းသွား ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၃၄/၀) တွင် Probox အမျိုးအစား ခရီးသည်တင်ယာဉ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရှာဖွေရာ ခရီးသည် မနန်းမိုခမ်း (ခ)မိုလင်းထံမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲ စေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရ သည်။

ရဲပြန်ကြား

လဟယ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘိန်းစိုက်ခင်း ၆ ဒသမ ၅ ဧက ဖျက်ဆီး

လဟယ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လဟယ် မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအချို့တွင် ဘိန်းများ စိုက်ပျိုးနေကြောင်း သတင်းရရှိသဖြင့် နာဂဒေသစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးနေမင်းသူ၊ လဟယ်မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇနည်ဝင်း ဦးဆောင်သော ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ ဘိန်းစိုက်ခင်း ၆ ဒသမ ၅ ဧက ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဘိန်းစိုက်ခင်းများ ဖျက်ဆီးရာတွင် လန်ထိန်ကျေးရွာနှင့် လောင်ဂီးကျေးရွာကြားရှိ တောင်ယာတွင် ဘိန်းစိုက်ခင်း ၁ ဒသမ ၅ ဧကခန့်နှင့် တွေးထွေနေကန်ကုန်းကျေးရွာနှင့် လောင်ဂီးကျေးရွာကြား တောင်ယာမှ ဘိန်းစိုက်ခင်း သုံးဧကခန့် စုစုပေါင်း ၄ ဒသမ

၅ ဧကခန့်ကို ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အတွက် စုစုပေါင်းဘိန်းစိုက်ခင်း ၆ ဒသမ ၅ ဧကခန့်ကို ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယွန်း(မုံရွာ၊ ကိုယ်ပွား)



ဥပဒေဘောင်အတွင်း နေထိုင်ခြင်း ဘေးကင်းရန်ကွာ လွန်ချမ်းသာ

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား

၂၀-၂-၂၀၂၂ တနင်္လာနေ့

MRTV HD

၀၆:၀၀	ဖေဖော်ဝါရီရတနာသုတ၊ ဖေဖော်ဝါရီရတနာသုတ၊ အန္တရာယ်ကင်းပရိတ်တရားတော်	၁၇:၁၅	သတင်းသမားပြောဆိုသတင်းစကား
၀၇:၀၀	နံနက်ခင်းသတင်း	၁၈:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၀၈:၃၅	ပြည်သူ့အားလုံးနဲ့သက်ဆိုင်သော အနာဂတ်ဒီမိုကရေစီ	၁၈:၃၅	သံစဉ်ဝေပြာစတီဂီယိုတေးကဏ္ဍ
၀၉:၃၀	ဖွေးဖြူရေးအဖွဲ့အပြုအမူ	၁၉:၃၀	နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ 'အောင်ပွဲမတိုင်မီ နိုင်ငံခြား' (အပိုင်း-၄)
၁၀:၀၀	သတင်းထဲကသတင်း	၂၀:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၁၀:၃၀	ရာဇဝင်ထဲကသမိုင်းအနုပညာ		နိုင်ငံတကာသတင်း
၁၁:၃၀	ဘဝနှင့်အနုပညာ		မိုးလေဝသအခြေအနေ
၁၃:၃၀	MRTV National News	၂၁:၀၀	သံစဉ်ဝေပြာစတီဂီယိုတေးကဏ္ဍ
၁၄:၀၀	ရုပ်မြင်သံကြားဇာတ်လမ်း 'နှိုင်းယှဉ်စွဲပရိုဂျက်'	၂၁:၂၅	နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ 'အထူးဆန်းသောနေရာ' (အပိုင်း-၄၀)
၁၅:၀၀	သက်ကြီးအခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး နည်းပြသင်တန်း	၂၂:၃၀	ရုပ်မြင်သံကြားဇာတ်လမ်း 'ရူး'

mitv

၀7:01 Evergreen Classic: Hsu Myat Khay Mar (Tekkatho Lei Lei)
 ၀7:09 Ecotourism: Shwebo & Hanlin (Ancient Pyu City)
 ၀7:24 Myanmar Bamboo Xylophone (or) Pattala
 ၀7:30 The Crocodiles of Meinmahla Island
 ၀8:01 Faith & Worship (Part-2)
 ၀8:25 Applied Myanmar Traditional Martial Art (Part-1)
 ၀8:51 Myanmar Masterclass: 3D
 ၀9:01 News
 ၀9:26 Global Partnership for Brighter Future: Palau Pavilion at Expo 2020 Dubai
 ၀9:36 Mon Traditional Dishes
 ၀9:45 Products of Myanmar - Mya Setkyar Pure Silk Fabric From Inle Lake
 10:02 Crocodile Keeper

MRTV NRC

၀၆:၀၀	၀၆:၀၀ မှ ၀၇:၀၀	ရခိုင် (၁၃:၀၀ မှ ၁၄:၀၀)
၀၇:၀၀	၀၇:၀၀ မှ ၀၈:၀၀	ဦးလင်းသားလေးနှင့်ကျွန်တော်
၀၈:၀၀	၀၈:၀၀ မှ ၀၉:၀၀	ရုပ် (၁၄:၀၀ မှ ၁၅:၀၀)
၀၉:၀၀	၀၉:၀၀ မှ ၁၀:၀၀	ပင်လောင်းသို့ခရီးသွားခြင်း(အပိုင်း-၂)
၁၀:၀၀	၁၀:၀၀ မှ ၁၁:၀၀	ဝ (၁၅:၀၀ မှ ၁၆:၀၀)
၁၁:၀၀	၁၁:၀၀ မှ ၁၂:၀၀	ယိုးဒယားကုန်းနှင့်အထည်
၁၂:၀၀	၁၂:၀၀ မှ ၁၃:၀၀	ကချင် (၁၆:၀၀ မှ ၁၇:၀၀)
၁၃:၀၀	၁၃:၀၀ မှ ၁၄:၀၀	ပုဏ္ဏားသို့အလည်တစ်ခေါက်
၁၄:၀၀	၁၄:၀၀ မှ ၁၅:၀၀	ကယား (၁၇:၀၀ မှ ၁၈:၀၀)
၁၅:၀၀	၁၅:၀၀ မှ ၁၆:၀၀	ယင်းတစ်တိုင်းရင်းသားနှင့် သမိုင်းဝင်စေတီကျေးရွာ
၁၆:၀၀	၁၆:၀၀ မှ ၁၇:၀၀	ရဟန်းပြုအလှူတရားများ(အပိုင်း-၂)

MRTV NEWS

၀၆:၀၀	အဖွင့်၊ တေးသီချင်း	၀၉:၀၀	အဖွင့်၊ အလံ
၀၆:၃၅	အားကစားသတင်း	၀၉:၃၀	ဥပဒေရေးရာအပြုအမူဇာတ်လမ်းတို 'စာဝန်နှင့်ရူး'
၀၇:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)	၁၀:၀၀	ပြည်ထောင်စုရေးရာကော်မရှင်ကော်မရှင်
၁၀:၀၀	နိုင်ငံတကာသတင်း (LIVE)	၁၀:၃၀	ဧကကြော့သရုပ်သတင်းများ
၁၀:၃၅	ဖျက်ဆီးရေးအဖွဲ့အပြုအမူ	၁၀:၄၀	ဥပဒေဆိုင်ရာ သီပေါတိုက်
၁၁:၃၅	ရေမြန်မာပေးပို့ရေးအဖွဲ့အစည်း	၁၁:၄၀	သွေးနွေးခန်း(အပိုင်း-၁)
၁၂:၃၅	ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း (LIVE)	၁၂:၀၀	ရွှေ့ပြောင်းတက်ကြွစွာပုံစံအမျိုးမျိုး
၁၃:၃၅	၅၅ နှစ်ပြည့်အထိအစဉ်	၁၃:၃၀	အကြောင်းသိကောင်းစရာ(အပိုင်း-၃)
၁၄:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း (LIVE)	၁၄:၃၀	အတွေးအမြင် (အပိုင်း-၁)
၁၅:၃၀	နိုင်ငံတကာသတင်း (LIVE)		
၁၆:၃၀	ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း (LIVE)		

MRTV FARMERS

၀၆:၀၀	အဖွင့်၊ နိုင်ငံတော်သီချင်း၊ နှုတ်ခွန်းအစ
၀၆:၀၅	တောင်သူလယ်သမားရေးရာသတင်း
၀၆:၂၅	လူပေစည်ရွှမ်းတို့ပြည်
၀၇:၀၀	အနာဂတ်ဝင်ငွေတိုးတက်ရေး ဖွံ့ဖြိုးရေးသရုပ်ဖော်ကြည့်
၀၇:၃၅	ရုံးစိုက်ခြင်းမှသည် ကျွန်ုပ်တို့ပြုလုပ်မည့်
၀၈:၅၅	ကြုံလင်စင်စစ်တစ်ကုန်ကုန်ပစ္စည်း တောင်းသူအတွက်အကျိုးများ
၀၉:၃၅	လင်းမြို့ပူအားလုံး

MRTV SPORTS

၀၆:၀၀	အဖွင့်
၀၆:၃၀	အခြေခံအားကစားနှင့်စနစ်များ
၀၇:၀၀	Sports News
၀၇:၃၀	Soccer View/ Weekly Sports Info
၀၇:၄၅	အားကစားလောကထဲက သူတို့အကြောင်း
၀၈:၀၀	ပြန်လည်သွေးမြန်ရေးနှင့်နယ်လိပ် တေးကလေးများ
၁၀:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း

Education Chan ဝေဖန်ရေးအဖွဲ့

နိဗ္ဗာန်(ဝေဖန်)နာဂါမုည(ဝေဖန်)နာဂါမုည လူတိုက်ရန်ပြုသောလူများကိုနှိမ်နင်းမည်

www.mrtv.gov.mm t.me/mrtvnews twitter.com/mrtvwebportal

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့်

မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

၁။ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ရသည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ နောက်ပိုင်းမှစ၍ NLD ပါတီဝင်များ၊ ၎င်းပါတီကိုထောက်ခံသူ အစွန်းရောက်များ၊ မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ CDM လှုံ့ဆော်မှုနှင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို မလိုလားသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှု၊ ခြောက်လှန့်မှုတို့ ကြောင့် အချို့သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ လူငယ်လူရွယ်များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံသားများ

သည် EAO များတည်ရှိရာနေရာများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ စိုးရိမ်စိတ်များဖြင့် တိမ်းရှောင်နေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်စပ်နေသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အချို့၏ ထုတ်ပြန်ချက်သည် အာဏာရှင်ဆန်သည့်ထုတ်ပြန်ချက်၊ ပြောကြားချက် တို့အပေါ်တွင်လည်း ထပ်မံစိုးရိမ်လျက်ရှိပြီး ရောက်ရှိရာနေရာများ၌လည်း လုံခြုံရေးအာမခံချက်မရှိမှု၊ လူမှုစီးပွားဘဝ အဆင်မပြေခက်ခဲမှုတို့နှင့် ရင်ဆိုင်နေရသဖြင့် မိမိတို့ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လာ လိုသည့်ဆန္ဒများ ဖြစ်ပေါ်နေသည်ကို သတင်းရရှိပါသည်။

၃။ ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လူယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက် တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင်အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM) လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူ များမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ် ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မိမိနေရပ်ဒေသအသီးသီးမှ စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်နေရသူများသည်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံသားများဖြစ်သော ကြောင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် တိမ်းရှောင်ရောက်ရှိနေရာများမှ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ၎င်းတို့ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရေး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ အကြောင်းအရာတစ်မျိုးမျိုးဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ထားသူများ မှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် တိမ်းရှောင်နေရသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်စိတ်ဆန္ဒအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိမိတို့၏နေရပ်များသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုပါက ဥပဒေအရ ဖြေလျှော့ပေးမှုများနှင့်အညီ ပြန်လည် ဝင်ရောက်နိုင်ရေး နီးစပ်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများနှင့် ပြည်ပရောက် နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ သံရုံး၊ စစ်သံရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် နိုင်ပါရန် သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လူယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင် အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM)လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရ ဖြစ်စေ၊ အခြား နည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်နှင့် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တို့၌ အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ရန် လက်လုပ်မိုင်းထောင်နေစဉ် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား၍ အကြမ်းဖက်သမားများသေဆုံး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် ၌ အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ရန် လက်လုပ်မိုင်း ထောင်နေစဉ် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား၍ အကြမ်းဖက်သူ အမျိုးသားနှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား
ဖြစ်စဉ်မှာ ယနေ့နံနက် ၅ နာရီ မိနစ် ၂၀ ခန့်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် မြို့သစ်(၂)ရပ်ကွက် ၇၃ လမ်းနှင့် ၁၀၇ လမ်းထောင့်၌ အကြမ်းဖက်သူ အမျိုးသားနှစ်ဦးက ဆိုင်ကယ်တစ်စီး ဖြင့် ရောက်ရှိလာပြီး အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲမှုများ ပြုလုပ်ရန် လက်လုပ်မိုင်းထောင်နေစဉ် ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အကြမ်းဖက်သမားနှစ်ဦးတွင် မိုင်းစ ထိမှန်ဒဏ်ရာများရရှိကာ သေဆုံးခဲ့ကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့အနီးမှ ပစ္စုတိုသေနတ် တစ်လက်၊ ၎င်းကျည် အိမ် တစ်ခု၊ ၉ မမ ကျည် ၁၄ တောင့်၊ လက်လုပ်မိုင်း

နှစ်လုံးတို့ကို တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
အလားတူ ယနေ့နံနက် ၅ နာရီခွဲခန့်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် တောင်မြင့်ရပ်ကွက် ရတနာပုံတက္ကသိုလ်မီးပွိုင့်အနီး ၇၈ လမ်းအတိုင်း တောင်မှမြောက်သို့ အကြမ်းဖက်သူ အမျိုးသားတစ်ဦးက လက်လုပ်မိုင်းအား ဆိုင်ကယ် တူးဘောက်အတွင်းထည့်၍ မောင်းနှင်လာစဉ် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး လက်လုပ်မိုင်းပေါက်ကွဲမှု ကြောင့် ၎င်းအမျိုးသားတွင် ခန္ဓာကိုယ်အောက်ပိုင်း ပြတ်ထွက်ဒဏ်ရာရရှိကာ အခင်းဖြစ်နေရာ၌ သေဆုံး သွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အထက်ပါပေါက်ကွဲမှုဖြစ်စဉ်များမှ သေဆုံးသူ များအား ရဲလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ သေမှုသေခင်း ရေးဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါအား ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရာတွင် အသုံးများသည့် ဆေးဝါးများ၏ ပေါက်ဈေးများ (၂၇-၂-၂၀၂၂)ညနေ ၆ နာရီအချိန်ထိဈေးနှုန်း

No	Product Name	Pack Size	Price in Kyats (Retail)	Company Name
Supportive				
1	P.O Vitamin C	10x10's / Box	700	Pai Brother
2	P.O - Pantocid	10x10's / Box	7000	PL
3	P.O Omeprazole	10x10's / Box	1650	Shwe Htay Min
4	Injection Pantocid	1g/Vial	1500	Aorta
5	Injection Omeprazole	1g/Vial	1050	Aorta
Antibiotics				
6	P.O - Azithromycin 500 mg	5x3's	4000	Rammawaddy
7	P.O - Cefalexin 500 mg	Box of 10x10's	6100	Aorta
8	P.O - Levofloxacin 500 mg	Box of 10x10's	7000	Shwe Htay Min
9	P.O.Cefixime	Box of 3x10's	3600	Aorta
10	P.O Amoxicillin+ Clavulanic Acid	Box of 1x6's	1800	Aorta

အခြားဆေးဝါးများ၏ ဈေးနှုန်းများကို Website (www.mccpmd.org)နှင့် Facebook Page https://www.facebook.com/32330252139_2189/posts/1720802588308835/ ?d=n တို့တွင် ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၌ အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ရန် လက်လုပ်မိုင်း ထောင်နေစဉ် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား၍ အကြမ်းဖက်သူ အမျိုးသားနှစ်ဦးသေဆုံး။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၌ အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ရန် လက်လုပ်မိုင်း သယ်ဆောင်လာစဉ် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား၍ အကြမ်းဖက်သူ အမျိုးသားတစ်ဦးသေဆုံး။

သွက်သွက်လက်လက်ခရီးဆက် ပန်းခင်းစီမံချက်

ရေချမ်း - မန်း

၁၉ - ၁ - ၂၀၂၂ ရက်နေ့က မန္တလေးခရိုင် အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံးခန်းမှာ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လူမှုရေးဝန်ကြီးနဲ့ အောင်မြေ သာစံမြို့နယ်က စာရေးဆရာတွေ တွေ့ဆုံပွဲလေး လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီပွဲမှာ ဝန်ကြီးဖြစ်သူ မှာကြား ရှင်းလင်းအပြီးမှာတော့ စာရေးသူတို့အနေနဲ့ နိုင်ငံတော်အတွက် ဒီ“ပန်းခင်းစီမံချက်”ဟာ ဘယ်လောက်အထိအရေးကြီးပုံနဲ့ သတ်မှတ်နိုင်သေး တစ်ဦးအရည်အချင်းနဲ့ ပြည့်စုံတယ်ဆိုရင် နိုင်ငံသားကတ် အမြန်ဆောင်ရွက်ပေးတာ၊ သက်ဆိုင်ရာဌာနဖြစ်တဲ့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာနရုံးကို နိုင်ငံသားကတ် လာရောက်ဆောင်ရွက်တာနဲ့ သိသင့်သိထိုက်တာတွေ ကို ကြိုတင်ရှင်းလင်းပြောပြကာ လာရောက် သူတွေ နားနားနေနေနဲ့ သိရှိဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ Community Centre ကိုပါ ထားရှိဆောင်ရွက် ပေးနေပုံတို့ကိုသိရလို့ လွန်စွာမှ ပြည်သူတွေ ကိုယ်စား ဝမ်းမြောက်ရပါတယ်။



သွင်းရမယ့် အချက်အလက်တွေကို တာဝန်ရှိသူ တွေက စိတ်ရှည်လက်ရှည်နဲ့ ကူညီဆောင်ရွက်ပေး နေကြတာကို ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်နဲ့ နေ့စဉ်ထုတ် သတင်းစာတွေမှာ မြင်ရ၊ ကြားရ၊ ဖတ်ရတာဟာ ပြည်သူတွေအတွက် တကယ့်ကို အားရစရာပါ။

ဒီနေရာမှာ ပန်းခင်းစီမံချက်အကြောင်းကို တွေးရင်းက စာရေးသူဟာ နိုင်ငံတစ်ခုရဲ့ ဖြစ်တည် ရပ်တည်မှုကို ဆက်တွေးမိတယ်။ ဒါက ဘာလဲ ဆိုတော့ စာရေးသူအထက်တန်းကျောင်းသားတန်း က ဗဟုသုတအဖြစ် မှတ်သားခဲ့တာကိုပြောရရင် နိုင်ငံတကာနဲ့ ကမ္ဘာမှာ အချုပ်အခြာအာဏာ နိုင်ငံတစ်ခုရယ်လို့ တရားဝင် ခိုင်ခိုင်မာမာရပ်တည် ပြီဆိုတာနဲ့ အင်္ဂါရပ်လေးခုနဲ့ ညီညွတ်ရမယ်ဆိုတာ ပါ။ ဒီလေးချက်က ဘာလဲဆိုရင် နံပါတ်(၁)နိုင်ငံသား တွေဆိုတာ ရှိရမယ်။ နံပါတ် (၂) အဲဒီနိုင်ငံတိုင်းပြည်ရဲ့ နယ်နိမိတ်အပိုင်းအခြား သတ်သတ်မှတ်မှတ်ရှိဖို့ပါ။ နံပါတ်(၃)က အချုပ်အခြာအာဏာပါ။ နံပါတ် (၄) ကတော့ အဲဒီ အချုပ်အခြာကို ထိန်းကျောင်းမယ့် အစိုးရတို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီတော့ နိုင်ငံတော်ဆိုတာ နိုင်ငံသားတို့ရဲ့ သိပ်ကိုကြီးမားတဲ့ ထီးရိပ်ကြီးတစ်ခုပါ။ ဒီအင်္ဂါရပ် လေးခုမှာ ပထမဆုံးအချက်ဖြစ်တဲ့ နိုင်ငံတစ်ခုမှာ နိုင်ငံသားတွေရှိရမှာဖြစ်သလို အဲဒီနိုင်ငံမှာ မှီတင်း နေထိုင်တဲ့ နိုင်ငံသားတွေသာမရှိဘူးဆိုရင် လူမရှိ တဲ့ကျွန်းတစ်ခုလို ဖြစ်လိမ့်မယ်လို့ပဲ စာရေးသူ တွေးမိပါတယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံသားဆိုတာသာမရှိ ဘူးဆိုရင် နိုင်ငံတော်တစ်ခု ဘယ်လိုမှမဖြစ်နိုင်။

ပေါ်ပေါက်မလာနိုင်ဘူးဆိုတာ စာဖတ်သူတို့ ငြင်းမယ်မထင်ပါဘူး။

လူမျိုးကြီး ရှစ်မျိုး၊ လူမျိုးငယ် ၁၃၅ မျိုး

အနည်းငယ်ထပ်ချဲ့ရရင်တော့ ဥပမာအားဖြင့် “ထိုင်း” နိုင်ငံဆိုပါစို့။ နိုင်ငံအမည်တပ်ထားတာ “ထိုင်း”ဆိုပေမယ့် ထိုင်းနိုင်ငံသားကြီးပဲ ဖြစ်ချင်မှ ဖြစ်မယ်။ အဲဒီနိုင်ငံရဲ့ ရေမြေကိုလိုက်ပြီး အခြေစ တည်ခဲ့ရာ၊ ဆင်းသက်လာခဲ့ရာ အမျိုးအနွယ်တို့ကို လိုက်ပြီး ရှမ်းအနွယ်လည်းပါမယ်။ တရုတ်အနွယ် လည်းပါနိုင်သလို ထားဝယ်အနွယ်တို့လည်း ပါနိုင်ပါ တယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံမှာ ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဗမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း၊ လူမျိုးကြီး ရှစ်မျိုး လည်းပါမယ်။ လူမျိုးငယ်အားဖြင့် ၁၃၅ မျိုးအထိ အောင်ရှိတာမို့ မြန်မာနိုင်ငံသားဆိုပေမယ့် မြန်မာ နိုင်ငံဆိုတဲ့ နယ်နိမိတ်အတွင်း နေထိုင်ကြတဲ့ ရှမ်း တိုင်းရင်းသား၊ ကရင်တိုင်းရင်းသား၊ ကယားတိုင်းရင်း သား၊ ရခိုင်တိုင်းရင်းသား၊ မွန်တိုင်းရင်းသား၊ ချင်း တိုင်းရင်းသား၊ ကချင်တိုင်းရင်းသားလည်း အားလုံး အကျုံးဝင်ကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါက လူဦးရေများတဲ့ အဓိကလူမျိုးတွေပါ။ ဒီပြင် မြန်မာဆိုတဲ့ နိုင်ငံအဝန်းအဝိုင်းထဲမှာ လူဦးရေ အရေ အတွက်နည်းတဲ့ ဆလုံလူမျိုးလည်းပါမယ်။ မြို့လူမျိုး လည်းပါမှာဖြစ်သလို သက်တို့၊ ခမိတို့ စတဲ့ မြန်မာ့မြေပေါ် ရှိရှိသမျှ ဧရာရေ၊ ချင်းတွင်းရေ၊ စစ်တောင်းရေ၊ သံလွင်ရေ၊ ဒုဋ္ဌဝတီရေစတဲ့ မြစ်ချောင်းအားလုံးမှ ရေကိုသောက်ကြတဲ့ နိုင်ငံသား အားလုံးပါဝင်ကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် နိုင်ငံတစ်ခုအတွင်းမှာ နေထိုင်ကြတဲ့ နေရာဒေသတွေဟာ တောင်ပေါ်၊ မြေပြန့်၊ ပင်လယ် ကမ်းစပ်၊ လွင်ပြင်ချိုင့်ဝှမ်းနေရာတွေ ကွဲပြားချင် ကွဲပြားမယ်။ အသားအရောင်၊ ဘာသာစကား ကွဲချင် ကွဲမယ်။ ကိုးကွယ်တဲ့ဘာသာ တူချင်မှတူမယ်။ ဒီလို ဘာတွေပဲ ကွဲပြားနေပါစေ။ ဒီမြန်မာဆိုတဲ့ အဝန်း အဝိုင်းဧရိယာနယ်နိမိတ်ထဲမှာနေကြတဲ့ နိုင်ငံသား အားလုံးဟာ မိမိနိုင်ငံ လူမျိုးကို ကိုယ်စားပြုတဲ့ “မြန်မာ့စိတ်ဓာတ်”တော့ အားလုံးရှိဖို့လိုပါတယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင် ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးတွေ ဘယ်လောက်ပဲ များနေပါစေ၊ နိုင်ငံကို ကိုယ်စားပြုတဲ့၊ ဝိသေသ ပြုတဲ့အမည် “မြန်မာ”ကိုပဲ အားလုံးကိုယ်စားပြုကာ မြန်မာနိုင်ငံသားစိတ်ရှိကြရမယ်ဆိုတဲ့သဘောပါ။

နိုင်ငံသားတစ်ဦးတည်းနဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံမဖြစ်နိုင် ဒါဆို အထက်မှာဖော်ပြခဲ့တဲ့ အချက်တွေကို ခြုံကြည့်ခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံသားတစ်ဦးရယ်လို့ ဖြစ်လာရင် အဲဒီနိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းစီတိုင်းဟာ အဲဒီနိုင်ငံအတွက် အလွန်တန်ဖိုးရှိတဲ့ လူပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးဖြစ်နေခြင်းအချက်ဟာ အထူးပေါ်လွင်ပါ တယ်။ ထပ်ပြီးတော့ရှင်းရရင် နိုင်ငံသားတစ်ဦး

တည်းနဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံမဖြစ်နိုင်။ နိုင်ငံသားတစ်ဦး ချင်းစီမှာပဲ နိုင်ငံတစ်ခုရယ်လို့ သတ်မှတ်ခံရနိုင်ဖို့ ထိုက်သင့်တဲ့ နိုင်ငံသားဦးရေရှိဖို့လိုပါတယ်။ ဒါဆိုရင် နိုင်ငံထဲမှာ နေရုံနဲ့ နိုင်ငံထဲမှာတွေ့တာနဲ့ အဲဒီသူကို နိုင်ငံသားဖြစ်ပါပြီလို့ ပြောလို့ရပြီလား။ မရနိုင်ပါလို့ အတိအကျ ဆိုရပေမည်။ အလေး အနက် ဆိုရပေမည်။

ဒီနေရာမှာ စာရေးသူတို့နိုင်ငံအတွက် စဉ်းစား စရာ ပေါ်လာပါပြီ။ စာရေးသူတို့နိုင်ငံနဲ့ နယ်နိမိတ် ထိစပ်နေတဲ့ နိုင်ငံတွေထဲမှာ လူဦးရေလည်းများ၊ ခေတ်မီလက်နက်တွေ တပ်ဆင်ထားပြီး စစ်အင်အား လည်းကြီးမားတဲ့ နိုင်ငံလည်းရှိသလို လူဦးရေ တိုးပွားနှုန်းများကာ မိမိတို့နိုင်ငံထက်စာရင် နိုင်ငံ ဧရိယာနဲ့ လူဦးရေအချိုးချရင် လူဦးရေများပြီး(လူဦး ရေ ပေါက်ကွဲမှုနှုန်း)များတဲ့ နိုင်ငံလည်းရှိတယ်။

ခုဖော်ပြခဲ့တဲ့အထဲက နိုင်ငံတစ်ခုဟာဆိုရင် သဘာဝဘေးဒဏ်ခံရမှုများပြီးစပါးစတဲ့ ကောက်ပဲ သီးနှံထွက်ရှိပေမယ့် သူ့လူဦးရေအတွက်မလုံ လောက်တာရယ်၊ ပြီးတော့ အဲဒီနိုင်ငံမှာ စားဝတ် နေရေးအရ ရှာဖွေစားသောက်နေထိုင်ဖို့ အခက် အခဲတွေရှိလာလို့ အသက်ရှူချောင်းမယ့် မိမိနိုင်ငံကို ကူးလာတာ၊ ခိုလှုံအခြေချတာမျိုး လုပ်ကြတော့ တယ်။ ဒီလို ခိုလှုံရာမှာ တရားဝင်ခိုလှုံဖို့ ခိုင်လုံတဲ့ အကြောင်းမရှိတာ၊ တရားဝင်မဟုတ်ဘဲ ခိုးနေတာ မျိုး ဖြစ်ခဲ့ရင်တော့ နိုင်ငံထဲမှာတွေ့လည်း၊ နေပါ သော်လည်း အဲဒီနိုင်ငံသားဟာ တရားဝင်နိုင်ငံသား အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုမှာမဟုတ်သလို ဘိုးဘေး ဘီဘင် မှတ်တမ်းအရ နိုင်ငံသားကတ်စစ်စစ်ရမှာ မဟုတ်သလို နဂိုရှိပြီး ဒီနိုင်ငံမှာမွေး၊ ဒီနိုင်ငံမှာအနေ ကြာခဲ့ကြတဲ့ နိုင်ငံသားတွေလောက်တော့ နိုင်ငံသား စိတ်ဓာတ်ရှိမှာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒါ့ပြင် စားဝတ်နေ ရေးကြောင့်မဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံရေး၊ စစ်ရေးတစ်ခုခုကို ပျက်လိုပျက်ဆီးအဖျက်အမှောင့် လုပ်ချင်လို့ မကောင်းတဲ့ရည်ရွယ်ချက်တစ်ခုခုနဲ့ နိုင်ငံသား အယောင်ဆောင်တာမျိုး ရှိတတ်ပါတယ်။

ဒီလိုဆို ဒါဟာ သိပ်ကိုအရေးကြီးလာပြီ။ ဒါကြောင့်လည်း နိုင်ငံတိုင်းမှာ လူဝင်၊ ထွက်ကို နိုင်ငံသားလား၊ ဧည့်နိုင်ငံသားလား၊ ဗီဇာနဲ့နေတာ လား စသည်စသည် သေသေချာချာ စိစစ်ကြရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ဟာ လူမှုဝန်းကျင်ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးအဆင်ပြေစေ ဖို့မှာပဲ နောက်ဆုံး ရွေးကောက်ပွဲတစ်ခုမှာ ခိုင်ခိုင် မာမာစစ်မှန်ခိုင်လုံတဲ့ နိုင်ငံသားတစ်ဦးအနေနဲ့ မဲပေးနိုင်ဖို့အထိ ကျယ်ပြန့်နက်ရှိုင်းလှပါတယ်။ ဒီတာဝန်ကို အခု လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်ကာ နိုင်ငံတွင်းရှိ နိုင်ငံသားအားလုံးကို စနစ်တကျစိစစ်ပြီး နိုင်ငံသား ကတ်မှန်ကန်မြန်ဆန်စွာထုတ်ပေးနိုင်ဖို့ ဒီ“ပန်းခင်း” စီမံချက်ကို ဆောင်ရွက်နေခြင်းဆိုတာ နိုင်ငံသား အားလုံး အလေးအနက်ခံယူ သိကိုသိသင့်ပါတယ်။

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားပေါင်း

၈ ဒသမ ၄ သန်း

ဒါဆို ပန်းခင်းစီမံချက်အကြောင်းလေး နည်းနည်းပြောပါရစေ။ ဒီစီမံချက်ကို ဆောင်ရွက်နေ တာ အတော်လည်း အချိန်ရ အရှိန်ရနေပြီမို့ ပြည်သူ တွေ အတော်များများ သိပြီးသားဖြစ်မှာပါ။ အနည်း ငယ်ရှင်းပြရရင် “ပန်းခင်း” စီမံချက်ဟာ ၂၀၁၁ခုနှစ်၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်များကာလက လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ “မိုးပွင့်” စီမံချက်ရဲ့ အဆက်ပါ။

“ နိုင်ငံတိုင်းမှာ လူဝင်၊ ထွက်ကို နိုင်ငံသားလား၊ ဧည့်နိုင်ငံသားလား၊ ဗီဇာနဲ့နေတာလား စသည်စသည် သေသေချာချာ စိစစ်ကြရတာဖြစ် ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ဟာ လူမှုဝန်းကျင်ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးအဆင်ပြေစေဖို့မှာပဲ နောက်ဆုံးရွေးကောက်ပွဲတစ်ခုမှာ ခိုင်ခိုင် မာမာစစ်မှန်ခိုင်လုံတဲ့ နိုင်ငံသားတစ်ဦးအနေနဲ့ မဲပေးနိုင်ဖို့အထိ ကျယ်ပြန့်နက်ရှိုင်းလှပါတယ်။ ဒီတာဝန်ကို အခု လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်ကာ နိုင်ငံတွင်းရှိ နိုင်ငံသားအားလုံးကို စနစ်တကျစိစစ်ပြီး နိုင်ငံသားကတ်မှန်ကန်မြန်ဆန်စွာထုတ်ပေးနိုင်ဖို့ ဒီ“ပန်းခင်း” စီမံချက်ကို ဆောင်ရွက်နေခြင်းဆိုတာ နိုင်ငံသားအားလုံး အလေးအနက်ခံယူ သိကိုသိသင့် ”

အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများ၏ နာသုံးနာ လက်ကိုင်ထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအပေါ် မိဘသဖွယ်စိတ်ဓာတ်ဖြင့် သင်ကြားရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှုအား အသိအမှတ်ပြု သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဆရာ၊ ဆရာမများအပေါ်ရှိသောလေးစားမှုပြုရသည့် အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင်အဖြစ် ရှေးယခင်ကတည်းကပင် ယဉ်ကျေးမှု တစ်ရပ်သဖွယ် သတ်မှတ်ထားပြီး အခြားမည်သည့်နိုင်ငံတွင်မှ မတွေ့ရှိနိုင်သော အလေးအနက်ပြုမှုကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများသည်လည်း စေတနာကို အရင်းခံပြီး ဝါသနာနှင့်အတူ အနစ်နာခံကာ တပည့်များအပေါ် ရင်ဝယ် သားသဖွယ်သဘောထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်သိက္ခာပြည့်ဝစွာဖြင့် အတတ်ပညာ သင်ကြားပို့ချရုံသာမက “အတတ်လည်းသင်၊ ပဲ့ပြင်ဆုံးမ၊ သိပ္ပံမချန်၊ ဘေးရန်ဆီးကာ၊ သင့်ရာ အပ်ပို့” ဟူသော ဆရာကျင့်ဝတ်ငါးသွယ်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်နေ သူများ ဖြစ်ပါသည်။

COVID-19 ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ရပ်နားထားရသည့် ကျောင်းများကို လက်ရှိအချိန်တွင် အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ကူးစက် ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာ သင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနအောက်ရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းအဆင့်၊ အလယ်တန်းအဆင့်နှင့် မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းများအား ဇွန် ၁ ရက်နေ့မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ တစ်ပြိုင် တည်း အေးချမ်းတည်ငြိမ်စွာ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိပါသည်။ စာသင်ကျောင်းများဖွင့်လှစ်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေသည့်

ကာလနှင့် လက်ရှိသင်ကြားနေသည့်ကာလတွင် မိမိတစ်ပါတီ ကောင်းစားရေးကိုသာ ရှေးရှု၍ နိုင်ငံရေးအမြတ်ထုတ်လိုသူများ၊ နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက် NLD ပါတီဝင်များနှင့် ၎င်းတို့ကို ထောက်ခံ သူများ၊ NUG၊ CRPH နှင့် PDF စသည့်အဖွဲ့များသည် ပညာရေး ဝန်ထမ်းများအား CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်လာစေရန် Social Punishment ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်အကျပ်ကိုင်ခြင်း များအပြင် ကလေးငယ်များပညာသင်ကြားရေးကို အခက်အခဲဖြစ် စေရန်ရည်ရွယ်၍ စာသင်ကျောင်းများကို မိုင်းများ၊ လက်လုပ်ဗုံး များဖြင့် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း၊ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများအပြင် ဆရာ၊ ဆရာမများကို စာပေသင်ကြားမှုမပြုနိုင်စေရန် ခြိမ်းခြောက် ခြင်း၊ နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသောကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများသာမက အချို့အသက်သေဆုံးသည်အထိ စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပြီး သေဆုံး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် မိသားစုများနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။

မကောင်းမှု၊ မတရားမှုတို့ကို ပြုလုပ်ရမည့်အပေါ် ရှက်ခြင်း၊ ကြောက်ခြင်းဟူသော ဟီရို၊ ဩတ္တပ္ပတရားတို့အပေါ်၌ သာမန်လူတို့ ထက်ပိုမိုသိရှိစောင့်ထိန်းတတ်သည့် ဆရာ၊ ဆရာမတို့အနေဖြင့် ထိုကဲ့သို့သော အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများ၊ နှောင့်ယှက်မှုမျိုးစုံ

တို့ကြားမှ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာဟူသည့် မွန်မြတ်လှသည့် ဂုဏ်ပုဒ်နှင့်အညီ ကောင်းမွန်မြင့်မြတ်သည့် စိတ်ထားများဖြင့် နိုင်ငံအတွက် ပညာတတ် လူငယ်၊ လူရွယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရေး ရှေးရှု၍ သင်ကြားရေးတာဝန်များကို မလစ်ဟင်းရအောင် အားကြိုး မာန်တက် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေကြသော ဆရာ၊ ဆရာမများကို နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် လှိုက်လှဲစွာ ချီးကျူးဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း တင်အပ်ပါသည်။

နိုင်ငံအနာဂတ် ရင်သွေးငယ်များ၏ စာပေပညာတတ်မြောက်ရေး၊ ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် အခက်အခဲမျိုးစုံကြားမှ သင်ကြားရေး တာဝန်များကို ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဆရာ၊ ဆရာမများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အထူး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မိဘပြည်သူများ အနေဖြင့်လည်း ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ ကလေးငယ်များ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးတို့အတွက် လုံခြုံရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးသတိထားကာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့၌ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့ဌာနဝင်သီလရှင်များ၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များအပါအဝင် လူမျိုးမရွေး ဘာသာမရွေး အသက် ၄၀ အထက် ဒေသခံပြည်သူများ၊ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့များ၊ နာတာရှည်ရောဂါအခံရှိသူများ၊ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ၊ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်စခန်းများအတွင်းရှိ ပြည်သူများ၊ အသက် ၁၂ နှစ် အထက် အခြေခံပညာအလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းအဆင့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စသည့်ဦးတည်အုပ်စုများသတ်မှတ်၍ တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များ၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ထိုးနှံပေး

ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲမြို့နှင့် သီပေါမြို့တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၃၅၀၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၁၃၅၆၈ ဦး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နှင့် ပေါက်တောမြို့တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၂၁၇၀၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်ခုနစ်ခုတို့မှ ဒေသခံပြည်သူ ၈၃၄၀၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ထန်းတပင်မြို့နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ် သံတောင်ကြီးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူ ၃၂၀ တို့ကို တပ်မတော်ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊



သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ပေါင်းလောင်းချောင်းအတွင်း ငါးသားပေါက်ကောင်ရေ လေးသိန်း စိုက်ထည့်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနသည် သဘာဝမြစ်ချောင်းများအတွင်း ငါးသယ်ဇာတများရေရှည်တည်တံ့စေရေး၊ ကျေးလက်နေပြည်သူများ ငါးရိက္ခာများ ပိုမိုစားသုံးနိုင်ရေးနှင့် အလုပ် အကိုင် အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရန်ရည်ရွယ်၍ ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ကျည်တောင်ကျေးရွာ အထက်ပေါင်းလောင်းချောင်းအတွင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပွဲ ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပွဲသို့ တိုင်းငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်ညို ညိုအေး၊ ရေဆင်းငါးစခန်းတာဝန်ခံ ဦးစိုးပိုင်(လ/ထညွှန်ကြားရေးမှူး)၊ ဒက္ခိဏာရိုင်တာဝန်ခံနှင့် လယ်ဝေး၊ ဒက္ခိဏာသီရိ၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ် တို့မှ မြို့နယ်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူးများ၊ ကျည်တောင်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများစုပေါင်း၍ ပေါင်းလောင်းချောင်းအတွင်း ရေဆင်းငါးလုပ်ငန်းစခန်းမှ ထုတ်လုပ် သော နှစ်လက်မအရွယ် ထိုင်းငါးခုံးမကြီး ငါးသားပေါက်ကောင်ရေ လေးသိန်း ၄၀၀၀၀ အား မျိုးစိုက်ထည့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

† စာမျက်နှာ ၁၆ မှ အဲဒီ “မိုးပွင့်” စီမံချက်ကို ပြည်သူတွေ နိုင်ငံသား အခွင့်အရေး အပြည့်အဝရရှိဖို့နဲ့ အနာဂတ်ဘဝ ဖြောင့်ဖြူးသာယာစေဖို့အတွက် မိုးပွင့်မိုးစက်များ အလား ပြည်သူတွေ စိတ်ချမ်းသာ ကိုယ်ချမ်းသာနဲ့ အေးမြစေဖို့ ရည်ရွယ်ကာ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားတွေ ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့တာပါ။ မှတ်တမ်းတွေကို လေ့လာရာမှာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားပေါင်း ၈ ဒသမ ၄ သန်းထုတ်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ အဆိုပါ စီမံချက်နောက်ပိုင်းမှာလည်း သစ္စာတရားကို အခြေခံထားပြီး “သစ္စာ” စီမံချက်ဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အထိ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားပေါင်း ၆ ဒသမ ၂ သန်းကိုလည်း

ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီး ဌာနရဲ့ သတင်းလွှာမှာပါရှိတာကို ဖော်ပြရရင် “ပြည်သူများ အေးမြစေရန် “မိုးပွင့်” ဖြင့်စခဲ့၍ “သစ္စာ” တရားဖြင့် ရရှိလာသည့် အကျိုးကျေးဇူး၊ အဖူး၊ အပွင့်၊ အတွေ့အကြုံများနှင့် ယခုနိုင်ငံတော်တစ်ဝန်း လုံး အေးချမ်းသာယာပြီး ပြည်သူများ စိတ်ချမ်းသာ စွာနှင့် ဖူးပွင့်ဝေဆာနေသည့် ပန်းခင်းကြီးတစ်ခု ဖန်တီးပေးထားသည့်အသွင်ကဲ့သို့ နိမိတ်ပုံကို “ပန်းခင်း”ဆိုသည့် အမည်နာမဖြင့် နိုင်ငံသားကတ် ထုတ်ပေးသည့်စီမံချက်”ကို ဆောင်ရွက်ပေးနေ တာပါ။ ယခုနိုင်ငံတစ်ဝန်း ပန်းခင်းစီမံချက်နဲ့ နိုင်ငံ သားစိစစ်ရေးကတ်ပြားတွေ ပြန်လုပ်ပေးတာဟာ အတော်ကိုခရီးရောက်နေပါပြီ။ အခုဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့အထိကပဲ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးရဲ့ မြို့နယ် ၂၈ မြို့နယ်လုံးအနေနဲ့ နိုင်ငံသားကတ် ပျမ်းမျှဆောင်ရွက်ပြီးမှ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ဆောင်ရွက်ပြုလုပ်ပြီး ဖြစ်နေပါပြီ။ ပိုပြီးအားရစရာ သိရတာက တိုင်းဒေသကြီးထဲက ၁၀ မြို့နယ်ဟာ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြုလုပ်ပြီးဖြစ်နေတာပါ။

ကိုက်ညီမှန်ကန်တဲ့ နိုင်ငံသားကတ်တစ်ခုခုကို ကိုင်ဆောင်ထားဖို့နဲ့ နိုင်ငံသားတစ်ဦးရယ်လို့ ဖြစ်လာရင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားရှိဖို့ရာ အင်မတန်အရေးကြီးတယ်ဆိုတာသိကြပြီး အခု နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီရဲ့လမ်းညွှန်မှု နဲ့ သက်ဆိုင်ရာဌာနဝန်ထမ်းတွေ၊ အခြားဌာန တွေ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းဝန်ထမ်းတွေ လက်တွဲပူးပေါင်းကာ ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေတဲ့ အရှိန်ရနေပြီး “ပန်းခင်း” စီမံချက်နဲ့အညီ နိုင်ငံသား တိုင်း “လူမှုဘဝပြည့်စုံဖို့ နိုင်ငံသားကတ် ကိုင်ကြဖို့” ဆိုတဲ့ ဆောင်ပုဒ်နဲ့အညီ ပြည်သူအားလုံး နိုင်ငံချစ် စိတ်နဲ့ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားလုပ်ဖို့ ရှိနေသေး ပါက အမြန်ပြုလုပ်ကြပါလို့ တိုက်တွန်းနှိုးဆော် လိုက်ရပါတယ်။ ။

ရေအရည်အသွေးမြင့်တင်ဖို့ ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်စို့

မေယု-မျိုးအောင် (MANA)

ရေသည် သက်ရှိသတ္တဝါများအတွက် အရေးအပါဆုံးဓာတ်ဖြစ်ပြီး ရေဓာတ်မရှိပါက အသက်ရှင်ရန် မလွယ်ကူသည့်အပြင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွင်လည်း အဓိကအခန်းကဏ္ဍ၌ ပါဝင်နေသည်။ ကမ္ဘာ့မြေမျက်နှာပြင်၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ကို ရေထုဖြင့် ဖုံးလွှမ်းထားသော်လည်း လူသားများအသုံးပြုနိုင်သော သန့်စင်သည့်ရေပမာဏမှာ ၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိသည်။ ကမ္ဘာ့လူဦးရေ တစ်တိတိလီယံခန့်သည် လုံခြုံစွာသောက်သုံးရန် မရရှိနိုင်သေးသည့်အတွက် ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများအပေါ် သက်ရောက်မှုများရှိနေသည်။ ကမ္ဘာ့လူဦးရေ ၂ ဒသမ ၃ တိတိလီယံခန့်သည်လည်း ကောင်းမွန်သည့်စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် အလှမ်းဝေးနေသည့်အတွက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံက ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၈ ခုနှစ်အထိကို ရေဆိုင်ရာ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများအတွက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ဆယ်စုနှစ်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားသည်။

ကမ္ဘာကြီးမှာ ကိန်းဂဏန်းအရ ရေထုသည် ကုဗမီတာ ၃၃၂ ဒသမ ၅ သန်းခန့် မပြောင်းမလွဲ တည်ရှိနေသည်။ ကမ္ဘာ့လူဦးရေမှာ တစ်နှစ်ထက် တစ်နှစ် ပြောင်းလဲတိုးတက်လာနေသောကြောင့် ရေသုံးစွဲမှုမှာလည်း များလာနေတိုးလာမည်မှာမလွဲပါ။ ကမ္ဘာ့လူဦးရေသည် သန်း ၇၈၀၀ ကျော်ရှိပြီဖြစ်သည်။ ရေသုံးစွဲမှုမှာ ယခင်နှစ် ၄၀ ကထက် တစ်နှစ်လျှင် တစ်ရာခိုင်နှုန်းတိုးလာနေသည်ကို သိမှတ်ရသည်။ ရေသည် အသက်ရှင်ရပ်တည်ရေးအတွက် အဓိက ဖြစ်သဖြင့် အစဉ်အမြဲလိုအပ်နေမည်မှာ မူ့အမှန် သာဖြစ်ပေသည်။ တန်ဖိုးကြီးမားလှသည့်ရေကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက် မှသာလျှင် ရေအရင်းအမြစ်များ မပျောက်မပျက် ရေရှည်ထိန်းသိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ တန်ဖိုး ကြီးမားလှသည့်ရေအတွက် နှစ်စဉ်ပဋိပက္ခများ တဖြည်းဖြည်းတိုးပြီးဖြစ်လာခဲ့ရာ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၌ပင် ၂၆၄ ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ကို သိရှိရသည်။ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် နိုင်ငံကြီးများက ဦးစီးလျက် ရေ အရင်းအမြစ်ကို ထိန်းသိမ်းနိုင်မည့် ကမ္ဘာ့ရာသီဥတု ပြောင်းလဲလာမှုကို ကာကွယ်နိုင်ရန် ဖန်လုံအိမ် အာနိသင်လျှော့ချရေး၊ ကာဗွန်ထုတ်လုပ်မှုလျှော့ချ ရေးတို့ကို အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် နေကြသည်ကိုလည်း တွေ့မြင်နေရသည်။



ညောင်ဦးမြို့နယ်အတွင်းမှ ရေရှားပါးသည့်ကျေးရွာတစ်ရွာ၌ သောက်သုံးရေများ ဖြန့်ဝေလျှော့ဒါန်းစဉ်။

လျော့ပါးနေသည်။ ကမ္ဘာ့နေရာအနှံ့၌ ရေကိုအလှ အယက်ရယူရန် ကြိုးပမ်းမှုများကြောင့် အုပ်စုအချင်း ချင်း၊ နိုင်ငံအချင်းချင်းတင်းမာမှုများအရ ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံအသီးသီးအနေဖြင့် ရေအရင်းအမြစ်များအပေါ် စနစ်ကျသည့် စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ရေသယံဇာတထိန်းသိမ်းမှုတို့က အရေးကြီးသည့် ကဏ္ဍသို့ ရောက်လာသည်။

တစ်နှစ်လျှင် ရေကုဗမီတာ ၂၇၀ မိုးနည်းရပ်ဝန်းဒေသများဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ အလယ်ပိုင်းတစ်ခွင်တွင် ကျိုးကြီးများ၊ ကန်ငယ် များ၊ ဆည်များ ယနေ့အထိရှိနေသည်မှာ အဖိုးတန် ရေ၏ အသက်သွေးကြောများဟု ဆိုရမည်သာဖြစ် သည်။ ကမ္ဘာကြီး၏ရွာကြီးတစ်ရွာဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံသည် တစ်နှစ်လျှင် ရေကုဗမီတာ ၂၇၀ ရှိပြီး ရေသုံးစွဲမှုမှာ ရှစ်ကုဗမီတာသာရှိသဖြင့် ပိုလျှံ သည့် မိုးရေများမှာ မြစ်ချောင်းအင်းအိုင်များမှ တစ်ဆင့် ပင်လယ်တွင်းသို့သက်ဆင်းသွားရသည်။ ကမ္ဘာကြီးအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်သော ပြည်သူများ မိုးရေကို ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းသာ သုံးစွဲနိုင်ပြီး ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းကို စွန့်ပစ်ကြသည်မှာ လွန်စွာနမ့်မြေဖို့ ကောင်းလှသည်။ မြေအောက်ရေအရင်းအမြစ် ထိန်းသိမ်းမှုအားမကောင်းခြင်း၊ မိုးရွာသည်ထက် မိုးပြတ်သည့်ကာလ တာရှည်လာခြင်း၊ ပြည်သူများ ရေသုံးစွဲခြင်းထက် ရေဖြန်းတီးမှုများပြားလာခြင်း၊ ကျပ်ကျပ်မကိုင်တွယ်သဖြင့်လည်း ရေရှားပါးခြင်း၊ ပြတ်လပ်ခြင်းတို့ဖြစ်ပေါ်နေသည်ဟု ဆိုရမည် ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့လူဦးရေသည် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်ရောက်ရှိ ချိန်တွင် ၁၀ တိတိလီယံခန့်ပေးသို့ ရောက်ရှိလာနိုင်သော ကြောင့် ရေအရင်းအမြစ်များ ရရှိရေးအတွက် ယှဉ်ပြိုင်မှုများရှိလာပြီး ပဋိပက္ခများတိုးပွားလာနိုင် ကြောင်း၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း လူဦးရေတိုးပွားလာခြင်း၊ သောက်သုံးရေနှင့် စားနပ်ရိက္ခာရရှိနိုင်ခြင်းပေး ခြင်းနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ပိုမိုဖြစ်ပွားလာခြင်း တို့ကြောင့် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်ရောက်ရှိချိန်တွင် လူဦးရေ တစ်တိတိလီယံကျော်သည် အိမ်ခြေရာမဲ့ဖြစ်နေလိမ့် မည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နေရာသီရေရှားသည့် ပြဿနာကို အပူပိုင်းဇုန်တိုင်း သုံးတိုင်းဖြစ်သည့် စစ်ကိုင်း၊ မကွေးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးများ

ဒေသကြီး/ပြည်နယ် ၁၇ ခုနှင့်အတူ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခဲ့ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးကြီးများ၏ တင်ပြချက်အရ ၂၀၂၁ ခုနှစ် နေရာသီကာလတွင် မြို့နယ် ၈၆ မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာပေါင်း ၃၇၄ ရွာတွင် သောက်သုံးရေရှားပါး နိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းသိရသည်။ နေ့၏အငွေ့အသက် ရရုံမျှဖြင့် ရေရှားပါးပြတ်လပ်မှုသတင်းများကို စတင်ကြားနေရပြီဖြစ်သည်။ ကယား၊ စစ်ကိုင်း၊ မန္တလေး၊ ရှမ်း၊ နေပြည်တော် စသည့်တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ငါးခုရှိ ကနဦးသောက်သုံးရေရှားပါးသည့် ကျေးရွာ ၁၇ ရွာတွင် ရေဂါလန်ပေါင်း ၄၄၆၀၀ ကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် မိုးနည်း ရပ်ဝန်းဒေသများတွင်ပင် ကန်များ၊ ကျိုးများများစွာ ရှိသဖြင့် ရေကိုအလှူအပယ်သုံးစွဲနိုင်ခဲ့ကြသည်။ မိုးရွာသွန်းမှုမရှိသည့်အခါ သို့လျှောက်သောရေသည်

မျက်မှောက်ကာလတွင်လည်း ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းနှင့် စားနပ်ရိက္ခာရရှိနိုင်ခြေ နည်းပါးလာခြင်းတို့၏အရင်းခံမှာ ရေအရင်းအမြစ်ပင်ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့လူဦးရေတိုးပွား နေခြင်း၊ လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးလာခြင်းကြောင့် ရေသုံးစွဲမှုပိုမိုများပြားလာခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲမှု အားနည်းသောနိုင်ငံများတွင် ရေပြုန်းတီးမှုများပြားလာခြင်း၊ ရေကိုလိုအပ်သည်ထက် သုံးစွဲမှုပိုမိုများပြားလာခြင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများမှ ရေကို ပိုမိုသုံးစွဲခြင်း နှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် ကမ္ဘာကြီး၌ ရေအရင်းအမြစ်များ တဖြည်းဖြည်း လျော့ပါးနေသည်။ ကမ္ဘာ့နေရာအနှံ့၌ ရေကိုအလှူအယက်ရယူရန် ကြိုးပမ်းမှုများကြောင့် အုပ်စုအချင်းချင်း၊ နိုင်ငံအချင်းချင်းတင်းမာမှုများအရ ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပေါ်လျက် ရှိသည်။ နိုင်ငံအသီးသီးအနေဖြင့် ရေအရင်းအမြစ်များအပေါ် စနစ်ကျသည့် စီမံ ခန့်ခွဲမှု၊ ရေသယံဇာတထိန်းသိမ်းမှုတို့က အရေးကြီးသည့်ကဏ္ဍသို့ ရောက်လာ

တွင် အများဆုံးကြုံတွေ့နေရပြီး ရာသီဥတုပြောင်းလဲ ခြင်းနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီးယိုယွင်းလာ ခြင်းများကြောင့် ကျန်တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အချို့တွင်လည်း ရေရှားပါးသည့်ပြဿနာကို နှစ်စဉ် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည်။ ရေရှားပါးပြတ်လပ်မှု များအား ချက်ချင်းတုံ့ပြန်နိုင်စေရန်နှင့် အချက် အလက်များအား အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သိရှိနိုင် စေရန်အတွက် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၏ www.water-donation.com website တွင် ထုတ်ပြန်ထားရှိပြီးဖြစ်သည်။ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာ နှစ်မှ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ နေရာသီရေရှားပါး ကျေးရွာ ၂၂၃၆ ရွာသို့ ရေဂါလန်ပေါင်း ၃၀ ဒသမ ၀၃၅၄ သန်းဖြန့်ဝေပေးခဲ့ပြီး အိမ်ခြေ သူညီ ဒသမ ၅၀ သန်း၊ လူဦးရေ ၂ ဒသမ ၄၀၀ သန်း အကျိုးခံစား မှုရရှိခဲ့သည်။ ဦးစီးဌာနပိုင် ရေသန့်စင်ကား ၁၀ စီးဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရေသယံယာဉ်အစီး ၂၀ ဖြင့် လည်းကောင်း ရေရှားပါးကျေးရွာများသို့ သောက်သုံး ရေများဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိသည်။

ရေဂါလန်ပေါင်း ၄၄၆၀၀ နေရာသီကာလအတွင်း သောက်သုံးရေမပြတ် လပ်စေရေးအတွက် ကျေးလက်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် တိုင်း

လည်း ရှိနိုင်မည်မဟုတ်ပေ။ အငွေ့ပြန်ခြင်း၊ သတ္တဝါ အများသုံးစွဲခြင်းဖြင့် ကုန်ခန်းသွားနိုင်သည်။ မြေအောက်ရေနေနိုင်ဖို့လည်း ထိန်းသိမ်းစောင့် ရှောက်ထားသင့်သည်။ ကုလသမဂ္ဂ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးပန်းတိုင် (၆) မျှော်မှန်းချက်များ၊ ကျေးလက်ရေ ရရှိရေး မဟာဗျူဟာပါ ရည်မှန်းချက်များ ပြည့်မီ စေရေး၊ ကျေးလက်ဒေသများ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိရေးအတွက်ကြိုးပမ်းကြရာတွင် ပြည်သူ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုသည် အလွန်အရေးပါ သော အခန်းကဏ္ဍဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့အပူချိန် တိုးလာခြင်းနှင့်အတူ မိုးခေါင်ခြင်း၊ သဲကန္တာရများ တိုးလာခြင်းတို့က ရေရှားပါးမှုနှုန်းကို မြင့်တက် လာစေသည်။ ရေရှားပါးမှုကို ထိခိုက်ခံစားကြရသူ များမှာ ကမ္ဘာ့လူဦးရေ၏ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ရှိ သည်။ လွန်ခဲ့သော ငါးနှစ်တာကာလအတွင်း ကမ္ဘာ့လူဦးရေ ၈၄၄ သန်းသည် သောက်သုံးရေ စနစ် မခံစားရသေးကြောင်း၊ လူ ၈၉၂ သန်းသည် အညစ်အကြေးများကို အကာအကွယ်မဲ့သည့် ပတ်ဝန်းကျင်များတွင် စွန့်ပစ်သည့်စနစ်ကို ကျင့်သုံးခဲ့ကြောင်း အစီရင်ခံစာတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ စာမျက်နှာ ၁၉ သို့ ❖

“MRTV CUP 2022” အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ (၇၇)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၏ “MRTV CUP 2022” အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်းက မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား နေပြည်တော်(တပ်ကုန်း) ဘောလုံး အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပသည်။



ကြည့်ရှုအားပေး ပြိုင်ပွဲကို မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တပ်ကုန်း မြို့နယ်မှ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ MRTV ရှိ ဌာနခွဲအသီးအသီးမှ ဝန်ထမ်းများ ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ပြိုင်ပွဲမစတင်မီနှင့် အားလပ်ချိန်တွင် မြန်မာ့ အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားဝန်ထမ်းများက တေးသီချင်း များဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေကြသည်။

ဗိုလ်လုပွဲတွင် စီမံဌာနခွဲအသင်းနှင့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရုပ်သံလိုင်း(NRC)အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင် ကစားကြရာ တစ်ဖက် နှစ်ရိုးစီဖြင့် သရေကျသဖြင့် အချိန်ပို ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ကြသော်လည်း ရိုးမသွင်း နိုင်သောကြောင့် ပင်နယ်တီအဆုံးအဖြတ် ယှဉ်ပြိုင် ကြရာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရုပ်သံလိုင်း(NRC) အသင်းက လေးဂိုး၊ စီမံဌာနခွဲအသင်းက နှစ်ဂိုးဖြင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရုပ်သံလိုင်း(NRC) အသင်း

က အနိုင်ရဗိုလ်စွဲသည်။ ထို့နောက် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကိုကျင်းပရာ မြန်မာ့အသံ နှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က MRTV CUP 2022 အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင်

ပါဝင်ကူညီပေးခဲ့ကြသည့် တပ်ကုန်းမြို့နယ် အားကစားဌာနမှ ဒိုင်အဖွဲ့အား ချီးမြှင့်ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးတင်အောင်မိုးက နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသည့် စက်မှုဌာန ခွဲအမျိုးသားဘောလုံးအသင်းအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ် နှင့် ဆုငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ နယ်မြေခံတပ်ရင်းမှ ဌာနချုပ်တပ်ခွဲမှူး ဗိုလ်မှူး အောင်ထွန်းမြင့်က တတိယဆုရရှိသည့် ရုပ်မြင်သံကြားခွဲ အမျိုးသားဘောလုံးအသင်းအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဆုငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(စီမံ) ဦးဝင်းသူက ဒုတိယဆု ရရှိသည့် စီမံဌာနခွဲအသင်းအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်နှင့် ဆုငွေကျပ် ၂၅၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က ပထမဆုရရှိသည့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရုပ်သံလိုင်း(NRC)အသင်းအား ဂုဏ်ပြု ဆုတံဆိပ်နှင့် ဆုငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း အသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

အဆိုပါ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဖျော်ဖြေပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့် ပွဲကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ စီစဉ်ကျင်းပခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

ကျောပုံးမှ

ကျောက်မောင်နှမကမ်းခြေသည် ချောင်းသာကမ်းခြေနှင့် နီးစပ် လျက်ရှိပြီး ချောင်းသာ၊ ရွှေသောင်ယံ ကားလမ်းဘေး၌ တည်ရှိကာ ချောင်းသာ၊ ရွှေသောင်ယံသို့ လာရောက်အပန်းဖြေကြသော ဧည့်သည် များ မဖြစ်မနေ ဝင်ရောက်လည်ပတ်ကြသည့် ကမ်းခြေတစ်ခုဖြစ်သည်။

ရုံးပိတ်ရက် စည်ကား

အဆိုပါကမ်းခြေသည် ကျောက်မောင်နှမမှ ကျောက်ထရံစေတီ တော်ထိ အလျားပေ ၁၂၀၀ သာ ရှည်လျားပြီး ရုံးပိတ်ရက်၊ ကျောင်း ပိတ်ရက်များနှင့် နေ့ထူးနေ့မြတ် ပွဲတော်ရက်များတွင် စည်ကားသော နေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။

ကမ်းခြေတွင် လည်ပတ်စရာနေရာများမှာ ကျောက်မောင်နှမစေတီ တော်နှင့် မောင်နှမသဏ္ဍာန် ကျောက်ဆောင်နှစ်ခု၊ ကျောက်ထရံ စေတီတော်တို့ တည်ရှိပြီး ကမ်းခြေတစ်လျှောက် ရေကူးအပန်းဖြေ၍ ရသောနေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။

ကမ်းခြေတွင် ဧည့်သည်များအတွက် မြင်းငှားသမားများ၊ သုံးဘီး ဆိုင်ကယ်အငှားသမားများရှိပြီး ဒေသထွက်အုန်းရည်နှင့် ပင်လယ် အစားအစာမျိုးစုံကိုလည်း ဝယ်ယူစားသုံး၍ရနိုင်သဖြင့် လာရောက် လည်ပတ်ကြသည့် ဧည့်သည်များအတွက် စိတ်ရွှင်လန်းစေမည့် အပန်းဖြေကမ်းခြေတစ်ခုဖြစ်သည်။

ရွှေသောင်ယံ(ပြန်/ဆက်)

သဘာဝရေပြင် မန်းချောင်းအတွင်း ငါးမျိုးစိုက်ထည့်

မကွေး ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

မကွေးတိုင်းဒေသကြီးငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူး၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် သဘာဝမြစ်ချောင်းများအတွင်း ငါးသယ်ဇာတများ ရေရှည်တည်တံ့ စေရေး၊ ကျေးလက်နေပြည်သူများ ငါးရိက္ခာများကို ပိုမိုစားသုံးနိုင်ရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရန်ရည်ရွယ်၍ မင်းဘူးခရိုင် ငဖဲမြို့အနီး သဘာဝရေပြင် မန်းချောင်းအတွင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက် က ငါးမျိုးစိုက်ပွဲ ကျင်းပသည်။



အဆိုပါ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခြင်းအခမ်းအနားသို့ ငဖဲမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သိန်းလှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ငါးမျိုး စိုက်ထည့်ခြင်း ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရေးကော်မတီဝင်များ၊ မင်းဘူးခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ခရိုင်တာဝန်ခံ ဦးသိန်းကိုကိုထွန်းနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ပွင့်ဖြူငါးလုပ်ငန်းစခန်းတာဝန်ခံ ဦးစိုးလှိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ငဖဲမြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ရပ်/ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ပြည်သူ များက ပွင့်ဖြူငါးလုပ်ငန်းစခန်းမှ ထုတ်လုပ်သော နှစ်လက်မအရွယ် ငါးခုံးမကြီးငါးသားပေါက်ကောင်ရေ ၅၀၀၀၀ ကို မန်းချောင်းအတွင်းသို့ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများ နေ့စဉ်စစ်ဆေး ထုတ်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇။ ။ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးပစ္စည်းများကို နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးမှ နေ့စဉ်လွယ်ကူချောမွေ့စွာ စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နယ်စပ် (ချင်းရွှေဟော်)တွင် ကုမ္ပဏီ နှစ်ခုမှ Sai Persantine Tablet ကီလိုဂရမ် ၁၅၀၆၀၊ Pai Diclo Injection အခု ၁၉၄၂၀၀၊ Pai Hydro Injection အခု ၈၀၀၀၊ Medical Mask ၂၀၀၆ ကီလိုဂရမ်၊ Pai Diclo Tablet အခု ၃၀၆၀၊ Disposable Syringe ၂၆၂၄ ခု တို့ကို ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

❖ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ မြန်မာနိုင်ငံသည် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများ ၏ စုစုပေါင်းရေအရင်းအမြစ် ၁၆ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး အာရှဒေသ၏ ရေအရင်းအမြစ် ၁၂ ရာခိုင်နှုန်းကို ပိုင်ဆိုင်ထားသည်။ အလယ်ပိုင်း ခြောက်သွေ့သော အပူပိုင်းဒေသများမှလွဲ၍ ရွာသွန်းမိုးရေကောင်းမွန်ခြင်း၊ မြစ်ချောင်းများနှင့် သဘာဝရေကန်များစွာရှိနေခြင်းနှင့် မြေအောက် ရေထိန်းထားနိုင်သော အလွှာရှိနေခြင်းတို့မှာ သဘာဝကပေးအပ်ထားသော လက်ဆောင်မွန် ဖြစ်သည်။ ရာသီဥတုဖြစ်စဉ်များနှင့်အတူ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် ပုံမှန်မဟုတ်သော ရေကြီးရေလျှံ မှု၊ မုန်တိုင်းဖြစ်ပေါ်မှုနှင့် အချို့ဒေသများတွင် ထူးခြားစွာ မိုးချိန်နည်းပါးခြင်း၊ ဆည်တစ်ခုချင်း ရေအဝင်နည်းခြင်း စသည့် အခြေအနေများကို ရင်ဆိုင်လာရသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မိုးရာသီတွင် ရေလျှောင့်တစ်ခုချင်း သောက်သုံးရေတစ်မျိုးတည်း သာ ပေးဝေနိုင်ခဲ့ပြီး နွေစပါးစိုက်ပျိုးရေးပေးဝေ ရန် မလုံလောက်မှုကြောင့် အခြားသီးနှံများ ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် မှုများ လုပ်ဆောင်လာရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ရာသီဥတုပြောင်းလဲလာမှု၏ အကျိုးဆက်ကို သိသိသာသာခံစားနေရခြင်း၊

နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ရေဝေရေလဲဒေသများကိုထိန်းသိမ်း နိုင်စွမ်းမရှိခြင်းတို့ကြောင့် ရေအရင်းအမြစ်များ ဆုံးရှုံးပြီး နွေရာသီကာလမရောက်မီကပင် မြစ်၊ ချောင်း၊ အင်းအိုင်များ၊ ရေတွင်းရေကန်များ ခန်းခြောက်လာသည်။ ဆည်မြောင်း၊ တာတမံများ လည်း ရေနည်းပါးခြင်းနှင့်ရင်ဆိုင်လာရသည်။ လူဦးရေတိုးပွားလာမှုနှင့်အတူ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးလာခြင်း၊ ကျေးလက်ဒေသများတွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့လာခြင်းနှင့် ကျေးရွာအခြေပြုစီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးလာခြင်းတို့ကလည်း ရေအရင်း အမြစ်များ အလျင်အမြန်လျော့ပါးမှုကို တွန်းအား ပေးလျက်ရှိသည်။ သောက်သုံးရေကန်မှ ရေရယူ သုံးစွဲပုံစနစ်မမှန်ကန်ခြင်း၊ သောက်သုံးရေကန် သန့်ရှင်းသတ်ပေးချက်များကို မလိုက်နာခြင်း၊ သောက်သုံးရေကန်အနီးဝန်းကျင်၌ မိလ္လာ၊ အညစ် အကြေးနှင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်း၊ အမှိုက်ပုံတို့ရှိနေခြင်း၊ သောက်သုံးရေကန်များကို ရေရှည်ထိန်းသိမ်းမှု မရှိခြင်း၊ ရေတွင်းတူးရန် မြေနေရာရွေးချယ်မှု မမှန်ကန်ခြင်းတို့ပါဝင်သည်။ သောက်သုံးရေတွင်း ဖြစ်စေရန် အညစ်အကြေးစွန့်ပစ်သောနေရာနှင့် ပေ ၅၀ ဝေးကွာပြီး မြင့်သောအပိုင်းတွင်ရှိရမည်ဖြစ်သည်။ သောက်သုံးရေများပါးမှု ဖြည့်ဆည်းရေးအတွက် ၂၀၂၀-၂၁ မှ ၂၀၃၀-၃၁ အထိ ၁၀ နှစ်စီမံကိန်း

ရေးဆွဲ အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်ရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သောင်ဦးမြို့နယ်ကို Pilot Project အဖြစ် အချက်အလက်များ ကွင်းဆင်း ကောက်ယူရာ၌ မြေပြင်တွင် ကျေးရွာပေါင်း ၈၀ ထပ်တိုးသဖြင့် စုစုပေါင်းရွာ ၃၀၀ အထိရှိကြောင်း သိရသည်။ ကျေးလက်များတွင် သုံးရေအတွက် အဆင်ပြေမှုရှိသော်လည်း အဓိကလိုအပ်သည့် သောက်သုံးရေရောင်းပေးမှု ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုစီမံကိန်းကို ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်ကတည်းက ပြင်ဆင်ခဲ့ရာ ယခုဘဏ္ဍာနှစ်တွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော် လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၃၁ ခုနှစ်တွင် တစ်နိုင်လုံးရှိ သောက်သုံးရေရောင်းပေးမှု ကြိုတွေ့နေရသော ကျေးရွာ များအားလုံးတွင် သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေရရှိ ရန် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

ကမ္ဘာ့ရေနေ့

လုံခြုံဘေးကင်းသည့်ရေ ကောင်းမွန်သည့်ရေ နှင့် သန့်ရှင်းမှုစနစ်တို့ကို လက်လှမ်းမီဘက် ကျန်ရှိ ခဲ့မှုများစွာအတွက် အကြောင်းရင်းများ အလေး ထား ရှာဖွေဖြေရှင်းကြရန် ရည်ရွယ်၍ သတ်မှတ်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။ လူသားများ၏ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီးဆုံးရှုံးလာမှု ကို ကာကွယ်ရန် ၁၉၉၂ ခုနှစ် ဇွန်လက ဘရာဇီးနိုင်ငံ

တွင် ကျင်းပခဲ့သော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရာသီဥတု ညီလာခံ၏အစီအစဉ် (၂၁) နောက်ဆက်တွဲဆုံးဖြတ် ချက်အရ ရေသယံဇာတ၏အရေးပါမှုကို ဂရုပြု မိလ္လာစေရန် နှစ်စဉ် မတ်လ ၂၂ ရက်နေ့ကို ကမ္ဘာ့ရေနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရေသည် သက်ရှိသတ္တဝါများအတွက် အရေးပါ ဆုံးဓာတ်ဖြစ်ပြီး ရေဓာတ်မရှိပါက အသက်ရှင်နိုင် မည် မဟုတ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုကိုလည်း နှောင့်နှေးစေသည်။ လူဦးရေ တိုးတက်များပြားလာနေသော ယနေ့ကမ္ဘာကြီး တွင် ရေလိုအပ်ချက်သည် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ဖြစ် သကဲ့သို့ ကမ္ဘာကြီးတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးနှင့် ရေအရင်း အမြစ် လုံခြုံမှုရှိရေးသည်လည်း အရေးကြီးသည်။ အစိုးရအနေဖြင့် ရေသယံဇာတများကို စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲနိုင်မည့် အမျိုးသားရေသယံဇာတဥပဒေ တစ်ရပ် ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ခြင်း၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းမှုကို စနစ်တကျလုပ်ဆောင် ခြင်း၊ အများပြည်သူတို့ကလည်း ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှု နည်းပါးစေရေးအတွက် စနစ်တကျအသုံးပြုခြင်းဖြင့် ရေအရင်းအမြစ်များကို စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းသင့် သည်။ ရေကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် အခက် အခဲများကို ကျော်လွှားနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါ ကြောင်း ရေးသားလိုက်ရပါသည်။ ။

မွေ ပုံပြင်

လည်ဆွဲအမှု

မင်းယုဝေ

ဒသမ နေ့သို့ ရောက်သောအခါ ဘောဒက မင်းကြီးသည် လုလင်ကို ခေါ်စေ ပြန်သည်။ မှတ်သားဖွယ်စကားထူးကို ဆိုစေပြန် သည်။ လုလင်က...

“အရှင်မင်းကြီး၊ ‘အမှုခက်သော်၊ နက်နဲလှစွာ၊ ကြံစည်ပြီးကာ၊ စီရင်ရာတည့်’ ဟူသော စကားရှိပါ သည်။ ထိုစကားနှင့်ပတ်သက်သော ထုံးပုံကို လျှောက်ထားလိုပါသည်” ဟူ၍ဆို၏။ မင်းကြီးက...

“အမောင်၊ သည်စကားနှင့်ပတ်သက်သောထုံးပုံ ကို ငါမကြားဖူးသေးပါ။ ထင်စွာဆိုလော့” ဟုဆို၏။ ထိုအခါ လုလင်က ရိုသေစွာလျှောက်ထား လေသည်။

“အရှင်မင်းကြီး၊ ရှေးသရောအခါ ဒွါရာဝတီပြည် ကို မဟာကံသမင်းကြီး အုပ်ချုပ်ပါသည်။ တစ်နေ့ သ၌ မင်းကြီးသည် မိဖုရားမောင်းမအခြံအရံဖြင့် ဥယျာဉ်ကစားရန် ထွက်တော်မူပါသည်။ မင်း၏ ရဲမက်ဗိုလ်ပါတို့ကလည်း လက်နက်စွဲ၍ ခြံရံကာ လိုက်ပါလာပါသည်။

ဥယျာဉ်သို့ရောက်သော် ကွန်းထောက်နန်း၌ မင်းကြီး စံနေစဉ်မိဖုရားသည် မောင်းမအခြံအရံတို့နှင့် ရေကန်သို့သွား၍ ရေကစားပါသည်။ ရေကန်သို့ မဆင်းမီ မိဖုရားနှင့် မောင်းမတို့သည် မိမိတို့ဝတ်ဆင် သော ဘယက်တန်ဆာတို့ကိုချွတ်၍ ရေကန်အနီး၌

ပုံထားပါသည်။ မိန်းမတစ်ယောက်ကိုလည်း အစောင့် ထားပါသည်။

အတန်ကြာသော် အစောင့်မိန်းမသည် အိပ်ငိုက်နေပါသည်။ သည်တွင် အနီးရှိသစ်ပင်ထက်မှ မျောက်မတစ်ကောင်သည် ဖြည်းဖြည်းစွာ ဆင်းလာ ပါသည်။ ထို့နောက် မိဖုရား၏လည်ဆွဲတန်ဆာကို ယူပြီးလျှင် သစ်ပင်ထက်သို့တက်၍ ဝှက်ထား ပါသည်။

အစောင့်မိန်းမသည် အိပ်ငိုက်နေရာမှ သတိရ ၍ကြည့်သောအခါ လည်ဆွဲတန်ဆာကိုမမြင်တော့ပါ။ ကြံရာမရကြောက်လှသဖြင့် မိမိအပြစ် မဖြစ်လေ အောင်...

“လည်ဆွဲကို လူတစ်ယောက် ယူ၍ပြေးပါပြီ” ဟု အော်ဟစ်ပါသည်။ ရဲမက်တို့ကြား၍ လိုက်လံရှာဖွေရာ ဥယျာဉ်ပြင်ပ၌ ကျေးတောသားတစ်ယောက်ကို တွေ့ပါသည်။ သည်တွင် ကျေးတောသားကို ဖမ်း၍...

“မိဖုရားလည်ဆွဲကို သင်ယူသည်၊ ပေးလော့” ဟု တောင်းပါသည်။ ကျေးတောသားကလည်း

“ငါ့အား မဖြစ်တန်ရာ ဖြစ်လာချေပြီ။ သည်အရေးကို သူ့ဌေးကြီးသာ ကယ်နိုင်တော့မည်” ဟု စဉ်းစားကာ...

“လည်ဆွဲကို ကျွန်ုပ်ယူပြီးလျှင် သူ့ဌေးကြီးကို

ပေးပါသည်” ဟုဆိုပါသည်။ ထိုအခါ သူ့ဌေးကြီးကို ဖမ်း၍မေးမြန်းကြပါသည်။ သူ့ဌေးကြီးက...

“ကျွန်ုပ် ပုရောဟိတ်ပုဏ္ဏားကို ပေးအပ်လိုက် ပါသည်” ဟု ဆိုပြန်ပါသည်။

ဤတွင် ရဲမက်တို့သည် ပုရောဟိတ်ပုဏ္ဏားကို ဖမ်းပြန်ပါသည်။ စစ်မေးသော် ပုရောဟိတ် ပုဏ္ဏားက... “လည်ဆွဲကို သူ့ဌေးကြီး ငါ့အား မပေးပါ” ဟူ၍သာ တွင်တွင်ဆိုပါသည်။

အမှုမှာခက်ခဲနေပါသည်။ သည်တွင် ဘုရင်က ပညာရှိအမတ်ကြီးထံ အမှုကိုအပ်နှံပါသည်။

“အမတ်ကြီး၊ တရားခံအစစ်ကိုလည်း ဖော်ထုတ် ပေးပါ။ လည်ဆွဲတန်ဆာပြန်ရအောင်လည်း ကြံစည် ပေးပါ” ဟူ၍ ဆိုပါသည်။

ထိုအခါ ပညာရှိအမတ်ကြီးသည် ကျေးတော သား၊ သူ့ဌေးကြီး၊ ပုရောဟိတ်ပုဏ္ဏားတို့ကို နှောင်အိမ်တစ်ခုအတွင်း၌ အတူထားစေ ပါသည်။ ထိုပြင် မင်းချင်းနှစ်ယောက်ကိုလည်း အကျဉ်းသားများပမာ ရုပ်ဖျက်စေကာ ထိုသူ သုံးယောက်နှင့်အတူ ထားစေပါသည်။ ထိုသူတို့ ပြောသမျှစကားတို့ကို တစ်လုံးမကျန် မှတ်သား စေပါသည်။

ထိုသူသုံးယောက်သည် လှောင်အိမ်၌ဆိုင်မိကြ သောအခါ သူ့ဌေးက ကျေးတောသားအား...

“အမောင်ကို မြင်မျှမမြင်ဖူးဘဲလျက် သင်ခိုး ခဲ့သော လည်ဆွဲတန်ဆာကို ငါ့အားပေးရသည်ဟု အဘယ်ကြောင့် ပြောပါသနည်း” ဟု မေးပါသည်။ ကျေးတောသားကလည်း...

“ကျွန်ုပ် မင်းကြီးထွက်တော်မူသည်ကို မမြင်ဖူး သဖြင့် ကြည့်ရှုဖူးမြော်ရန် ဥယျာဉ်အနီးသို့ လာခဲ့ ပါသည်။ မမျှော်လင့်ဘဲ ကြောက်ဖွယ်အခင်း ဖြစ်လာ သောကြောင့် ငါ့ဦးကွယ်ရာမရှိပြီ။ အရှင်သူ့ဌေးကြီး သာ ကယ်နိုင်တော့မည်ဟု နှလုံးပြု၍ ပြောရပါသည်။ ကျွန်ုပ်ကို အရှင်သူ့ဌေး မမျက်ပါလင့်” ဟုဆိုပါသည်။ ပုရောဟိတ်ပုဏ္ဏားကလည်း

“သူ့ဌေး၊ သင်ကကော ငါ့ကို လည်ဆွဲရတနာ မပေးဘဲလျက် ဘာကြောင့်ပေးရသည်ဟု ပြောဘိ သနည်း” ဟု ဆိုပါသည်။ သူ့ဌေးကြီးက...

“အရှင်ပုဏ္ဏား၊ ငါတို့မင်းကြီးသည် မိဖုရား ကိုလည်း ချစ်ခင်၊ ဥစ္စာကိုလည်း မင်နှင့် အမှုရိပ်ကို မဆင်ခြင်ဘဲ စီရင်မည်ကို ကြောက်သောကြောင့် အကြောင်းအကျိုးဟုတ်ရာကို ပြောနိုင်စွာသော ဆရာပုရောဟိတ်ကို ကျွန်ုပ်ဆွဲထည့်ခဲ့ပါသည်။ စိတ်မရှိပါလင့်” ဟု ဆိုပါသည်။

ထိုစကားတို့ကို မင်းချင်းနှစ်ဦးကြားသောအခါ ပညာရှိအမတ်ကြီးကို ပြန်ပြောပါသည်။

စာမျက်နှာ ၂၁ သို့ ★



★ စာမျက်နှာ ၂၀ မှ

ပညာရှိအမတ်ကြီးကလည်း

“ဤသူသုံးယောက်ကား မယူမဝက်အပြစ်မဲ့ ပေသည်” ဟုဆိုကာ လွှတ်လိုက်ပါသည်။ ထို့နောက် လည်ဆွဲထားရာ ရေကန်အနီးသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု လေ့လာပါသည်။ အနီးတွင် မျောက်တို့ကို မြင်သော် “သည်မျောက်တို့ကို စစ်ဆေးသင့်သည်” ဟု ကြံပါ သည်။

သို့ဖြင့် မျောက်အချို့ကိုဖမ်း၍ ချိပ်လက်ကောက်၊ ချိပ်ပုတီးတို့ကို ဆင်ယင်ကာ ပြန်လွှတ်လိုက်ပါသည်။

ဤသို့ အဖော်မျောက်တို့ တန်ဆာဆင်ထား သည်ကိုမြင်လျှင် လည်ဆွဲခိုးယူထားသော မျောက်မ သည် မိမိဝက်ထားသောလည်ဆွဲကို ထုတ်ယူဆင်မြန်း ပါသည်။ ထိုအခါမှ မျောက်မယူထားကြောင်း သိရကာ ထိုမျောက်မကို ဖမ်းရပါသည်။

ပညာရှိအမတ်ကြီး၏အစွမ်းကြောင့် လည်ဆွဲ ခိုးသူတရားခံကို သိရှိရပြီး လည်ဆွဲကို ပြန်ရခဲ့ပါသည်။ ပညာရှိအမတ်ကြီးသည်လည်း နက်နဲစွာဆင်ခြင် ကြံဆသဖြင့် ခက်ခဲသောအမှုကို ဖြေရှင်းနိုင်ခဲ့ပါသည်။

လုလင်၏စကားထူး၊ ပုံပြင်ထူးကို ကြားနာရ သောအခါ ဘေဒကမင်းကြီးသည် များစွာကျေနပ် အားရတော်မူလေသည်။

“အမောင်၊ သင်၏စကားထူးသည် ဆင်ခြင် မှတ်သားဖွယ်အကျိုးထူးပါပေသည်” ဟုဆိုကာ ရွှေစင် တစ်ထောင် ပူဇော်လိုက်လေသည်။ ။

ဆရာကြီး မင်းယုဝေ၏ လက်ရွေးစင်ပုံပြင် ပေါင်းချုပ်စာအုပ်မှ ပုံပြင်ကို စာရေးသူမိသားစု၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြပါသည်။

ကဗျာ

ငွေမြရည်

လွမ်းဖွယ်ပြော၍
မှိုင်းသောမျက်နှာ၊ ညိုရုပ်ဝါဖြင့်
သူ့မှာဆွေးဖက်၊ သောကတက်သည်
စိုလျက်မျက်ရည်နှင့်တကား။
ရယ်ဖွယ်ပြောသော်
ရွှင်သောမျက်နှာ၊ သံသာသနနှင့်
ရယ်ကာဟက်ပက်၊ အူပင်တက်မည်
စိုလျက် မျက်ရည်နှင့်တကား။

ငွေတာရီ

ဆရာမ ငွေတာရီ၏ ငွေတာရီကဗျာပေါင်းချုပ်မှ ကဗျာကို စာရေးသူမိသားစု၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြပါသည်။

လူမှု ဘဝ

ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များနှင့် ပျော်ရွှင်မှု

ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များသည် ဘဝကို ခင်တွယ်နေရမည်။ ပြီးငွေစရာမလိုချေ။ တိုတောင်း လှသော လူ့ဘဝသက်တမ်းတွင် ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာ ဖြင့် မိမိ၏ရည်မှန်းချက်များ ရရှိအောင်မြင်ဖို့ ကြိုးပမ်း သွားရမည်ဖြစ်သည်။ ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာ နေသွားမှ လူ့ဘဝသည် လူဖြစ်ရကျိုးနပ်မည်ဟု ဆိုကြသည်။ လူ့ဘဝတွင် စိတ်ချမ်းသာစွာဖြင့် နေပျော်ရန် ဘာဘရာကေဂျ် (Barbara Cage) ၏ Ten Suggestions for a Brighter Future ကဗျာလေးက နှစ်သက်ဖွယ်ရာကောင်းလှသည်။

“တောက်ပသောအနာဂတ်အတွက် အကြံပြု ချက် ၁၀ ချက်” မှာ အောက်ပါတို့ဖြစ်သည်။

(၁) ဘဝဟာ အမြဲတမ်း မျှမျှတတဖြစ်နေဘူး ဆိုတာ သဘောပေါက်ပါ။ ရှောင်လွှဲမရတာတွေကို သင်လက်ခံပါ။ သင်ပြောင်းလဲနိုင်တာကို ပြောင်းလဲ ပါ။

(၂) သင်မလုပ်ခင်မှာ အရင်စဉ်းစားပါ။ သတိမဲ့ မှု ဒါမှမဟုတ် ဒေါသဆိုတဲ့ အချက်အတန့်လေးတစ်ခု ဟာ နှစ်ပေါင်းများစွာ ကြေကွဲခြင်းနဲ့ နောင်တရခြင်း တွေကို ဖြစ်စေနိုင်တယ်။

(၃) ဘဝထဲမှာ၊ လူတွေထဲမှာ၊ သဘာဝလောက ထဲမှာ၊ သင့်ကိုယ်ထဲမှာ အလှတရားကို ရှာဖွေပါ။

(၄) သင့်မှာရှိထားတဲ့မိတ်ဆွေတွေ၊ အခွင့်အလမ်း တွေ၊ ပိုင်ဆိုင်မှုပစ္စည်းတွေကို တန်ဖိုးထားပါ။

(၅) ပျော်ရွှင်တတ်အောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ပါ။ ပျော်ရွှင်တတ်ခြင်းဟာ လူတွေနဲ့ ပေါင်းသင်းဖို့ ကောင်းမွန်တဲ့ နည်းလမ်းတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးတော့ အကောင်းဆုံးအမှတ်ရစရာတွေကိုလည်း ဖန်တီးပေး ပါတယ်။

(၆) ကိုယ့်အတွက် အချိန်အနည်းငယ်ဖယ်ထား ပါ။ ကိုယ်စိတ်သာယာတာလေးတစ်ခုကို လိပ်ပြာ သန့်သန့်နဲ့ လုပ်လိုက်စမ်းပါ။

(၇) အခြားသူတွေကို ဝေဖန်ပိုင်းခြားခြင်းမပြုဘဲ လက်ခံလိုက်ပါ။ လူတိုင်းမှာ အနှိုင်းမဲ့တဲ့ကိုယ်ပိုင် ထူးခြားချက်ကလေးတစ်ခုရှိပါတယ်။ အများနဲ့ မတူ ကွဲပြားခြားနားတာဟာ ဘာမှမဖြစ်ပါဘူး။

(၈) ခွင့်လွှတ်ပါ။ ခါးသီးမှုနဲ့ မကျေနပ်မှုတွေဟာ ကိုယ်ရည်ရွယ်တဲ့သူတွေထက် ကိုယ့်ကိုသာ ပိုထိခိုက် စေတယ်။

(၉) သင်ယူလေ့လာပါ။ အတွေးသစ်၊ လှုပ်ရှားမှု အသစ်တွေအတွက် သင့်စိတ်ကို ဖွင့်ထားပါ။ စမ်းကြည့်ရမှာ မကြောက်ပါနဲ့။

(၁၀) အိပ်မက်မက်ပါ။ အစီအစဉ် (စီမံချက်)တွေ ချမှတ်ပါ။ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ယုံကြည်ပါ။ ပြီးတော့ ကိုယ်လိုချင်တာကို ဖြစ်အောင်လိုက်လုပ်ပါ။

ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များသည် အပျက် သဘောတရားများကို ရှောင်ကြဉ်ပြီး အပြုသဘော ထားများထားရှိရန် မိဘများက လမ်းညွှန်ပေးရန် လိုသည်။ ဤတွင် ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်များသည် နေ့စဉ် ကျေးဇူးတင်စရာအကြောင်းများ စဉ်းစားခြင်း ဖြင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ တိုးတက်ကောင်းမွန်မှု ရရှိစေ မည်ဖြစ်သည်။ ဥပမာ-ချစ်ခင်သူများနှင့် စကားစမြည် ပြောဆိုခြင်း၊ မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းများ၏ အကူအညီ ရယူခြင်း စသောအရာများကို စဉ်းစားကြည့်ပါ။ မိသားစုများ၊ မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းများနှင့် အတူရှိနေရ သောဘဝအတွက် မည်မျှပျော်ရွှင်စရာကောင်းသလဲ စဉ်းစားခြင်း၊ မိဘများ၏ ကျေးဇူးတရားကြောင့်

မောင်မောင်မြင့်သိန်း (စက်မှုတက္ကသိုလ်)

ပညာသင်ကြားခွင့်ရခြင်းတို့သည် အကျိုးရှိနိုင်သည်။ မိမိတန်ဖိုးထားသောအချက်များကို မိတ်ဆွေ သူငယ်ချင်းနှင့် မိဘဆွေမျိုးများကို ပြောပြခွင့်ရလျှင် စိတ်ပျော်ရွှင် စိတ်ချမ်းသာမှုရရှိစေမည်ဖြစ်သည်။ လူ့ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ကျေးဇူးသိတတ်ခြင်းသည် အောင်မြင်မှု၏သော့ချက်ဖြစ်ရာ မိမိစိတ်ကို ပျော်ရွှင် ချမ်းမြေ့စေတတ်သည်။

ပျော်ရွှင်မှုနှင့် အောင်မြင်မှုသည် ဆက်စပ်နေ တတ်သည်။ အောင်မြင်မှုနှင့် ပျော်ရွှင်မှုအတွက် ဖော်မြူလာကို Andrew Matthews က A Sketch of How Life Works တွင် ဤသို့ဖော်ပြထားသည်။

- ပျော်ရွှင်မှု၊ စိတ်အားထက်သန်မှုနှင့်အတူ ရှင်သန်ပါ။
- သင်၏စိတ်ကူးစိတ်သန်းကို သင်အလိုရှိသော၊ ထင်ရှားသောရုပ်ပုံလွှာများအဖြစ် ဖန်တီးရန် အသုံးပြုပါ။
- နှစ်လိုဖွယ်ရာကောင်းသော ပျော်ရွှင်မှုနည်းလမ်း ဖြင့် သင့်ရည်မှန်းချက်များကို ရှေးရှုပြီး မဆုတ် မနစ်ကြိုးပမ်းပါ။
- ကြောက်ရွံ့မှုနှင့် မလိုမုန်းထားမှုမရှိဘဲ ရှင်သန် ပါ။
- စိတ်ပျက်ဖွယ်ရာများ ဖယ်ထုတ်ပစ်ပါ။
- ရင်ထဲမှ ခွင့်လွှတ်ပေးပါ။
- အကြောင်းရင်း တစ်စုံတစ်ရာမရှိဘဲ ချစ်ခင်ပါ။ လောကကြီးက ယုံကြည်ထားသည်မှာ “အောင်မြင်မှုက ပျော်ရွှင်မှုကို ဖြစ်စေ၏” ဖြစ်သည်။ အမှန်တရားအရဆိုရလျှင် ပျော်ရွှင်မှုသည် အောင်မြင် မှုကိုဖြစ်စေသည်။

ကမ္ဘာအနှံ့အပြားရှိလူငယ်အများစုသည် ပျော်ရွှင် ကြသည်။ ပျော်ရွှင်မှုကို လွမ်းမိုးသည်မှာ မျိုးရိုးဗီဇ၊ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးနှင့် ကံကောင်းခြင်းတို့ဖြစ်သည်။ ပျော်ရွှင်မှုကိုဖြစ်စေသော အရေးအကြီးဆုံးအချက်မှာ

စိတ်ချမ်းသာခြင်းနှင့် ကိုယ်ကျန်းမာခြင်းတို့ဖြစ်သည်။ ၈၄ ရာခိုင်နှုန်းသောလူငယ်များက သူတို့၏ကျန်းမာ ရေးသည် တန်ဖိုးအရှိဆုံးပစ္စည်းဟု ဆိုကြသည်။ နောက်ထပ် ထိပ်တန်းအရေးပါသောအချက်များမှာ မိတ်ဆွေများနှင့်ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်ခြင်း ၉၁ ရာခိုင်နှုန်း၊ မိသားစုဆက်ဆံရေး ၉၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ လေ့လာမှု ၈၉ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ငွေကြေး ၈၅ ရာခိုင်နှုန်း ဟုဆိုကြသည်။

ကွဲပြားခြားနားသောနိုင်ငံများအလိုက် လူငယ် များ၏ပျော်ရွှင်မှုအပေါ် ဦးစားပေးမှုအမျိုးမျိုးရှိသည်။ ဘာသာရေးအပေါ် ယုံကြည်မှုများ၏ အရေးပါမှုမှာ အင်ဒိုနီးရှား ၉၃ ရာခိုင်နှုန်း၊ နိုင်ဂျီးရီးယား ၈၆ ရာခိုင် နှုန်းရှိပြီး ဂျပန် ကိုးရာခိုင်နှုန်းနှင့် ပြင်သစ် ၁၈ ရာခိုင် နှုန်းအသီးသီးဖြစ်ကြောင်း လေ့လာမှုများက ဖော်ပြ သည်။ လုံလောက်သောငွေကြေးရှိခြင်းသည် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသားများတွင် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုအရေးပါပြီး အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံသားများတွင် အရေးပါမှု ၇၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။

Ref: (1) How Life Works by Andrew Matthews
Ref: (2) What makes young people happy, Internet



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၉၅၉ ဦး တွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၉ ဒသမ ၄၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၂၇-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာစည်းကမ်းများကို စနစ်တကျလိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူခြင်းအား အထူးဂရုပြုပေးပေးဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး (၂၆-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၇-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၂၀,၇၂၇) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁,၉၅၉) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၉.၄၅) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၇,၁၀၀,၄၇၂)ခုအားစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း (၅၈၆,၁၉၈) ဦးရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၁,၁၉၃) ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိစုစုပေါင်း (၅၃၃,၃၉၅) ဦး ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၅) ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၃၆၅) ဦး ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဦးတည်အပ်စုများသတ်မှတ်၍ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ (၂၆-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ လူဦးရေစုစုပေါင်း (၂၃,၅၈၆,၈၂၂) ဦးအား ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်၍ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်အပြည့် ထိုးနှံပြီးစီးသူ (၂၀,၉၁၉,၉၃၃) ဦး နှင့် ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီးစီးသူ (၂,၆၆၆,၈၈၉) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ (၂၆-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ရေစုစုပေါင်း (၄၄,၅၀၆,၇၅၅) ကြိမ် ထိုးနှံပြီး ဖြစ်ပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းပွားမှုကို Omicron (အိုမီခရွန်)နှင့်ပတ်သက်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများကို မျက်ခြည်မပြတ်စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိကာ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ် ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အသွားအလာကန့်သတ်၍ သီးသန့်ခွဲခြား ထားရှိရာနေရာ (Quarantine Center) များ၊ ကုသရေးစင်တာ (Treatment Center) များနှင့် အောက်ဆီဂျင်အပါအဝင် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ နီးနွယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလှူရှင်များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းများကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းပွားမှုကို Omicron (အိုမီခရွန်) ကူးစက်မှုကာကွယ်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအခြေခံစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာခြင်း၊ သံသယ ရောဂါလက္ခဏာရှိသူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်းသတင်းပေးပို့ခြင်း၊ အလှည့် ကျရရှိလာသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု မပျက်မကွက် အကြိမ်ပြည့်ခံယူခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးရန်ကျန်ရှိသူများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ပို့ဆောင်ပေးခြင်း စသည်တို့ကိုမမေ့မလျော့သတိပြု၍ ဆောင်ရွက်ကြပါရန်နှင့် ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများကို ကျရာကဏ္ဍမှတက်ကြွ

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၂၇-၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲဌာနအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၈၈၅) ခု	(၁၈၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၇၂) ခု	(၉) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၁၉၂) ခု	(၂၅) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၆၄) ခု	(၁၇၇) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၂,၀၄၄) ခု	(၁၉၂) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁,၇၀၂) ခု	(၂၉၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များရှိ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၅,၅၆၈) ခု	(၁,၀၈၄) ဦး
စုစုပေါင်း	(၂၀,၇၂၇) ခု	(၁,၉၅၉) ဦး

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအခြေအနေ (၂၆-၂-၂၀၂၂)ရက်နေ့

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု	အရေအတွက်
ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ	(၂,၆၆၆,၈၈၉) ဦး
ကာကွယ်ဆေး (၂)ကြိမ်အပြည့် ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ	(၂၀,၉၁၉,၉၃၃) ဦး
ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီး လူဦးရေနှင့် (၂)ကြိမ်အပြည့် ထိုးနှံပြီး လူဦးရေစုစုပေါင်း	(၂၃,၅၈၆,၈၂၂) ဦး
စုစုပေါင်း ထိုးနှံပြီးသော ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပေါင်း (Vaccine Doses)	(၄၄,၅၀၆,၇၅၅) ကြိမ်

စွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် အသိပေးတိုက်တွန်း နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ				
စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၈၀၅၆၀၂၉၃	၅၃၀၃၇၀၄၅	၉၇၂၉၃၀
၂။	အိန္ဒိယ	၄၂၉၁၆၁၁၇	၄၂၉၀၉၂၁	၅၁၃၇၅၆
၃။	ဘရာဇီး	၂၈၇၄၄၀၅၀	၂၆၀၈၅၅၁	၆၄၈၉၈၉
၄။	ပြင်သစ်	၂၆၆၄၆၇၃၂	၂၀၆၆၆၃၃၃	၁၃၈၀၅၉
၅။	ဗြိတိန်	၁၈၈၀၄၇၆၅	၁၇၁၅၃၂၅၃	၁၆၁၂၂၄
၆။	ရုရှား	၁၆၂၉၁၁၁၆	၁၃၄၅၈၉၁၀	၃၅၀၉၂၇
၇။	ဂျာမနီ	၁၄၆၃၃၅၁၁	၁၀၈၄၂၃၀၀	၁၂၃၂၈၃
၈။	တူရကီ	၁၃၉၇၅၃၈၉	၁၃၂၁၉၅၀၇	၉၄၀၂၆
၉။	အီတလီ	၁၂၇၃၂၆၈၀	၁၁၄၃၇၇၀၆	၁၅၄၄၁၆
၁၀။	စပိန်	၁၀၉၇၇၅၂၄	၉၁၈၁၇၂၈	၉၉၄၁၀

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်				
စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၅၅၃၉၃၉၄	၄၈၁၇၄၂၃	၁၄၈၀၇၃
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၆၆၁၀၄၉	၃၅၅၁၆၈၇	၅၆၄၀၁
၃။	မလေးရှား	၃၃၉၅၁၇၀	၃၀၆၃၅၆၀	၃၂၆၃၄
၄။	ဗီယက်နမ်	၃၂၁၉၁၇၇	၂၃၇၆၀၄၆	၄၀၀၅၀
၅။	ထိုင်း	၂၈၆၉၆၁၆	၂၆၃၇၈၇၉	၂၂၈၉၄
၆။	စင်ကာပူ	၆၉၆၆၅၂	၆၃၁၃၁၈	၉၉၉
၇။	မြန်မာ	၅၈၆၁၉၈	၅၃၃၃၉၅	၁၉၃၆၅
၈။	လာအို	၁၄၂၆၀၉	၁၄၀၀၉၉	၆၂၁
၉။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၉၉၂၀	၁၂၃၃၅၃	၃၀၃၂
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၅၉၄၄၇	၃၁၀၂၂	၁၂၁

အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ဒီဇယ်ဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချမှု အစီအစဉ်

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Shwe Byain Phyu Co., Ltd.	SBP(PakhoteKuu)	ချောက်ကန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ပခုက္ကူမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး။
၂	Kyaw San Co., Ltd.	KS(025)	ကသစ်ကန်ကျေးရွာ၊ အောင်လံမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး။
		KS(009)	ကိုင်းပင်ကျေးရွာ၊ ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး။
		KS(024)	ကိုင်းတောကြီးကျေးရွာအုပ်စု၊ မင်းဘူးမြို့နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး။
၃	Khine Khine Phyo Int'l Trading Co., Ltd.	Lucky 7	ကံပြားရွာ၊ မကွေး-နတ်မောက်မြို့နယ်။
		Min Bu Star	ကြာကန်ရွာ၊ မင်းဘူးမြို့နယ်။
၄	Best Oil Co., Ltd.	ထိပ်တန်း(အောင်လံ)	ပြည် - မကွေးလမ်း၊ Max Toll Gate အနီး၊ အောင်လံမြို့။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Shwe Byain Phyu Co.,Ltd.	SBP (Sagaing)	ဦးပိုင်အမှတ်(၇၁-၇၂)၊ F-၁၂/၅၁၃၊ စီးချောင်းရပ်ကွက်၊ စစ်ကိုင်းမြို့။ မန္တလေး - မုံရွာ လမ်းဘေး တပ်မ(၃၃)ရေ။
၂	Asia Energy Co., Ltd.	Asia Energy (မုံရွာ)	မန္တလေး-မုံရွာလမ်းမကြီး၊ မုံရွာတိုးတက်အကျော်၊ ထနောင်းတောအုပ်စု၊ မုံရွာမြို့။
၃	Best Oil Co., Ltd.	BOC(ကံတလူ-စစ်ကိုင်း)	စစ်ကိုင်း-မုံရွာ ကားလမ်းမကြီးဘေး၊ ကံတလူတိုးတက်အနီး။
		BOC (မုံရွာ)	မုံရွာ-ရေဦး ကားလမ်းမကြီးဘေး၊ ဖန်ခါးကျင်းကျေးရွာ မုံရွာမြို့။
		BOC (ရွှေဘို)	ရွှေဘို-မန္တလေး ကားလမ်းမကြီးဘေး၊ ရွှေဘိုမြို့အဝင်မုခ်ဦးအနီး။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Shwe Byain Phyu Co., Ltd.	SBP (ZaLonn)	အဒါးလမ်းနှင့် ပုပ္ဖါးလမ်းထောင့်၊ လမ်းမတော်မြောက်ရပ်ကွက်၊ ဧရာဝတီမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။
		SBP (Kyan Khinn)	တလင်းကွင်းကျေးရွာ၊ ကြံခင်းမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။
		SBP (MyanAung)	အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်၊ စာတံလမ်း၊ မြန်အောင်မြို့။
		SBP (KyoneMaNgae)	မြောင်းမြခရိုင်၊ ဝါးခယ်မမြို့နယ်၊ ကျုံမင်းမြို့၊ သီရိဗေသာရပ်ကွက်။
		SBP (InnGaPu)	အမှတ်-၁ ရပ်ကွက်၊ အင်္ဂုပျံမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။
၂	Kyaw San Co., Ltd.	KS(016)	ဆင်တုန်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ညောင်တုန်းမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။
		KS(023)	ထိပ်ဝဲကျေးရွာအုပ်စု၊ ညောင်တုန်းမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။
		KS(020)	မဲလီဒလကျေးရွာ၊ ညောင်တုန်းမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး။
၃	Moon Sun Energy	Tharmanya Phyo	မအူပင်-ဖျာပုံကားလမ်းမကြီး၊ ကျိုက်လတ်မြို့။
၄	Yadanar Kaung Kin Gems & Jewellery Co., Ltd	YKK-Maubin	မြို့ရှောင်လမ်းနှင့် ဘုရားလမ်းထောင့်(၂)ရပ်ကွက်၊ မအူပင်မြို့။
		YKK-Dedaye	ဒေးဒရတ်တားအနီး၊ ချဉ်းကပ်လမ်း(၂)ရပ်ကွက်၊ ဒေးဒရဲမြို့။
၅	Myint Myat Htut Khaung International Co., Ltd.	MMHK - PT	ကမ်းနားလမ်း၊ ရေပေါ်ဈေးအနီး၊ (၂) ရပ်ကွက်၊ ပုသိမ်မြို့။
၆	Aye Nyein Thar	Petro K Pathein	ပုသိမ်-မုံရွာ-ရေ အဝေးပြေးလမ်းမကြီး။
၇	Best Oil Co., Ltd.	PT Power (ပုသိမ်)	ကိုးဆူကျေးရွာ၊ ပုသိမ်-မုံရွာလမ်းမကြီး၊ ပုသိမ်မြို့။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Anawar Hlwam Co., Ltd.	DDPC Petrol Station 1	ကမြောက်လမ်း၊ တိုးချဲ့မြို့သစ်၊ ထိန်သစ်ရပ်၊ ထားဝယ်မြို့၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး။
		DDPC Petrol Station 2	ရင်ပြင်ပတ်လမ်း၊ ဗျောတောရပ်ကွက်၊ ထားဝယ်မြို့၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး။
၂	Shwe Myan Aung	Shwe Myan Aung (Sandawat)	ကျွဲကူးလမ်း၊ မြိတ်မြို့နယ်။
		Shwe Myan Aung (Kone Pauk)	ကုန်းပေါက်ရွာ၊ မြိတ်တောင်မြို့နယ်။

ကချင်ပြည်နယ်တွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Asia Energy Co., Ltd.	Asia Energy (မြစ်ကြီးနား-မြေမြင့်ဆိုင်)	အမှတ်(၅၃၃)၊ ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ မြေမြင့်ရပ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့။
		Asia Energy (မြစ်ကြီးနား-သီတာ)	ဦးပိုင်အမှတ် (၁၁/၂)၊ အကွက် (၉)၊ သီတာရပ်ကွက်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်၊ ကချင်ပြည်နယ်။
		Asia Energy (ရွှေညောင်ပင်)	ဦးပိုင်အမှတ် (၂၀)၊ ရွှေညောင်ပင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ဝိုင်းမော်မြို့နယ်၊ ကချင်ပြည်နယ်။
၂	Best Oil Co., Ltd.	BOC (ဗန်းမော်)	၃မိုင်၊ ရွှေပြည်သာရပ်ကွက်၊ ဗန်းမော် - မြစ်ကြီးနားလမ်း၊ ဗန်းမော်မြို့။
		BOC (မိုးညှင်း)	မန္တလေး-မြစ်ကြီးနားကားလမ်းမကြီးနှင့် မိုးညှင်းမြို့ရှောင်လမ်းဆုံ၊ အင်ကြင်းကုန်းကျေးရွာ မိုးညှင်းမြို့။

မွန်ပြည်နယ်တွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Kyaw San Co.,Ltd.	KS(013)	တာပသွန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ မုဒုံမြို့၊ မွန်ပြည်နယ်။
		KS(028)	ကျုံးဟောင်းရွာသစ်ကျေးရွာ၊ ရေးမြို့၊ မွန်ပြည်နယ်။
		KS(015)	ဒူးရင်းဆိပ်ကျေးရွာအုပ်စု၊ သထုံမြို့၊ မွန်ပြည်နယ်။
		KS(014)	ကျခတ်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ပေါင်မြို့၊ မွန်ပြည်နယ်။
၂	Khine Khine Phyo Int'l Trading Co., Ltd.	Ready	တူးမြောင်းရွာ၊ ရေးမြို့နယ်။
		KKP (Ahsin)	ရေးမြို့နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်။
၃	Anawar Hlwam Co., Ltd.	Yadana Petrol Station (မော်လမြိုင်)	မီးလောင်ပြင်လမ်း၊ မန္တလေးရပ်ကွက်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ မွန်ပြည်နယ်။
		Yadana Petrol Station (သံဖြူဇရပ်)	သံဖြူဇရပ်၊ ဝဲရတ်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ဝဲသွန်ချောင်းရွာ၊ မွန်ပြည်နယ်။
		Yadana Petrol Station (ရေး)	အထွာဝါရပ်ကွက်၊ ရေးမြို့၊ မွန်ပြည်နယ်။
၄	Best Oil Co., Ltd.	PT Power (မုတ္တမ)	မုတ္တမကျေးရွာ၊ ပေါင်မြို့။
		PT Power (မုပွန်)	ကျောက်ပြားစက်ရုံဝင်း၊ မုပွန်ရပ်ကွက်၊ မော်လမြိုင်မြို့။
		PT Power (ကျိုက်တုံ)	ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် အဝေးပြေးလမ်းမကြီး၊ မိုင်တိုင် ၁၁၁ မိုင် ၄ ဖာလုံ၊ ကျိုက်တုံမြို့။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Kyaw San Co., Ltd.	KS(022)	လင်းမူတောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ သံတွဲမြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ်။
		KS(002)	အံတော်ကွင်း၊ ဒွါရဝတ်မြို့သစ်၊ သံတွဲမြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ်။
		KS(021)	ကိုင်းရှည်ကျေးရွာ၊ တောင်ကုတ်မြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ်။
		KS(006)	မန်းကျည်မြိုင်ရပ်ကွက်၊ စစ်တွေမြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ်။
		KS(017)	အောက်ကျေးရွာအုပ်စု၊ အမ်းမြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ်။
		KS(012)	ဂွမြို့မရပ်ကွက်၊ ဂွမြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ်။
၂	Anawar Hlwam Co., Ltd.	Yadana Petrol Station (သံတွဲ)	ရွှေကျောင်းပြင်ရပ်ကွက်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်တွင် အထူးဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည့် ဒီဇယ်ဆီအရောင်းဆိုင်စာရင်း

စဉ်	ကုမ္ပဏီအမည်	အရောင်းဆိုင်အမည်	အရောင်းဆိုင်လိပ်စာ
၁	Shwe Byain Phyu Co., Ltd.	SBP(Muse)	မော်တောင်းကျေးရွာ၊ မော်တောင်းအုပ်စု၊ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ မူဆယ်မြို့။
၂	Kyaw San Co., Ltd.	KS(005)	မိုင်ယုကျေးရွာ၊ (၁၀၅)မိုင်၊ မူဆယ်မြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း။
		KS(003)	နောင်ဖော့ကျေးရွာအုပ်စု၊ လားရှိုးမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း။
		KS(007)	သာမိုင်ခန့်ကျေးရွာ၊ အောင်ပန်းကလေးမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း။
		KS(029)	ကြိမ်ဂနိုင်းကျေးရွာ၊ နောင်ချိုမြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း။
		KS(004)	ကိုးနဝင်းတောင်ခြေတံတားကြီးရပ်ကွက်၊ တောင်ကြီးမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း။
		KS(010)	ခိုမုန်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ကျောက်မဲမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း။
		KS(011)	ပန်စောက်မိန်းကျေးရွာအုပ်စု၊ သီပေါမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း။
		KS(018)	အော်ယော်ရပ်ကွက်၊ ပင်းတယမြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း။

ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ မောင်သိန်းဆိုင်၏ ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကို အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ ဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၂၅-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှအဆက်

“ဟုတ်တယ် ဖေဖေ။ ဖေဖေကို ကျွန်တော်ပြောခဲ့တာ မှတ်မိသေးသလား။ ဦးအောင်ခန့်ရဲ့သမီးခင်ခင်ကြီးနဲ့ ကျွန်တော်ဟာ သူ့စိမ်းဆန်မနေကြပါဘူးလို့။ သူနဲ့ ကျွန်တော် ချစ်ခဲ့ကြတယ်။ အဆုံးပြောရရင်တော့ ကန်တော့ပါရဲ့ ဖေဖေရယ်။ ခင်ခင်ကြီးမှာ ကျွန်တော်နဲ့ ကလေးရတဲ့အထိ ဖြစ်လာခဲ့တယ်”

“ကလေးရတယ်”

ဦးကောင်းမိုး အံ့အားသင့်သွားရသလိုရှိသည်။ ခင်သန်းနွဲ့မှာလည်း ပါးစပ်အဟောင်းသား ဖြစ်သွားသည်။

“ဟုတ်တယ် ဖေဖေ။ ဒါပေမဲ့ ကလေးဟာ အခုပျောက်နေတယ်။ ထားပါတော့ ဖေဖေရယ်။ အဓိကလိုချင်တဲ့အချက်က ကျွန်တော်ခင်ခင်ကြီးကို ချစ်တယ်။ အိမ်ထောင်ဖက်အဖြစ် ယူချင်တယ်။ ခက်နေတာက သူနဲ့ ကျွန်တော့်အကြားမှာ ပြဿနာတွေ အများကြီးရှိခဲ့တယ်။ ဒီပြဿနာတွေ ပြေပြေလည်လည်ဖြစ်ဖို့ဆိုတာ ဦးအောင်ခန့်ရဲ့ လွတ်မြောက်ရေးအပေါ်မှာ မူတည်နေတယ်။ ခင်ခင်ကြီးနဲ့ အပေးအယူသဘောမျိုးလုပ်ထားတယ်။ သူ့အနေနဲ့ ကျွန်တော့်ကို ခွင့်လွှတ်နိုင်ဖို့ဆိုတာ သူ့ဖေဖေရဲ့ လွတ်မြောက်ရေးကို ကျွန်တော်တို့ ဆောင်ရွက်ပေးမှ ဖြစ်နိုင်မလို့ ရှိနေတယ်”

ဦးကောင်းမိုး၏မျက်နှာမှာ တစ်စထက်တစ်စ အိုစာလာသည်။ မောင်မောင်ဦး၏စကားသံများကို ဆက်လက် ကြားနိုင်စွမ်း မရှိတော့သလို ဖြစ်သည်။ မျက်စိပျက်၊ မျက်နှာပျက် ဖြစ်လာလေသည်။

ထို့ကြောင့်လည်း မောင်မောင်ဦးသည် မိမိ၏ စကားကို ဖေဖေ နားမခံသာလာကြောင်း သိလာသည်။ အကြောင်း တစ်စုံတစ်ရာရှိမည်ဟု တွေးမိဟန်ဖြင့် စကားရပ်လိုက်သည်။

ဦးကောင်းမိုးသည် လက်လေးသစ်ခန့်ရှိသော အရက်ကို တစ်ကျိုက်တည်း မော့သောက်လိုက်သည်။

“ဒါကို အစက ဘာလို့ မပြောခဲ့တာလဲဟင်။ ဘာဖြစ်လို့ အခုမှ ပြောရသလဲ သားရဲ့”

သူက အပြစ်တင်စကားဆိုသည်။

“ဘာဖြစ်လို့လဲ ဖေဖေ”

မောင်မောင်ဦး နားမလည်နိုင်ဟန်ဖြင့် မေးသည်။ သူ့ရင်မှာ ထိတ်ခုန်လာသည်။

ဦးကောင်းမိုးသည် ခေါင်းကို လေးလေးပင်ပင် ကြီး ယမ်းခါပြသည်။

“ဒီစကားတွေကို စောစောက ပြောခဲ့ဖို့ကောင်းတယ်။ တစ်ရက်တည်းပဲဖြစ်ဖြစ် ကြိုပြီးပြောခဲ့ရင် ဒီလိုဖြစ်လာမှာ မဟုတ်ဘူး”

“အခု ဘာတွေဖြစ်ကုန်လို့လဲ ဖေဖေ။ အခုဘာတွေ ဖြစ်ကုန်ပြီလဲ”

မောင်မောင်ဦး ချောက်ချားစွာမေးသည်။



“သားပြောတာ သိပ်နောက်ကျသွားပြီ။ အခြေအနေတွေဟာ လွန်ကုန်ပြီ”

ဦးကောင်းမိုးသည် သားဖြစ်သူ၏မျက်နှာကို မကြည့်ဝံ့တော့သလို မျက်နှာကို ငုံ့လိုက်သည်။ ကြမ်းပြင်ကို စိုက်ကြည့်ရင်း တစ်ကိုယ်တည်း ညည်းညူဟန်ဖြင့် ခပ်တိုးတိုးဆိုသည်။

“အောင်ခန့် ဆုံးရှာပြီသား”

မောင်မောင်ဦးသည် ငြိမ်သက်သွားလေသည်။ တိတ်ဆိတ်သွားလေသည်။ ဘာပြောရမည်ကိုလည်း မသိတတ်တော့။ ဘာလုပ်ရမည်ကိုလည်း မတွေးတတ်တော့။ ဖခင်ဖြစ်သူ၏မျက်နှာကို မယုံကြည်နိုင်သည့်အသွင် စူးစိုက်ကြည့်နေသည်။ မယုံကြည်ကား မဟုတ်။ မယုံဝံ့ခြင်းသာ ဖြစ်လေသည်။

လူက ငြိမ်သက်တိတ်ဆိတ်နေသော်လည်း စိတ်အတွေးတို့ကား ယောက်ယက်ခတ်နေလေသည်။ ရင်ထဲမှာ ပြင်းစွာမြည်ဟိန်းနေသည့်နှယ်ရှိသည်။

ရုတ်ခြည်းဆိုသလို သူနှင့်ခင်သန်းနွဲ့တို့ မျက်လုံးချင်း ဆုံမိကြသည်။ ခင်သန်းနွဲ့၏မျက်လုံးများ အရောင်တောက်လာကြလေသည်။

ဦးကောင်းမိုးက ဦးအောင်ခန့်သေဆုံးရပုံကို ရှင်းပြသည်။ မိမိအား လည်ပင်းညှစ်သတ်ရန် ကြိုးစားပုံမှ စ၍ ပြောသည်။ မောင်မောင်ဦးသည် ထိုစကားများကို စူးစိုက် နားထောင်သည်။ စကားဆုံးလျှင် စောစောကလိုပင် တိတ်ဆိတ်သွားပြန်လေသည်။

“သား အခု အရက်သောက်တော့မယ်မဟုတ်လား” ဦးကောင်းမိုး၏ အမေး။

“မသောက်ဘူး ဖေဖေ။ ကျွန်တော် မသောက်ဘူး။ ဒီကိစ္စဟာ ကျွန်တော့်အတွက် အကြီးမားဆုံး ဆုံးရှုံးမှုပဲ။ အကြီးမားဆုံး နစ်နာမှုပဲ။ ကျွန်တော့်ဘဝ တစ်ခုလုံးဟာ ဒီကိစ္စကြောင့် ပျက်စီးခဲ့ရပြီလို့ နားလည်တယ်။ ကျွန်တော့် ရည်မှန်းချက်မှန်သမျှ အားလုံးအရည်ပျော်သွားပြီဖေဖေ။ ဘာတစ်ခုမှ မရှိတော့ဘူး။ ကျွန်တော့်ရင်ထဲ အသည်းထဲကို ဖေဖေ

ဝင်ကြည့်စေချင်တယ်။ အားလုံး အစိတ်စိတ်အမြွှာမြွှာ ဖြစ်ကုန်ပြီထင်ပါရဲ့ ဖေဖေရယ်”

မောင်မောင်ဦး၏ အသံမှာ ကြွေကွဲမှုလွှမ်းနေသည်။ လှိုက်လှဲဆို့နှင့်နေသည်။ ဦးကောင်းမိုးသည် ယခုမှပင် သားဖြစ်သူ၏ ခံစားရမှုများကို နားလည်ရသလို စာနာသော မျက်နှာဖြင့် မောင်မောင်ဦးကို စိုက်ကြည့်နေသည်။

“ကျွန်တော် အရက်မသောက်တာ အကြောင်းရှိတယ်။ အရင်တုန်းကဆိုရင် ကျွန်တော့်စိတ်ထဲမှာ တစ်စုံတစ်ခု ခံစားရပြီဆိုရင် အရက်နဲ့ ဖြေဖျောက်လို့ ရလိမ့်မယ်ထင်ခဲ့တယ်။ အရက်မူးအောင်သောက်ပြီး အရာရာကို မေ့ပျောက်နိုင်အောင် ကြိုးစားခဲ့တယ်။ အခုကိစ္စမှာတော့ ဒီနည်းကို ကျွန်တော် အသုံးမပြုချင်ဘူး။ ဘာနဲ့ပဲဖြေဖျောက်ဖြေဖျောက် ပြေပျောက်နိုင်လိမ့်မယ်လို့လည်း မထင်ဘူး။ ကျွန်တော့်ရင်ထဲမှာ ခံစားနေရတာတွေကို ဒီအတိုင်းပဲ ရှိစေချင်တယ်။ ခံစားရချင်သလောက် ခံစားရပေစေ၊ ရင်ထဲက အသည်းနုလုံးတွေ ကြွေချင်ကြွေပေစေ ကျွန်တော် ခံမယ် ဖေဖေ။ ဒါဟာ ခံစားသင့် ခံစားထိုက်တဲ့ဝေဒနာလို့ ကျွန်တော်အမှတ်ထားမယ်”

မောင်မောင်ဦးအသံသည် အခန်းတစ်ခုလုံး လွှမ်းနေသည်။ နံရံများနှင့် ရိုက်ခတ်ကာ ပွဲတင်သံသဖွယ် လွှင့်နေသည်။

သူ၏ မျက်နှာတွင် အလွန်ကြွေကွဲနာကြည်းရဟန် ပေါ်ပေါက်နေသည်။ မျက်လုံးအိမ်တွင် မျက်ရည် ရစ်ဝဲနေသည်။

ဦးကောင်းမိုးသည် သားဖြစ်သူအား မည်သို့ ဖျောင်းဖျနစ်သိမ့်ရမည် မတွေးတတ်တော့။ သား၏ မျက်နှာကိုလည်း ရဲရဲမကြည့်ဝံ့။ သူ့ကိုယ်တိုင်က တုန်လှုပ်ချောက်ချားခြင်းအရှိန်အငွေ့ကို ခံစားနေရဆဲဖြစ်၍လည်း ပြောစရာ စကားကို ရှာမတွေ့နိုင်တော့သလိုရှိသည်။

မောင်မောင်ဦး အထက်ထပ်သို့ တက်သွားသည်။ ဦးကောင်းမိုးသည် အရက်သောက်နေသည်။ နောက်တော့ သူသည် စားပွဲပေါ်သို့ ငိုက်စိုက် ကျကာ အိပ်ပျော်သွားလေသည်။

ဦးကောင်းမိုး အိပ်ပျော်သွားသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် ခင်သန်းနွဲ့ အထက်ထပ်သို့ လိုက်တက်လာသည်။ မောင်မောင်ဦး အဝတ်အစားများကို လက်ဆွဲအိတ်အတွင်း ထည့်နေကြောင်း မြင်ရသည်။

သူသည် ခင်သန်းနွဲ့အား စကားမဆို။ လှည့်မကြည့် ခင်သန်းနွဲ့သည် သူ့အပါးတွင်ရပ်ကာ သူ့လုပ်သမျှကို စောင့်ကြည့်နေသည်။

အတော်ချည်းကြာလျှင် သူမထံမှ အသံထွက်ပေါ်လာသည်။

“သူ ဒီအိမ်က သွားတော့မလို့လားဟင်”

မောင်မောင်ဦး မဖြေ။

“သူစိတ်ထိခိုက်နေတယ်ဆိုတာ သူများသိပါတယ်။ ဘယ်လိုခံစားရမယ်ဆိုတာလည်း သူများ

နားလည်ပါတယ်။ သူ့ကို သူများမနှောင့်ယှက်ပါဘူး။ သူများကို လူတစ်ယောက်လို သဘောထားပြီး မေးတာဖြေစမ်းပါဦး။ သူ ဒီအိမ်က တကယ်သွားတော့မှာလား”

မောင်မောင်ဦးသည် ခင်သန်းနွဲ့အား မကြည့်ဘဲ အဖြေပေးသည်။

“ဟုတ်တယ်”

“ဘယ်ကိုသွားမှာလဲဟင်”

“ဘယ်ကိုသွားရမယ်ဆိုတာတော့ မသိဘူး။ ကမ္ဘာဆိုတာ အကျယ်ကြီးပါ။ ရောက်ချင်တဲ့နေရာ ရောက်ပေါ့။ မြေဦးတည့်ရာပေါ့”

“သူများလည်း လိုက်ခဲ့မယ်လေ”

“မလိုပါဘူး”

“သူများပြောထားတာ မှတ်မိသေးသလား”

“ဘာကိုလဲ”

“သူမရှိရင် သူများလည်း ဒီအိမ်မှာ မနေတော့ဘူးဆိုတာလေ”

မောင်မောင်ဦးသည် ခင်သန်းနွဲ့အား စိတ်ပျက်လက်ပျက် အမူအရာဖြင့် စိုက်ကြည့်သည်။

“မင်းနဲ့ ဘာမှမဆိုင်ပါဘူး ခင်သန်းနွဲ့”

“ဆိုတာ မဆိုင်တာ ထားပါ။ သူများကိုယ်တိုင် ဒီအိမ်မှာ မနေချင်တော့တာ”

“ဒါဖြင့်ရင်လည်း အမိသဘောပဲလေ။ အမိနေချင်နေ၊ မနေချင်သွားပေါ့။ ဒါပေမဲ့ အမိဒီအိမ်က ဆင်းတာဟာ ကိုယ်နဲ့တော့ မပတ်သက်စေချင်ဘူး”

ခင်သန်းနွဲ့သည် မောင်မောင်ဦးထံ တိုးကပ်လာသည်။ လက်မောင်းတစ်ဖက်ကို ဆွဲကိုင်ကာ မျက်နှာနှင့် အပ်ထားလိုက်သည်။

“သူနဲ့အတူ သူများကိုပါ ခေါ်သွားပါလားဟင်”

မောင်မောင်ဦး ခင်သန်းနွဲ့ မျက်နှာကို စိုက်ကြည့်သည်။ ထိုနောက်ခေါင်းကိုလေးပင်စွာ ယမ်းခါပြသည်။

ခင်သန်းနွဲ့မှာ ဝမ်းပန်းတနည်း ဖြစ်သွားသည်။

“သူစောစောကပြောတဲ့ မိန်းကလေး၊ အဲခင်ခင်ကြီးဆိုတာကို သူ့ခေါ်သွားမှာလား”

“ရများရမယ်ဆိုရင်တော့ ခေါ်ချင်လိုက်တာမှ တစ်ပိုင်းသေနေတာပေါ့။ ဒါပေမဲ့ မင်းအကြားပဲ မဟုတ်လား။ ကိုယ်ဘယ်လိုလုပ် ခေါ်လို့ရတော့မှာလဲ။ သူ့ အဖေဆုံးကြောင်းသာ သိရရင် ကိုယ့်ကို လူညာဆိုပြီး ခါးခါးသီးသီး မုန်းနေတော့မှာပဲ။ ကိုယ့်ရည်မှန်းချက်တွေ အားလုံးပျက်သွားတာပဲ။ အားလုံး ရေစုန်မျောကုန်တော့တာပဲ။

“ဒါဖြင့် သူ့နောက်ကို သူများလိုက်လာရင် ဘာအနှောင့်အယှက်မှ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး”

ခင်သန်းနွဲ့က သူလိုချင်သည်ကို ဆွဲပြောသည်။

“ကိုယ်အပြတ်ပြောမယ် ခင်သန်းနွဲ့ မင်းကို ခေါ်မသွားနိုင်ဘူး ဒါပဲ”

မောင်မောင်ဦးသည် ခင်သန်းနွဲ့ ဆုပ်ကိုင်ထားသော လက်ကိုဆွဲနုတ်လိုက်သည်။ သားရေအိတ်ကို ပိတ်လိုက်သည်။

“အခု သွားတော့မလို့လား”

“အင်း”

“ညကြီးမင်းကြီးပဲ”

“ဘာဖြစ်ဖြစ်ပေါ့”

မောင်မောင်ဦး အိမ်အောက်ထပ်သို့ ဆင်းခဲ့သည်။ ခင်သန်းနွဲ့ လိုက်ပါလာသည်။

“မသွားပါနဲ့လားကွယ်”

ခင်သန်းနွဲ့က ဖျက်နေပြန်သည်။

မောင်မောင်ဦးသည် စားပွဲတွင် ခေါင်းစိုက်လျက် အိပ်ပျော်နေသော ဖခင်ဖြစ်သူဘက်သို့ လှမ်းကြည့်သည်။ ထို့နောက် ခင်သန်းနွဲ့ကို ပြောသည်။ ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

ဆရာမောင်သိန်းဆိုင်၏ “ရေနံ့သာ ခင်ခင်ကြီး” စာအုပ်အား စာရေးသူ၏ မိသားစု ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာတည်း

“ဦးကောင်းမိုးသည် သားဖြစ်သူ၏မျက်နှာကို မကြည့်ဝံ့တော့သလို မျက်နှာကို ငုံ့လိုက်သည်။ ကြမ်းပြင်ကို စိုက်ကြည့်ရင်း တစ်ကိုယ်တည်း ညည်းညူဟန်ဖြင့် ခပ်တိုးတိုးဆိုသည်။

“အောင်ခန့် ဆုံးရှာပြီသား”

မောင်မောင်ဦးသည် ငြိမ်သက်သွားလေသည်။ တိတ်ဆိတ်သွားလေသည်။

ဘာပြောရမည်ကိုလည်း မသိတတ်တော့။ ဘာလုပ်ရမည်ကိုလည်း မတွေးတတ်တော့။

ဖခင်ဖြစ်သူ၏မျက်နှာကို မယုံကြည်နိုင်သည့်အသွင် စူးစိုက်ကြည့်နေသည်။

မယုံကြည်ကားမဟုတ်။ မယုံဝံ့ခြင်းသာ...”

တောင်သူလယ်သမားနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး မျိုးစပါးအခမဲ့ဖြန့်ဝေ

တောင်သာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

တောင်သူလယ်သမားနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်သာမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန နွေစပါးဧက ၁၀၀ တစ်ဧကထွက်နှုန်း တင်း ၁၂၀ ထွက်ရှိရေး စံပြကွက် စိုက်ပျိုးမည့် တောင်သူများအား စပါးအထွက်နှုန်းတိုးစေရန် တောင်သူနည်းပညာပေး ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး မျိုးစပါးအခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ပြုလုပ်သည်။

တောင်သာမြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်ဖြူမာက နွေစပါး တစ်ဧက တင်း ၁၂၀ ထွက်ရှိရေး လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်သည့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့် ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးရန်၊ ပေါင်စနစ်ဖြင့်ပျိုးထောင်ရန်၊ ပျိုးခင်းစနစ်တကျပြုစုရန်၊ ပျိုးသက် ၂၀ ရက်သားထက်မကျော်လွန်စေဘဲ ရွှေ့ပြောင်းစိုက်ပျိုးရန်၊ တစ်ဧကကောက်ကွက် ၁၂၀၀၀ မှ ၁၅၀၀၀ ဝင်ဆုံးရေး စိုက်ပျိုးရန်၊ ရေသွင်းရေထုတ် မှန်ကန်စေရေး ဆောင်ရွက်ရန်၊ ပေါင်းမြက် ကင်းစင်စေရေး ဆောင်ရွက်ရန်၊ သဘာဝမြေဩဇာနှင့် ဓာတ်မြေဩဇာ အချိန်ကိုက် အချိုးကျသုံးစွဲရန်၊ ဘက်စုံပိုးမွှား ရောဂါကာကွယ် နှိမ်နင်းနည်းစနစ် အသုံးပြု၍ ပိုးမွှားရောဂါများ ကင်းစင်ရေးဆောင်ရွက်ရန်၊ အလေအလွင့်နည်းစေရန် မောင်းညှိချိန်တွင် တလင်းပျောက်စနစ်ဖြင့် ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်များ အသုံးပြု၍ ရိတ်သိမ်းရန်တို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တစ်ဧကလျှင် မနောသုခ (RS) မျိုးသန့်စပါး တစ်တင်းနှုန်း ဖြင့် ဧက ၁၀၀ အထွက် မျိုးစပါး တင်း ၁၀၀ ကို တောင်သူ ၆၈ ဦးထံ အခမဲ့ဖြန့်ဝေသည်။

တောင်သာမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ် နွေစပါး စိုက်ပျိုးရာသီတွင် ကျောဇီ မြစ်ရေတင်၊ ကျောက်တလုံးဆည်၊ ဆင်တံဆည်၊ တောင်သာဆည်၊ ဝဲလောင်ဆည်၊ ဝဲလောင်ဆည်ရေသောက်ဒေသများတွင် နွေစပါးဧက ၁၂၀၀ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးလျာထားကြောင်း သိရသည်။

ကျော်မျိုးနိုင်(တောင်သာ)

တောင်သူလယ်သမားနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ခရိုင်အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရုံး တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်မည်

ပုတာအို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

ကချင်ပြည်နယ် ပုတာအိုခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ မတ် ၂ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် တောင်သူလယ်သမားနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပုတာအို ခရိုင် အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနရုံးကို ပုတာအိုမြို့ မရပ်ကွက်၌ မတ် ၂ ရက်တွင် တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်းကချင်ပြည်နယ် အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ပြည်နယ် ဦးစီးမှူး ဦးအောင်မောင်းထံမှ သိရသည်။

ခရိုင်အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ရုံးဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးသီးနှံများ၊ ကြိမ်၊ ဝါးနှင့် အိမ်တွင်းစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ ခိုင်မာအားကောင်း၍ ဒေသခံပြည်သူများ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းနှင့် မိသားစုဝင်ငွေ ပိုမိုရရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖုန်ကန်(ပုတာအို)

မြင်းမူ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြင်းမူမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနသည် သန္ဓေ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်းကာ ယမန်နေ့က ရေပြင်အသက်ကယ် ရှာဖွေခြင်း၊ မီးလောင်မှုများ ဖြိုခွဲသတ်ခြင်း အပါအဝင် အထပ်မြင့်အဆောက်အအုံများတွင် မီးလောင်မှုဖြစ်စဉ်များနှင့် ငလျင်လှုပ်ခတ်ခြင်းကြောင့် ပိတ်မိနေသောပြည်သူများ၏ အသက်ကို ကယ်ဆယ်ရာတွင် ခေတ်မီနည်းပညာသုံးပစ္စည်းများကို ကျွမ်းကျင်စွာကိုင်တွယ် အသုံးပြုနိုင်ရေး ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အချိန်နှင့်နေရာမရွေးဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် မီးလောင်ခြင်း၊

ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်

ရေကြီးခြင်း၊ တောင်ပြိုခြင်း၊ ငလျင်လှုပ်ခတ်ခြင်း စသည့်မျှော်မှန်းမရနိုင်သည့် ဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်လာပါက ပြည်သူတို့၏ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်ဥစ္စာများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု နည်းပါးစေရေးနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ခေတ်မီပစ္စည်းများအသုံးပြုရသည့်အတွက် မီးသတ်ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ ကိုင်တွယ် အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် အရေးကြီးလာကြောင်း၊ ယင်းကြောင့် လေ့ကျင့်မှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ် လုပ်ဆောင်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်ကျော်ဦးက ပြောကြားသည်။



လေ့ကျင့်ရာတွင် အထပ်မြင့် ခြင်းနှင့် မြေပြင်သို့ ချောမောစွာ အဆောက်အအုံတွင် ငလျင်ဒဏ် ကယ်ထုတ်ခြင်းကို လေ့ကျင့်ခြင်းကြောင့်ပိတ်မိနေသူ ပြည်သူများ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အောင်စိုးဖေ (မြင်းမူ)

ငလျင်ဘေးဒဏ်ဆိုင်ရာ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံတကာစံသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ လေ့ကျင့်

ကျောက်ပန်းတောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ငလျင်ဘေးဒဏ်ဆိုင်ရာ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းကို ယမန်နေ့နံနက် ၉ နာရီက အဆိုပါမီးသတ်ဦးစီးဌာနရုံးတွင် နိုင်ငံတကာစံသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

စုဖွဲ့ဆောင်ရွက်

အဆိုပါ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်မှု ဆောင်

ရွက်ရာသို့ ညောင်ဦးခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာန ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးထက်အောင် တက်ရောက်အားပေးခဲ့ပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်နိုင်လင်း၊ စခန်းမှူး ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးမျိုးပိုင်သူထွေးနှင့် ဝန်ထမ်းများက ငလျင်ဘေးဒဏ်နှင့်ပတ်သက်၍ သဏ္ဍာန်တူရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို သတ်မှတ်အဆင့်အတိုင်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စုဖွဲ့ဆောင်ရွက်ကြသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ဒီငလျင်ဘေးဒဏ် ရှာဖွေ

ကယ်ဆယ်ရေးဆိုင်ရာ သဏ္ဍာန်တူ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်မှုကို နိုင်ငံတကာသတ်မှတ်ချက်တွေဖြစ်တဲ့ စံ(၅)ချက်နဲ့အညီ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ပြောကြား

“ငလျင်ဘေးဒဏ်တို့ မီးဘေးအန္တရာယ်တို့၊ ရေဘေးအန္တရာယ်တို့ စတဲ့သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တွေနဲ့တွေ့ကြုံလာရင် တပ်ဖွဲ့ဝင်တွေရဲ့စုဖွဲ့မှုနဲ့ အချိန်တိုတိုအတွင်း ထိခိုက်လူနာများကို ရှာဖွေကယ်ဆယ်ခြင်းလုပ်ငန်းတွေကို အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်နိုင်အောင်နဲ့ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာပစ္စည်းတွေကိုလည်း ကျွမ်းကျွမ်းကျင်ကျင် ကိုင်တွယ်အသုံးပြုတတ်အောင် အခုလိုသဏ္ဍာန်တူ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်နေခြင်းဖြစ်ပါတယ်” ဟု မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်နိုင်လင်းက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်မှုကို မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်နှစ်စီး၊ လူနာတင်ယာဉ် တစ်စီးနှင့် အတူ သန္ဓေမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်နှင့် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် စုစုပေါင်း ၃၅ ဦးတို့ ပါဝင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေအောင်(ပြန်/ဆက်)



* စာမျက်နှာ ၂၃ မှ

၃	Asia Energy Co., Ltd.	Asia Energy (မူဆယ်)	တိုးဂိတ်အနီး ၁၀၅ မိုင်ဆီဆိုင်တန်း၊ မိုင်းယုကျေးရွာ
၄	Myint Myat Htut Khaung International Co.,Ltd.	Nilar Yoma (Taungyi)	ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်းမကြီး၊ ဂေါက်ကွင်းရွှေ၊ သစ်တောရပ်ကွက် တောင်ကြီး
		Lucky7 Petroleum (AP)	မိတ္ထီလာ-တောင်ကြီးလမ်း၊ ကလေး-အောင်ပန်းလမ်းဆုံ၊ ရှမ်းတောင်
		Lucky7 Petroleum (TLL)	ကလေး-တောင်ကြီးလမ်း၊ တောင်လေးလုံးကျေးရွာ၊ ရွှေညောင်မြို့
		Lucky7 Petroleum (LS)	လားရှိုး-မူဆယ်လမ်း၊ Old AT gate ၁၅ ရပ်ကွက်၊ လားရှိုး၊ ရှမ်းမြောက်
		Lucky7 Petroleum (Pdy)	မိတ္ထီလာ-ပင်းတယ်လမ်း၊ အောင်ပန်း၊ ရှမ်းတောင်
		Lucky7 Petroleum (KN)	မန္တလေး-လားရှိုးလမ်း၊ ခေးနင်းကျေးရွာ၊ လားရှိုး၊ ရှမ်းမြောက်
၅	Best Oil Co.,Ltd.	BOC (လားရှိုး)	မန္တလေး-မူဆယ်ကားလမ်းမကြီးဘေး၊ လားရှိုးမြို့ရှောင်လမ်းဆုံအနီး၊ မယ်ဟန်ကျေးရွာ

		BOC (မူဆယ်)	မန္တလေး-မူဆယ်ကားလမ်းမကြီးဘေး၊ မော်တောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ မူဆယ်မြို့နယ်။
		BOC (သီပေါ)	မန္တလေး-လားရှိုးကားလမ်းမကြီးဘေး၊ နမ့်လန်လမ်းဆုံ၊ ဒိုလုံကျေးရွာ
		BOC (အောင်ပန်း)	အမှတ်(၂၂) ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးဘေး၊ ကလေးတိုးလ်ဂိတ်အနီး၊ ကလေးမြို့
		BOC (တောင်လေးလုံး)	အမှတ် (၉/၂) ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးဘေး၊ တောင်လေးလုံးကျေးရွာ။
		BOC (နမ့်စန်)	အမှတ်(၇၁)(၇၂) (၇၄)တောင်ကြီး-ကျိုင်းတုံလမ်း၊ ထင်းရှူးမြိုင်ကျေးရွာ၊ နမ့်စန်မြို့
		BOC (ရွှေစင်ယော်-၅)	အမှတ် ၁၂၂၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ မင်္ဂလာဦးရပ်ကွက်၊ တောင်ကြီးမြို့
		BOC (ရွှေစင်ယော်-၄)	ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ မြကန်သာလမ်းထောင့်၊ ညောင်ရွှေဟော် ကုန်းရပ်ကွက်၊ တောင်ကြီးမြို့။
		BOC (ချယ်ရီ)	တောင်ကြီး-ကျိုင်းတုံ ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး၊ တောင်ကြီးမြို့။
		BOC (ရွာငံ)	ရွာငံ - အောင်ပန်းလမ်းမကြီး၊ ရွာငံမြို့။
၆	Gon Yi Soe Trading Co.,Ltd.	Black Gold (Nawngkhio)	မန္တလေး-လားရှိုး ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးဘေး၊ နောင်ချိုမြို့နယ် မြေဖြစ်ပင်ရွာ။

မင်းကုန်းတိပိဋက-နိကာယသာသနာပြုဥပဋ္ဌာနအဖွဲ့ လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်

မြန်မာနိုင်ငံတော်တွင် အဆင့်မြင့်တိပိဋကဓရ ပရိယတ္တိစာပေများကို သင်ကြားပို့ချနေသည့် ကျေးဇူးတော်ရှင် မင်းကုန်းတိပိဋကဓရဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက ဘဒ္ဒန္တဝိစိတ္တသာရာဘိဝံသ ဆရာတော်ကြီး ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်တော်မူခဲ့သော တိပိဋက-နိကာယကျောင်းတိုက်ကြီးများတွင် ဓမ္မာစရိယအောင်မြင်ပြီး တိပိဋက(၁)ပုံအောင်၊ (၂)ပုံအောင်၊ (၃)ပုံအောင်၊ (၄)ပုံအောင် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ပိဋကတ်စာပေများကို ကျက်၊ အံ၊ ကြ၊ ကြည့်၍ ဓမ္မက္ခန္ဓာပေါင်း(၈၄၀၀၀) တို့ကို နှလုံးအိမ်၌ တိန်းအောင်းစေလျက် သီတင်းသုံး နေထိုင်တော်မူကြသော သာသနာ့အာဇာနည်အရှင်သူမြတ် အပါး(၁၅၀)တို့အား ဆွမ်း၊ ပစ္စည်းလေးပါး၊ မပူမပင် မကြောင့်မကြရလေအောင် တိ-နိအဖွဲ့များမှ ကြီးပမ်းဆောင်ရွက် တော်မူ၍ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား အရက်ဆွမ်း၊ နေ့ဆွမ်း၊ နေ့ည စတုမဂ္ဂ အချို့ရည်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း လျက်ရှိပါသည်။

၁။ ဆွမ်းပဒေသာပင်တစ်ပင်လျှင်	ကျပ်-၁၀၀၀၀/-	ပိတ်ရက်
၂။ ပစ္စည်းလေးပါးပဒေသာပင်တစ်ပင်လျှင်	ကျပ်-၂၀၀၀၀/-	မရှိ
၃။ ဓမ္မ စီး ဆေးပဒေသာပင်တစ်ပင်လျှင်	ကျပ်-၅၀၀၀/-	လှူဒါန်း
၄။ စာအောင်ဆွန်းပဒေသာပင်တစ်ပင်လျှင်	ကျပ်-၅၀၀၀/-	နိုင်
၅။ ကျောင်းရှိသံဃာအကုန် အရက်ဆွမ်း	ကျပ်-၇၅၀၀၀/-	ပါသည်

၆။ ကျောင်းရှိသံဃာအကုန်နေ့ဆွမ်း ကျပ်-၁၅၀၀၀/-
လှူဒါန်းပြီး အနုဂါမိကရွှေအိုးကြီးမြှုပ်နှံ၍ ပရိယတ္တိသာသနာတော်ကြီးအား ချီးမြှောက်တော်မူကြရန် နိဗ္ဗာန် အကျိုးပျော်၍ နှီးဆော်အပ်ပါသည်။ ဆွမ်းပဒေသာပင်များ (၁၀၀၀)စီပြည့်တိုင်း မှတ်တမ်းတင်စာအုပ်ထုတ်၍ ရေစက်ချ ပွဲအခမ်းအနားကို ရန်ကုန်မြို့၊ တိပိဋကကျောင်းတော်၌ ကျင်းပပြုလုပ်ပါသည်။
မှတ်ချက်။ ။အရက်ဆွမ်းနှင့်နေ့ဆွမ်းနှုန်းထားကို(6.8.2020)မှစတင်၍ ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်သောဌာနများ

၁။ တိ-နိ ရန်ကုန်၊ တိပိဋကကျောင်းတော်၊ အမှတ်(၁၂)၊ စကားဝါလမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊
-မြန်မာစီးပွားရေးဘဏ်၊ ငွေစုဘဏ်(၂)၊ ရန်ကုန် A/C No.SS.177064
-KBZ BAHOSI BR Yangon. A/C No.061-301-06100094501 -ဦးသိန်းလွင်
-AGD Bank(MGTN), A/c 3240301000254013
-CB Bank A/C 0002600 1000 28851
AYA Bank A/C 40020682989
A - Bank A/C - 0014010200009553
ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၄၀၄၉၂၊ ၂၂၂၂၇၇၊ ၂၂၂၂၇၈၊ ၂၂၂၂၇၉၊ ၀၉-၄၄၃၀၉၉၉၅

၂။ တိ-နိ မန္တလေး၊ အမှတ်(၁၉)၊ ၂၆(ဘီ)လမ်း၊ ပိုက်ကူးရပ်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း-၀၉၇၆၇၆၄၀၄၄

၃။ တိပိဋက-နိကာယ မော်လမြိုင်ကျောင်းတိုက် ၃၇ လမ်းနှင့် ၃၈ လမ်းကြား၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမ၊ ရန်ကုန်။
ဖုန်း-၀၉-၄၄၃၀၉၉၉၅၊ ၀၉၇၆၇၆၇၆၇၆

မူးယစ်ကိုပစ် ပန်းတိုင်သစ်
စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်

ကွန်ပျူတာအခန်းရောင်းမည်
ရန်ကင်း၊ မိုးကောင်းလမ်းမ
ပေါ်ရုံ (1600)Sqft အကျယ်ရှိ
(၄)လွှာတိုက်ခန်း။
Ph:09-253288974,
09-974585754

ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် လက်ရွေးစင် ဖူဆယ်အသင်းများ ထိုင်းဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်မည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
(၃၁) ကြိမ်မြောက် ဗီယက်နမ်ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ရန် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်နေသည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ဖူဆယ်အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးအသင်းသည် ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲများတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်သည်။
ထိုင်းဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် ထိုင်းလက်ရွေးစင် ဖူဆယ် အသင်းများ ပြိုင်ပွဲအကြိုပြင်ဆင်မှုအဖြစ် ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့ဖူဆယ် အသင်းများအနေဖြင့် ပြိုင်ပွဲနှစ်ခုစလုံးတွင် ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ထိုင်းဖိတ်ခေါ် အမျိုးသားဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲကို မတ် ၁၅ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အသင်း ခြောက်သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် အိမ်ရှင်ထိုင်းအပါအဝင် မြန်မာ၊ အိုမန်၊ မော်လဒိုက်၊ တာဂျစ်ကစ္စတန်နှင့် မွန်ဂိုလီးယားလက်ရွေးစင်အသင်းတို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အမျိုးသမီးဖိတ်ခေါ် ဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲကိုမူ ဧပြီလတွင်ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများနှင့် ကျင်းပမည့်ရက်တို့ကို ထပ်မံထုတ်ပြန်မည်ဖြစ်သည်။
ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသားဖူဆယ်အသင်းသည် ဇန်နဝါရီလမှစ၍ ပဏာမကစားသမား ၂၂ ဦးဖြင့် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်နေပြီး နည်းပြချုပ်အဖြစ် ထိုင်းနိုင်ငံသား ဘန်လက်ချာယိုဝန်က ကိုင်တွယ်လျက်ရှိသည်။ မြန်မာအမျိုးသားဖူဆယ်အသင်း သည် ထိုင်းဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ဆက်လက်နေထိုင်လေ့ကျင့်မည်ဖြစ်ပြီး ဧပြီလတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ကျင်းပမည့် အာဆီယံဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးဖူဆယ်အသင်းကို နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးတင်မောင်ဌေးက ကိုင်တွယ်နေပြီး ပဏာမကစားသမား ၂၀ ကျော်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည်။ ယင်းအသင်းကို အမျိုးသားအသင်းနည်းပြချုပ် ဘန်လက်ချာယိုဝန်က နည်းစနစ်အကြံပေးအဖြစ် ဆောင်ရွက် နေသည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးဖူဆယ်အသင်းကို ၂၀၁၇ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲနောက်ပိုင်း တစ်ကျော့ပြန် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းခြင်းဖြစ်သည်။
ကိုညီလေး

မနက်ဖြန်နံနက်အထိ ခန့်မှန်းချက်
နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျနှင့် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်းနှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းပြီး ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် အများအားဖြင့် သာယာမည်။
မိုး/ဇလ

Myanmar Digital News
နောက်ဆုံးရရှိသည့်တိုင်းနှင့်နိုင်ငံတကာ သတင်းအတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံ၊ The Global New Light Of Myanmar နေ့စဉ်ထုတ် သတင်းစာ (၃)စောင်ကို အွန်လိုင်းကနေ အလွယ်တကူ ဖတ်ရှုနိုင်ပြီး
www.mdn.gov.mm

Myanmar Digital News နဲ့ နေ့စဉ်သတင်းတွေ ရယူဖတ်ရှုလိုက်ပါ...

- အွန်လိုင်းကနေ အမြို့မြို့အနယ်နယ်က သတင်းတွေကို မှန်မှန်နဲ့ မြန်မြန် ဖတ်ရှုချင်သလား။ မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံနဲ့ The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတွေကို Online ပေါ်မှာပဲ ဖတ်ချင်သလား။ Download ဆွဲပြီး Offline နဲ့ပဲ ဖတ်ချင်သလား။
- Myanmar Digital News အမည်နဲ့ Mobile Application ကို Android, IOS တို့နဲ့လည်း အလွယ်တကူ ရယူဖတ်ရှုနိုင်ပါပြီ။
- အင်္ဂလိပ်ဘာသာနဲ့ ဖတ်ရှုချင်သူတွေအတွက်လည်း English Version နဲ့ ဖတ်ရှုနိုင်ပါပြီ။
- လွယ်ကူမြန်ဆန်စွာ ဖတ်ရှုချင်သူတွေအတွက် Myanmar Digital News မှာ အခုပဲ ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုလိုက်ပါ။
- မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံနဲ့ The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတွေကို ရက်စွဲအလိုက် ရှာဖွေဖတ်ရှုနိုင်ပါပြီ။

★ STAR ★
ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း၊
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊
ဆိပ်ကမ်းရိပ်မြေကွက်များ
ဝယ်လိုသည်။
09-43088052
09-260660405
09-421067330

အောင်ကမ္ဘာ
ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)
ဆိပ်ကမ်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊
မြောက်ပိုင်း၊ ရွှေပေါက်
မြေကွက်များဝယ်လိုသည်။
အိမ်အရောက်ငွေချေသည်။
ပွဲပေးရန်မလိုပါ။
09-43118200
09-450096155

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းအမှတ်(၉၀)၊ ဧဇာ(၃)လမ်း၊ အမှတ်(၂၆၄)၊ နှစ်(၆၀) ဝန်မြေ (၄၀'x၆၀') ရှိ ခေါ်မြေမြေဆွေ ဝန်မြေအမည်ပေါက်ကို တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ရောင်းချခွင့်ရှိသူ ဦးထွန်းထွန်းမြင့် (၁၂/ခရန(နိုင်)၁၃၆၈၅၇)၏ ရောင်းချသည့် မြေကွက်အကျယ် (၂၀'x၆၀') အား အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့၏ အရပ်အရင်းကင်းရှင်းကြောင်း ဝန်ခံကတိပြု၍ ရောင်းချရာ ကျွန်ုပ်ခေါ်နယ် နယ်ဝင်း မှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေ ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ မြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လို့သူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ခိုင်လုံသော စာရွက် စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများဖြင့် လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးမြောက်အောင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြော်ငြာ အပ်ပါသည်။
ခေါ်နယ်နယ်ဝင်း
[၁၂/ခရန(နိုင်) ၀၇၈၅၇၇]
ဖုန်း-၀၉-၄၄၀၀၀၀၅၈၅

“ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်”
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-(၆၂)၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ်-(ကဲဘဲ)၊ မြေကွက်အမှတ်-(၁၀/ကဲ) အရ မြေဧရိယာ-(၀.၂၅၀)ဧကရှိ (လ/န-၃-ခ)ရပြီး မြေပိုင်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အမှတ်-(၁၉/၇)၊ ကန်ရိပ်သာလမ်း၊ (၁၀)-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်ဟုခေါ်တွင်သော အဆောက်အဦအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးတို့သည် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနကွပ် ဦးခင်မောင်လှ (KLN-၀၄၄၂၆၇ ၊ ၁၂/ဗတထ(နိုင်)၀၂၀၃၉၈)နှင့် ခေါ်ခင်ကြည်ဌေး (ခ) ခေါ်ကြည်ကြည်ဌေး (N/RGN-၀၀၅၀၅၂ ၊ ၁၂/ဗတထ (နိုင်) ၀၂၄၅၇၈) တို့ ပူးတွဲအမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်ကြပြီး၊ ၎င်းတို့ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေ ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။
အဆိုပါမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အဆောက်အဦအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့နှင့်ပတ်သက်၍ ဆိုင်ရေးဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထားဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ၎င်းနေ့ရက်နောက်ပိုင်းတွင် အရောင်းအဝယ်မှတ်ပုံတင်စာချုပ်ကို အပြီးချုပ်ဆို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးသွင်ဇာနည်ဦး(ဥပဒေဘွဲ့) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၈၄၇၄)
အမှတ်-(၁၇၆) ပထမထပ်၊ မိဘရိပ်မွန်အိမ်ရာ၊ ဗိုလ်ထောင်ဘုရားလမ်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
ဖုန်း- ၀၁-၈၃၉၇၂၃၄၊ ၈၃၉၇၂၃၅၊ ၈၂၉၆၁၃၂။
ခေါ်ခင်ဇင်လတ်(ဥပဒေဘွဲ့) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၃၇၉၅၀)

○ စဝိန်နု
စဝိန်ပရော်ဖက်ရှင်နယ်တင်းနစ်ကစားသမား ရာဖေးလ် နာဒယ်ဟာ ဇန်နဝါရီလအတွင်းက မဲလ်ဘုန်းမြို့မှာ ကျင်းပ ခဲ့တဲ့ ဩစတြေးလျအိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲမှာ ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့ တာကြောင့် (၂၁) ကြိမ်မြောက် ဂရန်းဆလမ်း ချန်ပီယံဆုရင် အဖြစ် စံချိန်တင်ခဲ့သူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။
ရာဖေးလ်နာဒယ်အနေနဲ့ အခုမက္ကဆီကိုအိုးပင်း တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲမှာ ကာမီရွန်နော်ရီးကို အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဟာ ကာမီရွန်နော်ရီးအား (၁၅) ကြိမ်မြောက် နိုင်ပွဲရရှိအောင် ကစားနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ကာမီရွန်နော်ရီးဟာ မက္ကဆီကိုအိုးပင်း တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်မှာ ကမ္ဘာ့အဆင့်(၁) ကစားသမားဖြစ်လာမယ့် ရုရှားတင်းနစ်ကစားသမား မက်ဗီဒက်ဗ်ကို အနိုင်ရရှိခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။
ရာဖေးလ်နာဒယ်အနေနဲ့ မက္ကဆီကိုအိုးပင်းတင်းနစ် ဆုဖလားကိုရရှိခဲ့ခြင်းဟာ ကစားသမားဘဝတစ်လျှောက် (၉၁) ကြိမ်မြောက် တင်းနစ်ဆုဖလားဖြစ်လာခဲ့ပြီး မက္ကဆီကို အိုးပင်းတင်းနစ်ဆုဖလားကိုတော့ လေးကြိမ်မြောက်ရရှိ ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။
ရာဖေးလ်နာဒယ်ဟာ မက္ကဆီကိုအိုးပင်းတင်းနစ် ဆုဖလားကို အသက် ၁၈ နှစ်အရွယ်ဖြစ်တဲ့ ၂၀၀၅ ခုနှစ်က ပထမဆုံးအကြိမ်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။
ဂွေကြယ်

**စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန
ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန
အောင်ဘာလေသိန်းဆုရွာနဲ့
ကြေညာချက်
(ရက်စွဲ၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ လ ၂၈ ရက်)**

- ၁။ ၂၀၂၂ခုနှစ်၊ မတ်လ(၁)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် (၃၆) ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၁၀၀၀ တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုဖွင့်ပွဲအတွက် ထိလက်မှတ်များကို “က”အက္ခရာမှ အစဉ်လိုက်“ည”အက္ခရာအထိ စုစုပေါင်း အက္ခရာ (၁၀) လုံးတွင် ထိစာအုပ် (၂၅၅၇၃၅) အုပ်ရောင်းချခဲ့ပါသည်။
- ၂။ ထိလက်မှတ်များရောင်းချရငွေမှာ ကျပ်သန်း (၂၅၅၇.၃၅၀) ဖြစ်သဖြင့် ၇၀ % ခွဲဝေချီးမြှင့်ပေးမည့် ထိဆုငွေမှာ ကျပ်သန်း (၁၇၉၀.၁၄၅) ဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ အဆိုပါ ၇၀% ခွဲဝေချီးမြှင့်ပေးမည့် ထိဆုငွေများနှင့် ဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေ ကျပ်သန်း (၂၅၀) ကို ပြန်လည်ချီးမြှင့်ပေးမည့် ထိဆုငွေတို့မှ အောက်ဖော်ပြပါဆုခံများ ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်-

(က) အထူးဆုကြီး				
(၁)	ကျပ်သိန်းငါးထောင်	=	(၁)	ဆု
(၂)	ကျပ်သိန်းတစ်ထောင်	=	(၁)	ဆု
(ခ) ဆုတစ်ဆုချင်း				
(၁)	ကျပ်သိန်းငါးရာ	=	(၂)	ဆု
(၂)	ကျပ်သိန်းနှစ်ရာ	=	(၄)	ဆု
(၃)	ကျပ်သိန်းတစ်ရာ	=	(၈)	ဆု
(၄)	ကျပ်သိန်းငါးဆယ်	=	(၉)	ဆု
(၅)	ကျပ်သိန်းနှစ်ဆယ်	=	(၁၂)	ဆု
(၆)	ကျပ်တစ်ဆယ်သိန်း	=	(၁၂)	ဆု
(ဂ) ဝေဝေဆာဆာပဒေသာဆု				
(၁)	ကျပ်သုံးသိန်း	=	(၃၀)	ဆု
(၂)	ကျပ်နှစ်သိန်း	=	(၂၀၀)	ဆု
(၃)	ကျပ်တစ်သိန်း	=	(၈၀၀)	ဆု
(ဃ) ဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေ ကျပ်သန်း(၂၅၀)မှ ချီးမြှင့်သည့်ဆု				
(၁)	ကျပ် တစ်ဆယ်သိန်း	=	(၄)	ဆု
(၂)	ကျပ်နှစ်သိန်း	=	(၂၀၀)	ဆု
(၄)	ကျပ်တစ်သိန်း	=	(၂၀၀၀)	ဆု

- ၄။ ဖော်ပြပါခွဲဝေထားသောဆုခံအရေအတွက်မှာ ရောင်းရငွေ၏ ၇၀% အပေါ်အခြေခံ၍ ခွဲဝေထားခြင်းဖြစ်ပြီး ထိဖွင့်ပွဲတွင် ဝေဝေဆာဆာပဒေသာဆုခံစနစ်မှ ရောင်းမကုန်ထိလက်မှတ်နံပါတ်များထွက်ပေါ်လာပါက အဆိုပါဆုခံ တန်ဖိုးစုစုပေါင်းအား အခြားသင့်လျော်သောဆုခံများအဖြစ် ဆုတစ်ဆုချင်းစနစ်နှင့် ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ် ငါး သောင်းဆုခံများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးမည်ဖြစ်သဖြင့် ခွဲဝေထားသောဆုခံအရေအတွက် အပြောင်းအလဲရှိနိုင်ပါသည်။ ဆုခံတန်ဖိုးငွေစုစုပေါင်းမှာ ပြောင်းလဲမှုမရှိပါ။
- ၅။ (၃၆)ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၁၀၀၀ တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုဖွင့်ပွဲကို (၁-၃-၂၀၂၂) ရက်နေ့ (အင်္ဂါနေ့)၊ နံနက်(၈)နာရီအချိန်တွင် အမှတ်(၃၈၄)၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့်(၃၇)လမ်းထောင့်၊ကျောက်တံတားမြို့နယ်ရှိ အောင်ဘာလေသိန်းဆုရွာနဲ့ ထိဖွင့်ပွဲခန်းမ၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းကြေညာအပ်ပါသည်။

**မြန်မာနိုင်ငံပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသား
အလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ်
MYANMAR SEAFARERS FEDERATION**

**နာယကအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းနိုင်ရန်အတွက်
အမည်စာရင်းတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ခြင်း**

မြန်မာနိုင်ငံပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသားအလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ် (MSF)အနေဖြင့် ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ပွဲကျင်းပ ပြီးချိန်တွင် နာယကအဖွဲ့အား ဖွဲ့စည်းတင်မြှောက်နိုင်ရန်အတွက် အဖွဲ့ချုပ် ၏ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်များအနေဖြင့် နာယကဖြစ်သင့် ဖြစ်ထိုက်သူ အမည်စာရင်းအား အောက်ဖော်ပြပါသို့လိပ်မူ၍ အဆိုပြု တင်သွင်းပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-

အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့
မြန်မာနိုင်ငံပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသားအလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ်
အမှတ်-၅၃၊ ၃၇ လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ (မြေညီထပ်)
ရုံးဖုန်း။ (၉၅) (၀၁) ၈၃၇၅၈၂၊ (၉၅) (၀၁) ၈၃၇၂၀၇၊ (၉၅) (၀၉) ၆၆၆ ၀၅၈၆၊ အီးမေးလ်။ info@myanmarseafarers.org
အထက်ဖော်ပြပါလိပ်စာတွင် နာယကအမည်အဆိုပြုတင်သွင်းရန်ပုံစံ (Form - Admin- Patron-02/2022)အား ရယူနိုင်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၃၄၈)၊ မြတ်လေးလမ်း၊ (၄၁)ရပ်ကွက်၊ (၂)ထပ်-BN(ရေမီး) A.(ခေါင်းရင်းခြမ်း) ယာဘက်ခြမ်း (၂၂'x၆၀')၊ မြေနှင့်အိမ်အပါအဝင် အရပ်ရပ်ကိုစာချုပ် အစဉ်အဆက်ဖြင့် လက်ရှိပိုင်ဆိုင်သူ ဦးမင်းလွင်(၁၂/၉၅ကတ (နိုင်)၀၃၄၄၄) ထံမှ ဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်တို့ ခေါ်ခင်ခင်အဖွဲ့(၁၄/မမက(နိုင်)၀၀၇၈၃)မှ စရန်ငွေ အချို့ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက (၇)ရက်အတွင်း အထောက်အထားမူရင်း များနှင့်အတူ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ၎င်းသတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်အား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာ အပ်ပါသည်။
ခေါ်ခင်ခင်အဖွဲ့(၁၄/မမက(နိုင်)၀၀၇၈၃)
Ph:09-78803371,09-5038480

ကန့်ကွက်ကြောင်းကြော်ငြာ
ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်ကြီး ရပ်ကွက်၊ ၁၁၄ လမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၁၂)ရုံ ခုတ်ယထပ် (သုံးလွှာ- ၁) တိုက်ခန်း အား အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ပြီး တရားဝင်လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသည့် ဦးစိုးဝင်း (၃/ဘအန(နိုင်)၄၇၂၈၁)ထံမှ ဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေများက စရန်ငွေအချို့ပေးအပ်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် တိုက်ခန်း အရောင်းအဝယ်ကိစ္စအပေါ် ကန့်ကွက်လိုသူရှိပါက ခိုင်လုံသောစာချုပ် စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများနှင့်တကွ ဤကြော်ငြာပါရှိသည့် နေ့ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ခိုင်လုံစွာ ကန့်ကွက်မည်ဆိုပါက တိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကိစ္စအား ဥပဒေနှင့်အညီ အပြီးတိုင် ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်သူနိကြားချက်အရ
ဦးမောင်မောင်ဦး B.A(Q), H.G.P, R.L
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၄၂၆၀/၁၉၈၇)
တိုက်-၁၆၊ အခန်း-၄၀၂၊ အောင်သပြေလမ်း(ယုစနပလာစာ)၊
သာယာကုန်းရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
Ph: 09- 5182982

**“MARK-X အမှတ်တံဆိပ်စက်ဘီးများအတွက်
အထက်မြန်မာပြည်တစ်ဦးတည်းအရောင်းကိုယ်စားလှယ်
ဖြစ်ကြောင်းကြေညာခြင်း”**
MARK-X အမှတ်တံဆိပ် စက်ဘီးများကို ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူ Asia Man Co, Ltd (Reg no. 105856806/2006)သည် အဆိုပါ MARK-X အမှတ် တံဆိပ်စက်ဘီးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရန်အတွက် အထက်မြန်မာပြည် တစ်ဦးတည်း အရောင်းကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ခေါ်ဆိုတာဝန် (၉/မကန(နိုင်) ၀၈၃၆၅)ရွတ်တားစက်ဘီးဆိုင် ၈၄ လမ်း၊ ၃၇၂၀၆ ကြား၊ မဟာအောင်မြေ မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့အား (၁-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့မှစ၍ ခန့်အပ်ထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်သူနိကြားချက်အရ
ဦးမြတ်သူ (LLB)
အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၅၃၁၅၃)
ရုံး၊ အမှတ်-၂၂၅၊ ပထမထပ်၊ ၃၇ လမ်း(အထက်)၊
ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၃၃၉၉၄

"ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း"
ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ဝေခရပ်ကွက်၊ သီရိမဟာလမ်း၊ အမှတ်(၅၆)၊ အကျယ်အဝန်း ပေ(၂၀x၅၀)ရှိ ဦးသိန်းစံ+ဒေါ်အေးသိန်း+ ဒေါ်သန်းသန်းညွန့်အမည်ပေါက် ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်အတွင်းရှိ နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား လက်ရှိပိုင်ဆိုင်ပြီး အရှုပ်အရှင်းကင်းရှင်းကြောင်း၊ တရားဝင် ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း၊ ဦးသိန်းစံ+ဒေါ်အေးသိန်း+ဒေါ်သန်းသန်းညွန့်တို့မှ ဝန်ခံပြောဆိုသဖြင့် ၎င်းတို့ထံမှ အဆိုပါအိမ်ခြံမြေအား ကျွန်ုပ်တို့အတွက် ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေအချို့ကို ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ခိုင်မာ သော အထောက်အထားများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ဤကြော်ငြာပါရှိသည့် ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ဆက်သွယ်အကြောင်းကြား ကန့်ကွက်နိုင်ပါ သည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုများမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ် ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများ သိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်သူနိကြားချက်အရ-
ဦးစောစောအောင်(ဥပဒေဘွဲ့)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၆၄၃၀)
ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၆၄၆၇၆၊ ၀၉-၇၇၄၃၀၆၄၆၇

“အိမ်စားဝင်းအား (၁၂/သမက(နိုင်)၀၄၅၄၄)သို့စေရန်”
ကျွန်ုပ်တို့အိမ်စားဝင်းအား အိမ်စားဝင်းယူ နှင့် အိမ်စားဝင်းအား တို့သည် တချုပ်စားတမ်းများဖြင့် ငွေကြေး ဆက်ဆံမှုရှိခဲ့ကြောင်း စာချုပ်များအရသိရပါသည်။ အမှတ်- ၂၊ ၄-လွှာ၊ ၈-လမ်း၊ ဝိလ်ကလပ်ရပ်ကွက်၊ သယ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့ စာချုပ်ပါလိပ်စာဖြင့် အိမ်စားဝင်းအားသို့ ပေးသည့်အိမ်စားဝင်းအား အဆောက် အအုံရှိ ပညာသတ်တိုက်ခန်းကမှ ယူယူတိုက်ခန်းမှ ဝယ်ယူရန်အတွက် မှတ်ချက် ပြန်ပေးခဲ့ပါသည်။ ဤကြော်ငြာ ပါသည့်နေ့မှ(၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့အိမ်စားဝင်း အိမ်စားဝင်းအားသို့ ဝယ်ယူရန်အတွက် ဝယ်ယူရန်အတွက် ကြားရှိ ငွေကြေးကိစ္စအား ပြီးမြောက်အောင် ပြေငြိမ်းပေးနိုင်ရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
အိမ်စားဝင်းအားဘက်မှ ဖျက်ကွက်ခဲ့လျှင် အိမ်စားဝင်းယူကဲ့သို့ အခြားယုံကြည်စွာငွေကြေးဆက်ဆံသူ များ သတိပြုဆက်ဆံနိုင်ရေးအတွက် အများပြည်သူအသိပေးရန်အောင်ရွက်ခြင်းနှင့်အတူ ၊ စာချုပ် စာတမ်းများ နှင့်သက်ဆိုင်သည့် ဥပဒေနှင့်အညီ မလွဲမရှောင်သာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည်ကိုလည်း ကန့်ကွက်ရန် အရပ်ရပ်အတွက် အိမ်စားဝင်းအား၏ တစ်ဝန်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်သူနိကြားချက်အရ
ဦးရန်နိုင် (အထက်တန်းရှေ့နေ) စဉ် - ၄၆၇၁၆
“ဝင်းထက်” ဥပဒေလမ်းညွန့်အထွေထွေအကျိုးဆောင်လုပ်ငန်း
အမှတ်(၁၄၀)၊ ဒုတိယထပ်၊ (၃၉)လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒလမြို့နယ်၊ မြို့မြို့(၂)ရပ်ကွက်၊ ယုစနမြိုင်လမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၂၉)၊ အိမ်အမှတ်(၅၇) ဟုခေါ်တွင်သော အကျယ်အဝန်း(၁၂ x ၅၀)ပေအကျယ်ရှိ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ နေအိမ်အပါအဝင် သီးပင်စားပင်များနှင့်တကွ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ပိုင်ဆိုင်လက်ထပ်ထားရှိသူများဖြစ်သော ဒေါ်ထွားတင် (၁၂/ဒလန(နိုင်) ၀၂၀၈၃၁)၊ မလ္လာဇာရီကျော် (၁၂/ဒလန(နိုင်) ၀၀၅၅၀၂)၊ ဒေါ်ခင်ခင်ဦး (Q/RGN-008202)၊ ဒေါ်ယုယုဦး (၁၂/ဒလန(နိုင်) ၀၀၃၉၁၂)၊ ဒေါ်လွင်လွင်ဦး(၁၂/ဒလန(နိုင်)၀၀၃၉၁၁)၊ ဦးစန်းဦး(၁၂/ဒလန(နိုင်)၀၃၇၂၈)တို့မှ ရောင်းချရာ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်တင်နီလှဝင်း (၁၂/ဒလန(နိုင်) ၀၂၅၅၀၄)မှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါရှိသည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားမူရင်းများဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင် ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဖြေရှင်းသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
ဒေါ်တင်နီလှဝင်း၏ လွှဲအပ်သူနိကြားချက်အရ
ဒေါ်စန်းစန်းစိန်
အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၅၄၈၀၄) (၉-၂-၂၀၂၂)
အမှတ်(၁၄၂/ခ)၊ ရှေ့ပြင်လမ်း၊
(၁၈)ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်။
ဖုန်း-၀၉-၇၇၉၂၅၇၀၂၊ ၀၉-၇၇၉၂၅၇၄၉

သစ်တောမှန်လျှင် အသုံးဝင်၊ အစဉ်ထာဝရ ထိန်းသိမ်းကြ

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဒရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်လာမည့် မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးနှိုးဆော်ခြင်း



ကျောက်စာရုံစေတီ(၁၂ x ၁၂x ၁၈)ပေ ၁ ဆူ တန်ဖိုး- ၂၇၉ သိန်း



မုဝလိန္ဒစတိုင်

၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် (၇)ရက်သား၊ သမီး၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမတို့က မာရဝိဇယပုဒ္ဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒပုဒ္ဓသာသနာတော်ထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိသည်ကို ကမ္ဘာကိုပြသရန်၊ တိုင်းပြည်အေးချမ်းသာယာမှုရှိစေရန်၊ ရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးအား ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဘုရားဖူးများလာရောက်ခြင်းဖြင့် ဒေသတိုးတက်စည်ကားမှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအား အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ရည်သန်လျက် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်အတွင်း၌ သာသနာတော်ထုံး၊ ရုပ်ပွားဆင်းတုတော်ထုံး၊ မြန်မာ့ရိုးရာတည်ထုံးများနှင့်အညီ တည်ဆောက်ပူဇော်လျက် ရှိပါသည်။

၂။ မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအား တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများ၊ စေတနာရှင်များ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတို့၏ စုပေါင်းလှူဒါန်းမှုဖြင့် အောက်ပါအတိုင်းတည်ဆောက်ပူဇော်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	လှူဒါန်းနိုင်သည့်အမျိုးအစား	တန်ဖိုး (ကျပ်သိန်း)	လှူဒါန်းနိုင်သည့် အရေအတွက်	လှူဒါန်းပြီး အရေအတွက်	လှူဒါန်းရန်ကျန်ရှိ အရေအတွက်	စဉ်	လှူဒါန်းနိုင်သည့်အမျိုးအစား	တန်ဖိုး (ကျပ်သိန်း)	လှူဒါန်းနိုင်သည့် အရေအတွက်	လှူဒါန်းပြီး အရေအတွက်	လှူဒါန်းရန်ကျန်ရှိ အရေအတွက်
၁။	ကျောက်စာရုံစေတီ ၁ ဆူ(ပိဋကတ်သုံးပုံ မြန်မာပါဠိနှင့် ရိုမန်အင်္ဂလိပ် ၂ ချပ်ပါ)	၂၇၉.၀၀	၇၂၇ ဆူ	၁၅၆ ဆူ	၅၇၁ ဆူ	၁၄။	ကြွေပြား ၁ ကျင်းနှုန်း	၂.၀၀	၁၇၃၆.၀၈ ကျင်း	၇၃ ကျင်း	၁၆၆၃.၀၈ ကျင်း
၂။	မောရုံ(၂၁၃x ၉၀ x ၄၆)ပေ	၈၇၃၀.၂၀	၁ လုံး	၇၀၀၀ သိန်း	၁၇၃၀.၂၀ သိန်း	၁၅။	မုဝလိန္ဒစတိုင်	၁၀၅၁၉.၀၀	၁ ကန်	-	-
၃။	ရေပန်းအကြီး (အချင်း ၇၅ ပေ၊ အမြင့် ၁၅ ပေ)	၄၃၂၁.၀၀	၁ ခု	-	၁ ခု	(က)	အဝင်မုခ်အဆောက်အဦ စကျင်မြန်မာမှု လုပ်ငန်း(အတွင်းမီးအပါ)	၃၅၃၆.၀၀	၁ ခု	-	၁ ခု
၄။	ရေပန်းအသေး(အချင်း ၁၅ ပေ၊ အမြင့် ၉ ပေ)	၈၀၅.၀၀	၁၈ ခု	-	၁၈ ခု	(ခ)	ရေကန်ဆောက်လုပ်ခြင်း(၃၁၅ ပေ x ၂၃၄ ပေ)၁၆၂၄.၀၀	၁ ကန်	-	-	၁ ကန်
၅။	High Mast မီးတိုင် (၂၀ မီတာ)၁ တိုင်လျှင်	၄၉၄.၀၀	၉ တိုင်	၁ တိုင်	၈ တိုင်	(ဂ)	ရေကန်အတွင်းပတ်လမ်းနှင့် လက်ရန်းလုပ်ငန်း	၉၁၇.၀၀	၁ ခု	-	၁ ခု
၆။	မဟာရံတံတိုင်း၏မြေထိန်းနံရံ(၁၀ ပေ ၁ ခန်း)	၇၂.၀၀	၂၀၀ ခန်း	၈ ခန်း	၁၉၂ ခန်း	(ဃ)	ရေကန်အပြင်ပတ်လမ်းဘေးလှေကား	၁၀၀၈.၀၀	၁ ခု	-	၁ ခု
၇။	မြန်မာမှုတစ်ဖက်လှ ခြံစည်းရိုး ၂၇ ပေခန်း	၃၀.၀၀	၄၅၅ ခန်း	၂၃ ခန်း	၄၃၂ ခန်း	(င)	စင်းနှင့်လက်ရန်းလုပ်ငန်း	၇၀၃.၀၀	၇၄ တိုင်	-	၇၄ တိုင်
၈။	မဟာရံတံတိုင်းရှိ ထောင့်တိုင်(စကျင်မြန်မာမှုပါ)	၁၅.၀၀	၅၀ တိုင်	၂၆ တိုင်	၂၄ တိုင်	(စ)	ရေကန်ပတ်လမ်းမီးတိုင်များထွန်းညှိပေးခြင်း လုပ်ငန်း(၁ တိုင် ၉.၅) သိန်း	၇၀၃.၀၀	၇၄ တိုင်	-	၇၄ တိုင်
၉။	လမ်းမီးတိုင်(၉ မီတာ) ၁ တိုင်လျှင်	၁၀.၀၀	၁၈၀ တိုင်	၇၉ တိုင်	၁၀၁ တိုင်	၁၆။	ရင်ပြင်တော်ပင်မတ်တား(၁၀ ပေခန်း ၁ ခန်း)	၁၃၂၂.၀၀	၉ ခန်း	-	၉ ခန်း
၁၀။	မဟာရံတံတိုင်း စိန်တောင်စကျင်ကနုတ်ပန်း (စကျင်မြန်မာမှုပါ)	၇.၀၀	၆၅၂ ခု	၇၄ ခု	၅၇၈ ခု	၁၇။	ချောင်းမြောင်းမြေထိန်းနံရံ(၁၂ ပေ x ၁၇၆ ပေ)	၁၉၃.၀၀	၈၂ ခု	-	၈၂ ခု
၁၁။	စကျင်ကျောက်ပြား ၁ ကျင်းနှုန်း	၄.၇၀	၂၁၁၉.၅၃ ကျင်း	၁၉ ကျင်း	၂၁၀၀.၅၃ ကျင်း						
၁၂။	မဟာရံတံတိုင်း၏(အင်္ဂါစေတီမြန်မာမှု)	၄.၁၀	၂၁၈.၁၄ ကျင်း	၁၄ ကျင်း	၂၀၄.၁၄ ကျင်း						
၁၃။	ကွန်ကရစ် ၈ လက်မထုခင်းခြင်း	၃.၆၀	၅၉၁၀.၆၆ ကျင်း	၁၂ ကျင်း	၅၈၉၈.၆၆ ကျင်း						

၃။ မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ မဟာရံအတွင်း တည်ဆောက်လှူဒါန်းမည့် သာသနိကအဆောက်အဦများအတွက် ကြိုတင်လျာထားစာရင်းပေးသွင်းလှူဒါန်းထားကြသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအနေဖြင့် မိမိတို့ရည်စူးလှူဒါန်းထားသည့် အလှူငွေများအားလည်းကောင်း၊ အထက်ပါတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အလှူငွေထည့်ဝင် လှူဒါန်းလိုသည့် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများသည်လည်းကောင်း၊ အင်းဝဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၁၀၀၀၁၀၀၀၁၃၃၅၆၁၇၊ မြဝတီဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၁၀၀၀၁၀၀၀၁၇၆၂၆၆၆၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်ငွေစာရင်းအမှတ်၊ ၀၃၄၃၀၂၀၁၇၀၀၂၈၇၀၀၁ တို့သို့ ငွေသားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ Account Transfer ဖြင့်ဖြစ်စေ ဦးစွာဆက်သွယ်ပေးသွင်းလှူဒါန်းနိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များတွင် စုံစမ်းနိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်-

- (က) ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ကျော်ဇော ၀၉-၆၅၀၁၉၉၉၉၆၊ ၀၃၆-၃၁၀၀၅
- (ခ) ဒေါ်အေးအေးကြည် ၀၉-၄၂၉၇၂၂၅၄၈၊ ၂၅၅၈၂၅၂၀၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှု အပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံး ပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီ နည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွား ရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန် ထက်မြက်ရေး
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ဆက်လက်ထမ်းဆောင်မည့်အခြေအနေ

- နိုင်ငံမငြိမ်မသက်ဖြစ်ခြင်းရဲ့ အကျိုးဆက်များဟာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ နမူနာပေါင်းများစွာရှိနေ ပါတယ်။
- တပ်မတော်ဟာ ကိုယ်ကျိုးရှာသည့်အဖွဲ့၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအတွက် တည်ရှိနေသော အဖွဲ့အစည်း မဟုတ်ပါဘူး။ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားအားလုံးကို အကာအကွယ်ပေးဖို့ တည်ရှိတဲ့အဖွဲ့ အစည်းဖြစ်ပါတယ်။ ခေတ်အဆက်ဆက် နိုင်ငံ့ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို ပြည်သူနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ဦးလည်မသွန်ဆောင်ရွက်ခဲ့သလို ယခု ၁၀ နှစ်အတွင်းမှာလည်း ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း ပီပြင်ခိုင်မာရေးအတွက် တတ်စွမ်းသလောက် သစ္စာရှိရှိဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီလမ်းစဉ် အတိုင်း ကတိတည်စွာနဲ့ ဆောင်ရွက်သွားမယ်ဆိုတာ ပြောလိုပါတယ်။
- ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ အခြေအနေတွေကို ခြုံငုံသုံးသပ်ကြည့်ပါက ပြည်တွင်း/ပြည်ပ အကြမ်းဖက်သမား တွေနဲ့ ၎င်းတို့ကိုအားပေးနေတဲ့ လူပုဂ္ဂိုလ်အဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ လိုလားချက်မှာ ဒီမိုကရေစီထက် မြန်မာနိုင်ငံအလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေးကိုသာ ဦးတည်နေပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးမှာ ပြည်သူများကို ကာကွယ်ရန်ဖြစ်ပြီး မင်းမဲ့စရိုက်အဖြစ်မခံနိုင်ပါဘူး။ လျစ်လျူရှုလို့လည်း မရပါဘူး။ ဒါကြောင့် အချို့နေရာများမှာ စွန့်စားပြီးပေးဆပ်ကာကွယ်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ(၁)နှစ်ပြည့် နိုင်ငံတော်တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားခဲ့သည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ယနေ့ ဖတ်စရာ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်နှင့် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တို့၌ အကြမ်းဖက်ဖောက်ခွဲ တိုက်ခိုက်ရန် လက်လုပ်မိုင်းထောင်နေစဉ် ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွား၍ အကြမ်းဖက်သမားများသေဆုံး
စာမျက်နှာ » ၁၅

ဟောင်သိန်းသိုင်း ရေခဲသီးခင်းခင်းကြီး
အခန်းဆက် ဝတ္ထုရှည်
စာမျက်နှာ » ၂၄

ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် လက်ရွေးစင်ဖူဆယ် အသင်းများ ထိုင်းစိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်မည်
စာမျက်နှာ » ၂၆



ရွှေသောင်ယံမြို့ ကျောက်မောင်နှမကမ်းခြေတွင် ရုံးပိတ်ရက်အတွင်း အပန်းဖြေကြသူများဖြင့်စည်ကား

ရွှေသောင်ယံ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရွှေသောင်ယံမြို့ ကျောက်မောင်နှမကမ်းခြေ၌ စနေ၊ တနင်္ဂနွေ ရုံးပိတ်ရက်များတွင် အပန်းဖြေညှိသည်များဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကိုတွေ့ရသည်။
စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၁ သို့ □



စပိန်တင်းနစ်အကျော်အမော် ရာဖေးလ်နာဒယ် မက္ကဆီကိုအိုးပင်းတင်းနစ်ဆုဖလား ရယူဆွတ်ခူး

စပိန်တင်းနစ်အကျော်အမော် ရာဖေးလ်နာဒယ်နဲ့ ဗြိတိန် နံပါတ်တစ်တင်းနစ်ကစားသမား ကာမီရှန်နော်ရီးတို့ ယှဉ်ပြိုင် ကစားခဲ့တဲ့ မက္ကဆီကိုအိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ အမျိုးသားတစ်ဦးချင်း နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲမှာ ရာဖေးလ်နာဒယ်က ကာမီရှန်နော်ရီး ကို ၆-၄၊ ၆-၄ နဲ့ အနိုင်ရရှိပြီး မက္ကဆီကိုအိုးပင်းတင်းနစ်ဆုဖလား ကို ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၃၅ နှစ်အရွယ်ရှိ ရာဖေးလ်နာဒယ်ဟာ ပြီးခဲ့သည့် နှစ်အတွင်းက ခြေထောက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့လို့ တင်းနစ်ကစားသမား ဘဝကနေ အနားယူဖို့ စဉ်းစားခဲ့သူဖြစ်ပေမယ့် ဒဏ်ရာပြန်လည် သက်သာလာလို့ အခုနှစ်အတွင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ တင်းနစ် ပြိုင်ပွဲသုံးခုစလုံးမှာ ဆုဖလားတွေရယူနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။
စာမျက်နှာ ၂၆ ကော်လံ ၃ သို့ ○